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EOtomotiv sektörüne kataforez kaplama ve boya 

sağlayan firma enerjisini güneşten alıyor
Zemindeki buz ve karı basınçla 
eriten sistem için patent alındı

MEHMET DUMLUPINAR 10’DA

EDEBİYAT İNSANI 
TESELLİ EDER

KÜBRA NUR İŞCAN    5’TE

BİZLER, TÜRKİYE'DE  
%98'İ ŞİDDET GÖREN  
KADINLARIZ!

KADRİYE KÖMÜR   10’DA

ÇEVRENLE KONUŞMAK 
İSTEDİĞİNDE SENİ 
DURDURAN DUYGU; 
ANLAŞILMAMAK

AYSUN BEKDEMİR   5’TE

CESURLAR AYRI  
BİR MİLLETTİR!

UĞUR CANBOLAT 7’DE

KANA KARIŞAN  
SÖZLERİN OLSUN

YAPAY ZEKA  
UYGULAMASIYLA 
FOTOĞRAFLARDAN 
ÜRETİLEN  
GERÇEKÇİ  
VİDEOLAR  
İÇİN UYARI 12

Deprem fırtınasına Türkiye 
hangi önlemleri aldı? 

Nüfus hızla yaşlanıyor

20 kişi yoğun bakımda: Sahte 
içki bir ayda 103 can aldı

n 14 OCAK'tan bu yana İstanbul'da hayatı
nı kaybedenlerin sayısı 70'e ulaştı. An
kara'da ise yılbaşından bu yana 33 kişi 
hayatını kaybetti. İki büyükşehirde can 
kaybı 100'ü geçti.17 Ocak itibarıyla İs
tanbul'da sahte içki nedeniyle 92 kişi
nin hastanelere başvurduğu, 38 kişinin 
hayatını kaybettiği açıklanmıştı.Geçen 3 
haftada, hastaneye başvuranların sayısı 
150'ye hayatını kaybedenlerin sayısı ise 
70'e yükseldi. Tedavisi tamamlanan 60 
kişi taburcu edilirken yaklaşık 20 kişi
nin yoğun bakımda tedavisi sürüyor. 
Ankara'da da sahte alkolden can kaybı 
son günlerde arttı. Ankara Valisi Vasip 
Şahin, kentte son zamanlarda sahte içki 
kullanımına bağlı olarak 33 kişinin vefat 
ettiğini, 20 kişinin de hastanelerde yo
ğun bakımda tedavi altında olduğunu 
açıkladı.

n  6 Şubat 2023'te meydana gelen Kahramanmaraş mer
kezli depremler, Türkiye genelinde olduğu gibi Bur
sa'da da yapı güvenliği konusundaki farkındalığı artır
mış, çok sayıda vatandaş oturduğu binanın depreme 
dayanıklılığını sorgulamaya başlamıştı. Ancak, ilk ay
larda büyük ilgi gören karot testi ve bina dayanıklılık 
incelemelerine yönelik taleplerin giderek azaldığı ve 
son iki yılda neredeyse hiç başvuru yapılmadığı ortaya 
çıktı. Depremden hemen sonra BUÜ İnşaat Mühendis
liği Bölümü’ne 300’ü aşkın vatandaş başvuruda bulun
muş ancak süreci tamamlayan olmamıştı. Bu durumu 
değerlendiren Doç. Dr. Şenkaya, ekonomik yetersizlik
lerin ve sürecin resmiyet kazanması durumunda orta
ya çıkacak ek maliyetlerin, vatandaşların geri adım at
masına neden olduğunu belirtti. "Özellikle maliyetler 
nedeniyle birçok kişi süreci tamamlayamıyor. Ancak 
depremin etkilerini yalnızca yıl dönümlerinde değil, 
her an göz önünde bulundurmalı ve proaktif adımlar 
atmalıyız" dedi.

DEPREM KORKUSU BAŞVURULARI ARTIRDI

n  AFAD koordinasyonunda İçişleri Bakan Yardımcısı 
Münir Karaloğlu başkanlığında gerçekleştirilen top
lantıya, Maden Tetkik ve Arama Genel Müdürlüğü 
(MTA), Meteoroloji Genel Müdürlüğü, Kandilli Rasat
hanesi ve Deprem Araştırma Enstitüsü yetkilileri ile 
uzman bilim insanları katıldı. Toplantıda, 28 Ocak 
2025’ten bu yana Ege Denizi'nde artan sismik hare
ketlilik, olası bir büyük depremin, tsunami veya vol
kanik aktivitenin Türkiye kıyıları üzerindeki etkileri 
değerlendirildi. Yetkililer, olası senaryolar üzerinde ti
tizlikle çalıştıklarını ve gerekli tüm tedbirleri aldıkla
rını açıkladı.

AFAD'DAN GENİŞ KAPSAMLI DEĞERLENDİRME 

n  AFAD tarafından yapılan açıklamaya göre, Santorini Adası çevre
sinde yaşanan depremler, özellikle deniz tabanında bulunan Ko
lumbo volkanı çevresinde yoğunlaştı. Bölgede 7 Şubat 2025 itiba
rıyla 3 büyüklüğünün üzerindeki deprem sayısı 761’e ulaşırken, 
kaydedilen en büyük sarsıntının 5,2 Mw büyüklüğünde olduğu be
lirtildi. Depremlerin 5 ila 25 kilometre derinlikte gerçekleştiği ve 
Türkiye kıyılarına en yakın depremin yaklaşık 140 kilometre me
safede olduğu bildirildi. Yetkililer, Santorini Adası’na yakın deniz 
tabanında yer alan Kolumbo volkanında patlama ihtimalinin dü
şük olduğunu, ancak böyle bir senaryonun tamamen göz ardı edi
lemeyeceğini ifade etti. Daha önce 20112012 yıllarında benzer bir 
sismik hareketlilik yaşandığı, bu süreçte herhangi bir volkanik pat
lamanın meydana gelmediği hatırlatıldı./6’DA

BÖLGEDEKİ DEPREM HAREKETLİLİĞİ

Ege Denizi’nde art arda meyda
na gelen depremler ve Santori
ni Adası’ndaki sismik hareket
lilik tedirginlik yaratırken, 
AFAD’da kapsamlı bir değer
lendirme toplantısı yapıldı. Uz
manların katılımıyla gerçekleş
tirilen toplantıda, olası bir bü
yük depremin, tsunami riski
nin ve volkanik hareketliliğin 
Türkiye kıyıları üzerindeki et
kileri ele alındı. İzmir, Aydın ve 
Muğla’da acil durum siren sis
temleri kuruldu, vatandaşlara 
SMS ile uyarı gönderme meka
nizması devreye alındı.

n AK PARTİ'nin 81 ilde tamamlanan kongre  
sürecini değerlendiren Cumhurbaşkanı Erdo
ğan, birlik ve beraberlik mesajı verdi. Erdoğan, 
“Makam kavgasına, koltuk ve ikbal kaygısına 
tevessül etmeden tüm kongrelerimizde daya
nışmayı yücelttik, kardeşliğimizi pekiştirdik” 
dedi./6’DA

n HAMAS ile İsrail arasında 5'inci tur esir takası 
tamamlandı. Hamas'ın serbest bıraktığı 3 İsra
illi esire karşılık 183 Filistinli özgürlüğüne ka
vuştu. İsrail, geri dönenleri karşılamak üzere 
Batı Şeria'da toplanan Filistinlilere saldırdı. 
Hamas ise "Netanyahu'nun İsrailli esirleri or
tadan kaldırma girişimlerine rağmen onları 
korumak için büyük çaba sarf ettik." açıklama
sını yaptı. 

n İBB Başkanı İmamoğlu, hakkında yürütülen so
ruşturmalarda bilirkişi olarak görevlendirilen 
S.B’nin yetkisiz ve hukuka aykırı raporlar ha
zırladığı iddiasıyla suç duyurusunda bulundu. 
"Görevi kötüye kullanma" ve "gerçeğe aykırı 
bilirkişilik" suçlamalarıyla İstanbul Cumhuri
yet Başsavcılığı’na yapılan başvuruda, bilirkişi
nin uzmanlık alanına sahip olmadığı ve adil 
yargılamayı etkileyerek suç işlediği öne sürül
dü./6’DA

n KAPALIÇARŞI'daki 8 ana şirkete bağlı 93 para
van şirket aracılığıyla kara para aklandığı tespit 
edildi. İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı'nın yü
rüttüğü soruşturmada 12 ilde eş zamanlı bas
kın düzenlendi. Gözaltına alınan 40 kişiden 
10'u, "suç işlemek amacıyla kurulan örgüte üye 
olmak" ve "suçtan kaynaklanan mal varlığı de
ğerlerini aklama" suçlarından tutuklandı. 8 ana 
şirket, değerli madenler ve döviz alım satımın
da aynı çatı altında faaliyet gösteriyordu. Suç 
örgütleri tarafından nitelikli dolandırıcılık ve 
sanal kumar işlemlerinden elde edilen suç ge
lirlerinin, 93 paravan şirket aracılığıyla banka
cılık sistemine entegre edildiği iddiası üzerine 
Başsavcılık harekete geçti. /6’DA

 n TÜİK verilerine göre Türkiye’nin 
ortanca yaşı 2024 itibarıyla 
34,4’e yükseldi, 2026’da ise 35’i 
aşması bekleniyor. Demografik 
değişim nüfusun yaşlanma süre
cini hızlandırırken, özellikle Si
nop, Giresun ve Kastamonu gibi 
illerde ortanca yaş 43’e ulaştı. Ça
lışma çağındaki nüfus kısa vade
de artış gösterse de, uzun vadede 
azalma eğilimine girecek ve eko
nomi üzerindeki etkileri hissedi
lecek. Yaşlanan nüfusun etkisiyle 
sağlık, sigorta ve bakım hizmetle
rine talep arttı./6’DA

Kapalıçarşı'da milyarlarca 
liralık kara para ağı:  
10 kişi tutuklandı

Makam kavgasına, koltuk ve ikbal 
kaygısına tevessül etmedik!

Netanyahu, İsrailli 
esirleri hedef aldı

İmamoğlu’ndan 
bilirkişiye suç 

duyurusu

AFAD'dan 
'Ege Denizi' 
toplantısı:

MARMARA'DA DEPREM OLASILIĞI 

YÜZDE 50'YE YAKLAŞTI 

Sarımsak fiyatı 
eti solladı 

n ZAM şampiyonu olan sarımsağın kilo fiyatı, 400 li
raya yükseldi. Böylece yerel marketlerde 399 li
raya sabitlenen kuşbaşı et fiyatını geçmiş oldu. 
Fiyat artışında en büyük etkenin, üretimin düşük 
oluşu ve girdi maliyetleri olduğu belirtiliyor.
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ESKİŞEHİR Şehir Hastanesi Ku-
lak, Burun, Boğaz Bölümü Uzmanı 
ve Uyku Merkezi sorumlusu Prof. 
Dr. Vural Fidan, mevsim değişiklik-
lerinin uyku sağlığına etkisini an-
lattı. 

Fidan, uyku ve uyku sağlığının, 
genel sağlık ve iyi bir yaşam kali-
tesi için son derece önemli oldu-
ğunu anlattı. Uykunun, vücudun 
dinlenmesini ve iyileşmesini sağ-
layan bir süreç olduğunu belirten 
Prof. Dr. Vural Fidan, "Yeterli ve 
kaliteli uyku, beyin fonksiyonları, 
bağışıklık sistemi, duygusal du-
rum ve fiziksel sağlık üzerinde 
olumlu etkilere sahiptir. Bu ne-
denle uyku sağlığına dikkat etmek, 
genel sağlık durumunu olumlu 
yönde etkiler. Uyku eksikliği ise 
birçok sağlık sorununa neden ola-
bilir. Bu nedenle uyku düzenine ve 
uyku kalitesine dikkat etmek ge-
reklidir" diye anlattı. 

MEVSİM DEĞİŞİKLİKLERİNİN 
UYKU BOZUKLUKLARINA ETKİSİ 

Prof. Dr. Vural Fidan, mevsim 
değişikliklerinin, vücudun biyolo-
jik saatini etkileyebildiğini, dolayı-
sıyla uyku düzenini değiştirebildi-
ğini belirterek şunları ifade etti. 

"Işık miktarı ve sıcaklık gibi fiz-
yolojik faktörlerin yanı sıra, mev-
simlere bağlı morallerde değişik-
likler olabilir. Örneğin, kış ayların-
da meydana gelen kısa günler ve 
az güneş ışığı, kişilerde mevsimsel 
duygudurum bozukluğu gibi psi-
kolojik etkilere neden olmaktadır. 
Mevsim değişikliklerinin uyku bo-
zukluklarına etkisi, vücut saatinin 
bozulmasıyla ilişkilidir. Özellikle 
kış mevsiminde gün ışığının azal-
masıyla birlikte melatonin hormo-
nunun salgılanması artar, bu da 
uyku düzeni üzerinde etkili olabi-
lir. Kış depresyonu olarak da ad-
landırılan mevsimsel duygudurum 
bozukluğu, kişinin uyku düzenini 
olumsuz etkileyebilir. Ayrıca, kışın 
artan melatonin hormon seviyele-
ri, uykuya dalma süresini uzatabi-
lir. Bu durum ise uykusuzluk so-
runlarına yol açabilir." 

UYUM SAĞLAMAK İÇİN UYGU-
LANABİLECEK STRATEJİLER 

Prof. Dr. Vural Fidan, mevsim 
değişikliklerine uyum sağlamak 
için uygulanabilecek stratejilerle 
ilgili olarak, "Bu stratejiler arasın-
da düzenli fiziksel aktivite, uygun 
beslenme alışkanlıkları, uyku dü-
zenine dikkat etme, gün ışığından 
yararlanma, stres yönetimi gibi 
yöntemler bulunmaktadır. Örne-
ğin, kış aylarında daha kısa günler 
ve az güneş ışığına maruz kalma 
nedeniyle D vitamini takviyesi al-
mak, uyku düzenini korumak için 
önemli olabilir. Bu stratejilerin 
kullanılması mevsimsel değişiklik-
lere uyum sağlayarak uyku kalite-
sini ve genel sağlığı olumlu yönde 
etkilemektedir" diye anlattı. 

HABER MERKEZİ

Mevsim  
değişikliklerinin  

uyku sağlığına  
etkisi 

OKULLARIN açılmasıyla influ-
enza vakalarında artış olabileceği-
nin altını çizen Çocuk Enfeksiyon 
Hastalıkları Uzmanı Dr. Serkan 
Atıcı, "İnfluenza, çocuklarda şu an 
sık gözüken bir üst solunum yolu 
enfeksiyonudur. Yarıyıl tatilinden 
sonra okulların açılmasıyla çocuk-
ların okul, kreş gibi kapalı ortam-
larda virüs, bakteri vb. enfeksiyon-
lara sebep olan mikropları birbir-
lerine daha hızlı ve kolay bulaştır-
maları nedeniyle, üst solunum 
yolu enfeksiyonlarının yanı sıra 
akut bronşiolit ve zatürre gibi alt 
solunum yolu enfeksiyonlarının 
sıklığı da artabilir" dedi. 

VM Medical Park Pendik Hasta-
nesi Çocuk Enfeksiyon Hastalıkları 
Uzmanı Dr. Serkan Atıcı, son gün-
lerde oldukça fazla görülen influ-
enza salgını ve çocukları etkileyen 
diğer üst ve alt solunum yolu has-
talıkları hakkında açıklamalarda 
bulundu. HABER MERKEZİ

"Okulların  
açılmasıyla  
influenzanın  

dışında bronşiolit de 
artabilir" 

Karaciğer nakilli hastaya,  
kök hücre nakli yapıldı 

MUDANYA Belediyesi’nin 4 Şubat Dün-
ya Kanser Günü’nde düzenlediği farkında-
lık ve bilinçlendirme seminerinde kansere 
karşı erken teşhisin önemine dikkat çekildi. 

Mudanya Belediyesi’nin kanserde er-
ken teşhisin önemine dikkat çekmek ve 
kansere olan farkındalığı artırmak amacıy-
la düzenlediği 4 Şubat Dünya Kanser Günü 
Farkındalık ve Bilinçlendirme Semineri’nde 
hastalıktan korunma yolları, erken teşhisin 
önemi ve hastalığın psikolojik etkileri ko-
nuşuldu. 

MUDAŞ Sosyal Tesisleri’nde gerçekle-
şen seminerde konuşan Kadın Hastalıkları 
ve Doğum Uzmanı Op. Dr. Pınar Türk, 
meme kanserinin en sık rastlanan kanser 
türü olduğunu ancak erken teşhisle ölüm 
oranlarının ciddi şekilde düştüğünü belirt-
ti. Akciğer kanserinin ise en fazla ölüme yol 
açan tür olduğunu vurgulayan Türk, "Kan-
ser eğer çağımızın hastalığıysa, kendimizi 

korumak için bilinçli hareket etmeliyiz" 
dedi. Sağlıklı beslenme, düzenli egzersiz, 
kaliteli uyku ve stres yönetiminin kansere 
karşı korunmada etkili yöntemler olduğu-
nu belirten Türk, "Her yıl düzenli tarama-
lardan geçmek, erken teşhis açısından bü-
yük önem taşıyor. Ayrıca kanserle tek başı-
na mücadele vermek de zor, mutlaka sos-
yal, psikolojik destek gerekiyor." dedi. 

Yılda bir kez mamografi çektirin 
Uzman Dr. Türkan Düz ise sigara kulla-

nımının akciğer kanserine yol açan en bü-
yük faktörlerden biri olduğunu belirterek, 
pasif içiciliğin de büyük risk taşıdığına dik-
kat çekti ve rahatsız edici bir öksürük oldu-
ğunda doktora başvurmanın gerektiğini 
söyledi. Düz, meme kanserine ilişkin olarak 
ise, 40 yaş üstü kadınlarda sekiz kadından 
birinde meme kanseri görüldüğünü belir-
terek, "Son dönemde 40 yaş altı vakalarda 
da artış gözleniyor. Bu yüzden tüm kadınlar 

yılda bir kez mamografi çektirmelidir" 
dedi. 

PSİKOLOJİK DESTEK ÖNEMLİ 
Kanserin psikolojik etkilerine değinen 

Uzman Psikolog Ali Demirel ise hastalığın 
teşhis sürecinde ve sonrasında yaşanan 
duygusal zorluklara dikkat çekti. Kansere 
yakalanma korku ve endişesiyle insanların 
doktora gitmeyi ötelediğini bunun da erken 
tedavinin sağlayacağı faydalara engel oldu-
ğunu ifade eden Demirel, "İnsan kendini 

garanti altına almak için bilinmeyeni araştı-
rır, belirsizlikleri giderir. Ama kanser tam 
tersi, insanı belirsiz bir ortama iter. Kanser 
sürecinde şok, öfke, inkar, pazarlık, duygu-
sal çöküntü, kabullenme bireyde en çok gö-
rünen aşamalardır. Bu süreçlerde sağlık fi-
ziksel ve psikolojik olarak bütüncül ele alın-
malı. Stres bağışıklığı en çok baskılayan et-
kenlerden biridir. Stres yönetimi için de 
destek ayrı bir önem kazanıyor" diye ko-
nuştu. HABER MERKEZİ

Uzmanlar uyardı: "Düzenli kontroller hayat kurtarır" 

 Bu kez de imdadına TÜRKÖK 
yetişti, Balibey’e aranan kök hüc-
re vericisi bulundu, üstelik 10’da 
10 uyumlu çıktı. Balibey nakilden 
sonra taburcu olmaya hazırlanır-
ken, Doç. Dr. Ahmet İfran, "Hasta-
mız çok şanslı. Hiç donörü yok-
ken iki nakil için de verici bulun-
ması büyük şans. Karaciğer nak-
linden sonra kök hücre nakli olan 
bir hasta olarak literatürde nadir 
görülen vakalardan." dedi. 

MESAİ ARKADAŞI DOKTOR 
ŞÜPHELENDİ, KADERİ DEĞİŞTİ 

İzmir’de şimdi sağlık müdür-
lüğü olan Karşıyaka Toplum Sağlı-
ğı Merkezi’nde tekniker olarak ça-
lışıp emekli olan 4 çocuk bir to-
run sahibi Kasım Balibey, hasta-
lıklar açısından şanssız, tedaviler 
açısından çok şanslı olduğunu 
söyledi. Karaciğer tümörünün te-
sadüfen saptandığını belirten Ba-
libey hikayesini şöyle anlattı: "Bu-
gün hayattaysam bunun baş mi-
marı şimdi aile hekimi olarak çalışan 
eski mesai arkadaşım Dr. Özge Ak-
baş’dır. Her gün öğle yemeğinden 
sonra arkadaşlarla kısa bir yürüyüş 
yapardık. 2017’nin son günleriydi, 
böyle bir yürüyüş sonrasında Dr. 
Özge hanım çok terlediğimi söyleyip, 
tiroid değerlerimi kontrol etmek is-
tediğini söyledi. Bununla yetinmeyip 
genel bir tahlil yaptırdı. Yapılan tet-
kikler sonrasında hepatit B’ye bağlı 
karaciğer sirozu olduğum ortaya çık-
tı. İlaç tedavisi görüp, 6 ayda bir dok-
tor kontrolüne gidiyordum. 2020’de 
ise karaciğer nakli olmam gerektiği 
söylendi. Ailemden uygun donör çık-
madı. Önce İstanbul’da bir özel has-
tanede kadavra listesine yazıldım, bir 
gece kadavra çıktığı haberi geldi. An-
cak 2 saat içinde İstanbul’da olmam 
gerekiyormuş, o şansı kaybettim. İs-
tanbul’dan vazgeçip kaydımı İz-

mir’de bir üniversite hastanesine al-
dım. 12 Haziran 2022 günü kadavra-
dan bağış karaciğer çıktığı haberi 
geldi. Nakil oldum ve sağlığıma ka-
vuştum. Doktor arkadaşımın şüphesi 
olmasa siroz belki de iş işten geçtik-
ten sonra saptanacaktı. Nakilden 
sonra rutin kontrollerimi aksatma-
dan sürdürdüm. Geçtiğimiz Mayıs’ta 
kan değerlerimde ciddi düşüş görül-
dü. Acıbadem Kent Hastanesi’ne baş-
vurduk. Hematoloji Uzmanı Doç. Dr. 
Ahmet İfran hoca gerekli tetkikleri 
yaptı. Akut miyeloid lösemi tanısı 
koymuş. Ailem çok duygusal oldu-
ğum için bu tanıyı bana uzun süre 
söylememişlerdi. Kök hücre nakli ka-
rarı alındı. Ancak karaciğer naklinde 
olduğu gibi kök hücre nakli için de 
uygun vericim yoktu. TÜRKÖK’e ya-
pılan başvurudan olumlu sonuç ge-
lince 21 Aralık’ta hastaneye yattım, 

yılbaşı günü 31 Aralık’ta da kök hüc-
re naklim gerçekleşti. Yeni yıla şanslı 
girdim, hep böyle gider inşallah. Şim-
di çok iyiyim. Tesadüf eseri hayatta-
yım dersem yalan olmaz, hastalıkla-
rım şifasıyla geldi. Aileme, doktorla-
rıma çok teşekkür ediyorum. Benim 
için üçüncü hayat başladı." 

NADİR VAKA 
Öte yandan öncesinde karaciğer 

nakli olup ardından kök hücre nakli 
olan bu vakanın literatürde nadir gö-
rülen vakalardan olduğunu belirten 
Acıbadem Kent Hastanesi Kemik İliği 
Nakli Bölümünden Hematolog Doç. 
Dr. Ahmet İfran, "Hastamız iki yıl 
önce kadavradan karaciğer nakli ol-
muş bir hastaydı. 6 ay kadar önce 
bize kan değerleri bozulmasıyla gel-
di. Karaciğer nakliyle ilgili bir sorunu 
yoktu. Yaptığımız tetkiklerden sonra 
akut miyeloid lösemi tanısı koyduk, 

tedavisini yaptık. Hasta remisyona 
girdi. Ancak uygun kardeş vericisi 
yoktu. TÜRKÖK’ten 10’da 10 uyumlu 
verici bulduk. 31 Aralık günü hasta-
mıza akraba dışı kök hücre naklini 
yaptık. Hastamız gayet iyi, taburcu 
aşamasına geldik. Ancak bu her şey 
bitti demek değil. Hastamız bundan 
sonra ilaçlarını düzenli kullanması, 
doktor kontrollerini aksatmaması, 
kendini özellikle enfeksiyonlardan 
koruması gerekiyor." dedi. Doç. Dr. İf-
ran, öncesinde karaciğer, ardından 
kök hücre nakli vakasının literatürde 
nadir görüldüğünü vurguladı, "Has-
tamız çok şanslı çünkü iki nakilde de 
hiç vericisi yoktu. Kadavradan kara-
ciğer bulunmuş, aynı şekilde akraba 
dışı kök hücre vericisi bulundu, üste-
lik tam uyumlu bir vericiydi. Bu bü-
yük şans." diye konuştu.  

HABER MERKEZİ

İzmir’de arka arkaya siroz ve lösemi tanısı alan 67 yaşındaki Kasım Balibey’in hayati risk 
oluşturan iki hastalığında da şans yüzüne güldü. 2 yıl önce kadavradan bağış karaciğer nakle-

dilen Balibey, 7 ay önce koyulan lösemi tanısından sonra yine donör çaresizliği yaşadı.

Psikiyatri uzmanı uyardı: "Bağımlılık aile sağlığını tehdit ediyor" 
UYUŞTURUCU ve uyarıcı 

madde bağımlılığının gün geçtik-
çe artan ciddi bir tehlike haline 
geldiğini belirten Psikiyatri Uz-
manı Dr. Burçin Nuri Akal, "Bu 
bağımlılıklar ekonomik, sosyal 
ve ailevi sorunlara yol açarken, 
bireylerin ideallerinden ve top-
lumsal değer yargılarından 
uzaklaşmasına neden olabiliyor" 
dedi. 

VM Medical Park Samsun 
Hastanesi Psikiyatri Uzmanı Dr. 
Burçin Nuri Akal, bağımlılık ko-
nusunda açıklamalarda bulundu. 
Madde bağımlılığının gün geçtik-
çe artan ciddi bir tehlike haline 
geldiğini dile getiren Psikiyatri 
Uzmanı Dr. Burçin Nuri Akal, 
"Tüketici bir toplum olma yolun-
da ne yazık ki sadece maddi de-
ğerleri değil, duyguları da hızla 
tüketiyoruz. Bu durum, bireyleri 

anlam ve mutluluk arayışına sü-
rüklerken, birçoğu bu arayışın 
yanıtını uyuşturucu ve uyarıcı 
maddelerde ya da kumar gibi ba-
ğımlılık yapıcı davranışlarda bu-
luyor" diye konuştu. 

"BİREY İLK ETAPTA İYİ HİS-
SEDEBİLİR" 

Bağımlılık yapan bu maddele-
rin ve davranışların, ilk etapta 
bireyi iyi hissettirebileceğini ve 
sıkıntılarını geçici olarak gidere-
bildiğini söyleyen Uzm. Dr. Akal, 
"Ancak bu yapay, tehlikeli ve 
kimyasal mutluluk hissi, çok ça-
buk tercih edilmesine rağmen, 
süreci daha da karmaşık hale ge-
tiriyor. Zamanla bu bağımlılıklar 
bireye iyi hissettirmekten çok 
zarar vermeye başlıyor. Başta 
küçük dozlarla elde edilen etkiyi 
devam ettirebilmek için miktar-
ları artırmak gerekiyor. Ancak 

miktarı ne kadar artırırsak artı-
ralım, bir noktadan sonra bu 
maddeler ya da davranışlar etki-
sini yitiriyor. Birey, sadece ’nor-
mal hissedebilmek’ için bu dön-
güyü sürdürmek zorunda kalıyor 
ve sonunda tamamen bağımlı 
hale geliyor" şeklinde konuştu. 

"DÜŞÜNCE TUZAKLARINA 
DÜŞÜLEBİLİYOR" 

Uzm. Dr Akal, "Bu bağımlılık-
lar ekonomik, sosyal ve ailevi so-
runlara yol açarken, bireylerin 
ideallerinden ve toplumsal de-
ğer yargılarından uzaklaşmasına 
neden olabiliyor. Öfke ve taham-
mülsüzlük gibi duygusal patla-
malarla karşı karşıya kalan bi-
reyler, hayatlarını kontrol et-
mekte zorlanıyor. Bağımlılığın 
tehlikesi, bireylerin bu olumsuz-
lukları fark etmelerine rağmen, 
düşünce tuzaklarına yenik düş-

melerinde yatıyor. Son bir kez 
kullanırım, iradeliyim, istediğim 
zaman bırakırım, zaten canım 
sıkkın, bu son olacak gibi düşün-
celer, bağımlılık döngüsünü bes-
liyor" ifadelerini kullandı. 

"BAĞIMLILIK TEDAVİ EDİ-
LEBİLİR BİR HASTALIKTIR" 

Bu konuda kabullenilmesi ge-
reken önemli durumlardan bahse-
den Uzm. Dr. Akal, "Bağımlılık, sırf 
irade ile çözülebilecek bir durum 
değildir. Tedavi, bağımlılığın bir 
hastalık olarak kabul edilmesiyle 
başlar. Bağımlı bireylerin aile, çev-
re ve profesyonel bir tedavi ekibi-
nin desteğiyle bu sorunun üstesin-
den gelmesi mümkün olabilir. 
Unutulmamalıdır ki, bağımlılık 
bir son değil; etkin bir tedavi 
yöntemi ile çözülebilecek bir sü-
reçtir" açıklamasında bulundu. 
HABER MERKEZİ
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ANTALYA'DA yolcu otobüsünün 
şarampole uçması sonucu 33 kişi-
nin yaralandığı kazada ağır yarala-
nan yolculardan biri kaldırıldığı 
hastanede hayatını kaybetti. Diğer 
yaralıların hastanedeki tedavileri 
ise sürüyor. 

Kaza, saat 02.00 sıralarında Ga-
zipaşa ilçesi Zeytinada Mahallesi 
D-400 karayolunda meydana geldi. 
Edinilen bilgiye göre, Antalya'dan 
Adıyaman'a giden ve içinde 30 yol-
cu ile 3 mürettebatın bulunduğu 
N.D. idaresindeki 77 DK 056 plaka-
lı yolcu otobüsü, yağış nedeniyle 
kayganlaşan yolda sürücüsünün di-
reksiyon hakimiyetini kaybetmesi 
sonucu yoldan çıktı. Yaklaşık 30 
metrelik şarampole uçan otobüs, 
devrilerek sürüklendikten sonra 
yan yatarak durabildi. Kazada sü-
rücü N.D. ile otobüste bulunan A.Y., 
E.Ç., E.Ç., F.D., K.Ç., Ş.A.Ç., N.Ö., B.Y., 
D.D., M.Ç., D.Ç., Y.S.Y., M.A.D., S.Ç., 
A.Ç., Y.D., B.G., A.S.D., N.Ç., F.Y., 
B.M.G., F.D.G., A.A., E.N., E.D., Z.T.D., 
T.U., M.Y., F.D., E.M.D., E.B. ve N.D. 
yaralandı. 

Yoldan geçen sürücülerin ihbarı 
üzerine olay yerine polis, jandar-
ma, itfaiye, arama kurtarma ekiple-
ri ile Gazipaşa, Anamur ve Alan-
ya'dan çok sayıda sağlık ekibi sevk 
edildi. Yola çıkarılan 10'u ağır 33 
yaralı, ambulanslarla Gazipaşa ve 
Alanya'daki hastanelere sevk edil-
di. Kaza nedeniyle Gazipaşa Devlet 
Hastanesi'nde mesaiden çıkan ve 
izinli personel de göreve çağrıldı. 

Kaza yerine gelen Gazipaşa Kay-
makamı Selami Korkutata, İlçe Em-
niyet Müdürü Mehmet Ali Kayhan, 
İlçe Jandarma Komutanı Mehmet 
Akif Çolak, yaptıkları incelemenin 
ardından Gazipaşa Devlet Hastane-
sinde tedavileri yapılan yaralıları 
ziyaret ederek, sağlık durumları 
hakkında bilgi aldı. 

Öte yandan kazada ağır yarala-
narak Alanya Alaaddin Keykubat 
Üniversitesi Eğitim Ve Araştırma 
Hastanesi'ne kaldırılan Selaaddin 
Çokuçkun (74), yapılan tüm müda-
halelere rağmen kurtarılamadı. 

Kazayla ilgili başlatılan soruş-
turma sürüyor. HABER MERKEZİ

Antalya'daki  
yolcu otobüsü  

kazasından ölüm 
haberi geldi 

EYÜPSULTAN'DA okul müdürü İb-
rahim Oktugan'ın silahla vurularak öl-
dürülmesine ilişkin yargılama başladı. 
Duruşmada savunma yapan okul mü-
dürünü vuran öğrenci, ‘’Kim kışkırtılsa 
bu olayı yaşardı’’ dedi. 

Eyüpsultan’da 7 Mayıs 2024’de okul 
müdürü İbrahim Oktugan’ın silahla 
odasında vurularak öldürülmesine iliş-
kin yargılama başladı. İstanbul 1.Ağır 
Ceza Mahkemesi’nde görülen duruş-
mada, olay tarihinde suça sürüklenen 
çocuk olan tutuklu Yousif K. (19) ve öl-
dürülen İbrahim Oktugan’ın ailesi 
‘müşteki’ sıfatıyla hazır bulundu. Mah-
kemeye 2 tutuksuz suça sürüklenen ço-
cuk ile tutuksuz sanık Muhammed Gü-
nay G. de tarafların avukatları ile birlik-
te katıldı. 

"BENİ OKULDA GÖRDÜKLERİN-
DE KAPIYI AÇMADILAR’’ 

Duruşmada savunma yapan Y.K., sü-
rekli silah kullanan bir insan olduğunu 
söyleyerek, ‘’Sanık Muhammed Günay 
beni kışkırttı, yoksa ben kimseyi öldür-
mem. Irkçılık yaşadım, kim kışkırtılsa 
bu olayı yaşardı. Ben okuldan atılma-
dım, bu ‘e-okul’ sistemimde vardır. Beni 
okulda gördüklerinde kapıyı açmadı-
lar’’ dedi. 

Sanık Muhammed Günay G. ise sa-
vunmasında, ‘’Yousif K. okulda İbrahim 
Hoca’ya diklendi ve üzerine yürüdü. 
Ben de onun yanlış bir hareket yapma-
sından korktum. Kendisinin benim onu 
kışkırttığım şeklindeki söylemlerine ka-
tılmıyorum. Sürekli böyle şeyler yapan 
ve silahla gezen birisi, ben onu hiçbir 
şekilde kışkırtmadım’’ şeklinde konuş-
tu. HABER MERKEZİ

Eyüpsultan’da  
okul müdürünün 
öldürülmesine  

ilişkin yargılama 
başladı 

İstanbul’da bir şirketten 4 
çalıntı çekle 9,8 milyon TL 
değerinde zücaciye malze-
mesi alan 5 şüpheli düzen-
lenen operasyonun ardın-
dan yakalanarak gözaltına 
alındı. Operasyonda, 4 tır 

ürün ele geçirilirken, 1 şüp-
heli sevk edildikleri adli 
makamlarca tutuklandı.

İstanbul’da çalıntı çekle  
9,8 milyonluk vurgun: 5 gözaltı 

Müdür Yardımcısının bahçede beslediği köpekler 9 yaşındaki öğrenciyi ısırdı 
BURSA'NIN Karacabey ilçesinde okul 

müdür yardımcısı tarafından ilkokul bahçe-
sinde beslendiği iddia edilen köpekler, 9 ya-
şındaki öğrenciye saldırarak ısırdı. Saldırı 
sonucunda öğrenci yaralanırken, veli okul 
yönetiminden şikayetçi oldu. 

İddiaya göre Dağkadı İlköğretim Oku-
lu'nda okul müdür yardımcısı M.A.'nın okul 
bahçesinde sahiplendiği köpekler, aynı okul-
da okuyan 3'ncü sınıf öğrencisi M.Ö.'yü (9) 
teneffüse çıktığı sırada ısırdı. Isırılan minik 
öğrenci M.Ö. kendi imkanlarıyla köpeğin 
elinden kurtulurken, korkudan ailesine bir 
şey söyleyemedi. 

Olay 1 gün sonra sınıf arkadaşı tarafın-
dan sınıf öğretmenine söylendi. Sınıf öğret-
meni de durumu veliye bildirdi. Veli Soner 
Özkan durumu öğrenir öğrenmez kızı 
M.Ö.'yü Karacabey Devlet Hastanesi'ne gö-
türdü. Burada aşısı ve ilk tedavisi yapılan 
M.Ö., köpek ısırması ve geç getirilmesi sebe-
biyle yan etki oluştuğu söylenerek Bursa 
Dörtçelik Çocuk Hastanesi'ne sevk edilerek 
tedavisine burada devam edildi. 

Veli Soner Özkan, "Bizim çocuğumuz 
okul bahçesinde müdür yardımcısı M.A.'nın 
beslediği köpekler tarafından ısırılmış. Biz 
bunu bir gün sonra sınıf öğretmeninden 
duyduk ve apar topar tedavisi için hastaneye 
götürdük. Çocuğumuz çok korkmuş ve bize 
söyleyememiş. Köpeğin ısırması sonucun-
dan korkudan dudakları bile patlayan kızı-
mız, şu anda korku içerisinde okula gidiyor. 
Biz köpekleri okul bahçesinde sahiplenerek 
bakan müdür yardımcısı M.A.'dan özür bek-
lerken, kendisi "Abartılacak bir şey yok" di-
yerek, okul bahçesinde bulunan lojmanda 
köpekleri bakmaya devam ediyor. Benim de 
köpeklerim var. Hem de 4 tane. Bende köpek 
seviyorum. Fakat, bu köpeklerin okul bahçe-
sinde beslenmemesi gerekir. Sonuçta bunlar 
hayvan. Müdür yardımcısı M.A.'ya bunu söy-
lememize rağmen bizi dikkate almadı ve 
beslemeye devam ediyor. Biz de bunun üze-
rine İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü'ne ve savcı-
lığa şikayet dilekçemizi verdik. Olay yargıya 
intikal etti" ifadelerini kullandı.  

HABER MERKEZİ

Esenyurt’ta otel  
kurşunlayan  

şahıslar yakalandı 
ESENYURT'TA otel kurşun-

layan şahıslar Mersin ve Beylik-
düzü’nde yakalandı. 

Esenyurt Zafer Mahalle-
si'nde bir otel sahibini telefonla 
arayan kimliği belirsiz kişiler 
yüklü miktarda haraç istemişti. 
Olumsuz cevap alan şahıslar 1 
ay içerisinde üç kez oteli kur-
şunlayıp kaçmıştı. İlk kurşunla-
mada otel kapısına kadar gelen 
saldırgan lobiye doğru ateş edip 
kaçarken, ikinci olayda otel 
önünde polis beklemesine rağ-
men saldırganlar motorla ateş 
edip kaçmıştı. 

Olayların ardından polis 
olayla ilgili geniş çalışma baş-
lattı. Polis ekipleri 61 ayrı ka-
meradan 572 saat kayıt izleye-
rek ilk saldırgan olan şüpheli 
Aziz Lafı'nın kimlik bilgilerini 
tespit etti. Şüpheli polis ekipleri 
tarafından Mersin'de gözaltına 
alındı. Emniyetteki işlemlerinin 
ardından adliyeye sevk edilen 
Lafı, tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. 

Devam eden çalışmalarda 72 
ayrı kameradan 610 saat kayıt 
izleyen ekipler, isminin Bürus 
A. olduğunu tespit ettiği ikinci 
saldırganı ise Beylikdüzü'nde 
yakaladı. 

Öte yandan, üçüncü şüpheli-
yi yakalama çalışması ise de-
vam ediyor. HABER MERKEZİ

BURSA'DA 17 ay önce diş çekimi için 
gittiği özel diş kliniğinde narkoz verilip se-
dasyon(anestezi) yapıldığı sırada fenala-
şıp kaldırıldığı hastanede hayatını kaybe-
den 5 yaşındaki Deniz'in şüpheli ölümü 
Rus basınında da manşet oldu. Önümüz-
deki günlerde görülecek dava öncesi açık-
lama yapan Rus asıllı anne Elena Sönmez, 
olayın şüphelilerinin tutuklu yargılanma-
sını isteyip, "Sokak hayvanlarını tekmele-
yenler ceza alıyor ama benim oğlumun fa-
illeri dışarda, 5 bin lira için oğlum katledil-
di" dedi. 

Öte yandan acılı aile özel klinikte 
para için illegal sedasyon (anestezi) işle-
mi yapıldığını iddia ederken, ailenin vekil 
avukatları da bu iddianın gerçek olduğu-
nu ve klinik içi whatsapp yazışmalarında 
ortaya döküldüğünü, klinikte daha önce-
de bir çok kez anestezi işlemi yapıldığı, 
bu kayıtların da mahkemeye belge niteli-
ğinde sunulduğunu ifade etti. Bursa'nın 
Osmangazi ilçesinde 17 ay önce 5 yaşın-
daki çocuğu Deniz Sönmez'i diş ağrısı şi-
kayetiyle bir diş kliniği zincirinin Hürri-
yet şubesine götüren Sönmez ailesi, mi-
nik Deniz'in tedavi sonrası fenalaştığı 
fark etti. Küçük çocuğa 4 dolgu ve 1 diş 
çekimi için narkoz verilerek genel anes-
tezi yapıldı. Anestezi sonrası odaya alı-
nan minik Deniz'in ateşi yükseldi. Su iste-
yen Deniz'e verilen su sonrasında küçük 
çocuk içtiği suyu geri çıkarttı. Annenin 
iddiasına göre 3 kez doktor çağırılmasına 
rağmen ‘Doktor ateş düşürücü ilaç yaza-

lım' dedi. Annenin ambulans çağırma ta-
lebine de olumsuz cevap veren doktorlar 
durumun ‘normal' olduğunu söyleyerek 
Deniz ve annesi evine yolladı. Kısa bir 
süre sonra baba Aydın Sönmez eve geldi-
ğinde oğlunun yarı baygın inleme sesleri 
çıkarttığını duydu. Bunun ardından Baba 
Aydın çocuklarını Bursa Dörtçelik Çocuk 
Hastanesi'ne götürdü. Doktorların çaba-
sına rağmen Deniz'in durumu ciddileşti. 
Entübe edilen minik Deniz'in organları-
nın iflas ettiği öğrenildi. 3 gün boyunca 
yoğun bakımda kalan Deniz, organ yet-
mezliğine bağlı olarak hayatını kaybetti. 
Hayatını kaybeden 5 yaşındaki Deniz 
Sönmez'in ailesi 17 aydır adalet arıyor. 
Gözü yaşlı Rus asıllı anne, "Sokak hay-
vanlarını tekmeleyenler ceza alıyor ama 
benim oğlumun failleri dışarda, 5 bin lira 
için oğlum katledildi" dedi. Yargılama sü-
recinin başladığı günden bu güne 17 ay 
geçse de aile 1 arpa boyu bile yol kat edil-

mediğini belirtti. Rus asıllı anne Elena, 
"Sokak hayvanlarını tekmeleyenler ceza 
alıyor ama benim oğlumun failleri dışar-
da geziyor" dedi. Dosyaya ilişkin çarpıcı 
iddialar ortaya atan Rus anne, "Sanık ve-
killerinin dosyaya sunmuş olduğu What-
sapp grup konuşmaları var. Bu konuşma-
larda bu kliniğin ve diğer şubelerinde de-
falarca kez çocuklara anestezi yapıldığı 
ve bundan da herkesin haberdar olduğu 
var. Bütün konuşmalarda para, anestezi 
konuşmaları mevcut ve şu an dosyanın 
içerisinde. Yargılama başlıyor, tabi sanık-
ların dışarıda olması vicdanımızı yarala-
dı. Evladımı toprağa koydum, ertesi günü 
karakola gidip ifade verdim. Onların ifa-
deleri bir hafta 10 gün sonra alındı ve 
olaydan 17 ay geçmesine rağmen hala dı-
şarıda bu adaletsizlik yüreğimizi yarala-
dı. Eminim bizi izleyen birçok kişinin de 
vicdanını yaralamıştır" diye konuştu.  
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İSTANBUL’DA bir zücaciye şirketi 4 
adet çalıntı çekle 9.8 milyon lira dolandı-
rıldı. Şirketin sahibi M.Ö.’nün ihbarı üzeri-
ne polis ekipleri çalışma başlattı. Bakırköy 
Cumhuriyet Başsavcılığı’nın yürüttüğü so-
ruşturma kapsamında 5 şüpheli belirlendi. 
Polis ekiplerinin çalışmalarının ardından 
İstanbul, Yalova ve Sakarya illerinde yapı-
lan eş zamanlı operasyon ile şüpheliler 
gözaltına alındı. Sakarya’da gerçekleştiri-
len operasyonda dolandırıcılık sonucu 
elde edilen 4 tır dolusu ürün ele geçirildi. 
Yakalanan 1 şüpheli, emniyetteki tamam-
lanan işlemlerin ardından sevk edildikleri 
adli makamlarca tutuklanarak cezaevine 
gönderildi. 4 şüphelinin ise adli kontrol 
şartıyla serbest bırakıldığı öğrenildi. 

HABER MERKEZİ

5 yaşındaki Deniz'in ölümündeki sırrı 
Whatsapp yazışmaları aydınlatacak 
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İBN Haldun Üniversitesi Siyaset Bilimi Dr. Öğ-
retim Üyesi İdlir Lika, Kosova-Sırbistan arasında 
geçtiğimiz günlerde yaşanan "paralel" yapı gerili-
mi ve bu gerilimin arka planını AA Analiz için kale-
me aldı. 

 
*** 
 
Kosova İçişleri Bakanı Xhelal Sveçla, 15 Ocak 

2025’te Facebook hesabından yaptığı açıklamada, 
İbre Nehri'nin güneyindeki on ilde (Priştine, Lip-
yan, Obiliç, Kosova Ovası, Vıçıtırın, Novobırdo, Ka-
meniçe, Rahovça, Viti ve Skenderay) Sırbistan’ın iş-
lettiği "paralel" yapıların (belediye ofisleri, posta 
ve vergi daireleri) kapatıldığını duyurdu. Bu geliş-
me, Mart 2021’den bu yana Kurti hükümeti ile 
Belgrad yönetimi arasında süregelen gerginlik hal-
kasına bir yenisini daha ekledi. Bu gelişme ve yol 
açtığı tepkiler, "paralel" yapıların kapatılmasının 
Priştine yönetiminin önceki operasyonlarından 
farklı olmadığını ve dolaylı olarak Belgrad yöneti-
mine fayda sağladığını ortaya koyuyor. 

TEKERRÜR EDEN SÜREÇLER 
Özellikle son birkaç yıldır Kosova ve Sırbistan 

arasında görmeye alıştığımız gerginliklerin akışı 
oldukça dikkat çekici. Vucic yönetimi ne zaman 
kitlesel protestolarla karşılaşsa ya da otoriter ajan-
dasını gizlemeye çalışsa Kosova’da bir kriz patlak 
veriyor. Sırp hükümeti böylece protestolardan ve 

gittikçe artan otoriterliğinden dikkatleri dağıtmayı 
ve gündem değiştirmeyi hedefliyor. Priştine yöne-
timi, bu krizlerde sıklıkla tek taraflı bir yaklaşım 
sergiliyor. Bu durum Batılı müttefiklerinin (ABD ve 
Avrupa Birliği ülkeleri) sert tepkisine yol açarken, 
Vucic hükümeti için dolaylı bir meşruiyet kaynağı 
oluşturuyor. Son 1,5 senede bu stratejiyi en az üç 
kez gördük. Daha spesifik olmak gerekirse, Mayıs 
2023’te Kosova’nın kuzeyinde Sırp azınlığın yoğun 
yaşadığı dört belediyede (Kuzey Mitroviça, Lepo-
saviç, Zveçan ve Zubin Potok) çatışmalar patlak 
verdiğinde, Sırbistan’da okul saldırıları üzerine Vu-
cic yönetimine karşı büyük kitlesel protestolar dü-
zenlenmişti. Aynı şekilde, Ocak 2024’te Kosova’da 
dinarın yasaklanması gündeme geldiğinde Sırbis-
tan genel seçimlerinde yaşanan usulsüzlükleri 
protesto etmek için halk sokaklara dökülmüştü. 
Bazen bu strateji anlamlandırması güç (hatta ko-
mik) bir boyuta varabiliyor. Ocak 2024’te Sırbistan 
siyasi sahnesinde o zamana kadar ismi hemen he-
men hiç duyulmamış olan siyasetçi Nikola Sandu-
loviç’in Priştine yönetimi tarafından “Sırbistan 
muhalefet lideri” olarak lanse edilmesi ve isminin 
Sırbistan Cumhurbaşkanı Aleksandar Vucic tara-
fından çağrılan bir BM Güvenlik Konseyi toplantı-
sında bile zikredilmesi buna iyi bir örnektir. Bu 
olaydan bir yıl sonra İbre Nehri'nin güneyinde on 
ildeki "paralel" yapıların kapatılmasını da bu bağ-
lamda görmek gerekiyor. 

KOSOVA-SIRBİSTAN GERİLİMİNDE SON DU-
RUM NE? 

Vucic hükümeti, haftalardır Kasım 2024 başın-
da Novi Sad Tren İstasyonu'nun çatısının çökmesi 
sonucu 15 kişinin hayatını kaybetmesiyle başlayan 
kitlesel protestolarla karşı karşıya. “Yolsuzluk öl-
dürür” mesajını taşıyan otokrasi karşıtı eylemle-
rin, Slobodan Miloseviç’i deviren Eylül-Ekim 2000 
protestolarından bu yana yapılan en büyük eylem-
ler olduğu düşünülüyor. Bu bağlamda, Sırp yöneti-
mi Kosova’daki "paralel" yapıların kapatılmasını 
uluslararası bir mesele haline getirerek Sırbis-
tan’daki eylemcileri ve muhalefeti etkisizleştirme-
yi hedefliyor. Aslında 15 Ocak'ta "paralel" yapıların 
kapatılması, üç hafta önce gerçekleşmiş başka bir 
gelişmenin devamı olarak nitelendirilebilir. 23 
Aralık 2024'te Kosova’nın Merkez Seçim Komisyo-
nu, ülkedeki en büyük Sırp partisi konumundaki 
ve Belgrad yönetiminin bir uzantısı olan “Sırp Lis-
tesi"nin 9 Şubat 2025 genel seçimine katılmaması 
kararı aldı. Bu karar bir hafta sonra geri alınsa da 
yol açtığı gerginlik Kosova’ya Batılı müttefiklerin-
den eleştiriler yükselmesine neden oldu. Ayrıca, 
bu süreç Sırbistan’daki otokrasi karşıtı eylemlerle 
tam olarak örtüşerek Belgrad yönetiminin otokra-
tik ajandasına dolaylı bir şekilde hizmet etti. Öte 
yandan unutmamak gerekir ki, Kosova’da genel 
seçimler yaklaştığı için bu gerginlikler silsilesi ikti-
dardaki Kosova Başbakanı Albin Kurti’nin sosya-

list partisi için de kaçırılamayacak bir seçim mal-
zemesi teşkil ediyor. 

Daha geniş bir açıdan bakarsak, milliyetçiliği 
bir araç haline getirerek ülke gündemini değiştir-
mek ve otokrasi karşıtı protestocuları/muhalefeti 
dağıtmak, komünizm sonrası Sırp hükümetlerinin 
sık sık başvurduğu bir strateji. Amerikalı siyaset 
bilimci Chip Gagnon, 2004 yılında yayımladığı 
"The Myth of Ethnic War" adlı kitabında 1990’lı 
yıllarda Yugoslavya savaşlarının (Hırvatistan, Bos-
na ve Kosova) Slobodan Miloseviç ve Franjo Tudj-
man başta olmak üzere muhafazakar elitler tara-
fından “empoze edilen” kitlesel şiddet eylemleri 
olduğunu ve bu şiddetin asıl amacının ülkelerinde-
ki demokrasi yanlısı muhalefeti “demobilize et-
mek” olduğunu öne sürmektedir. 1990’lı yıllarda 
Miloseviç’in siyasi müttefiki olan Aleksandar Vu-
cic’in bugünlerde hala aynı yöntemlere başvurma-
sı şaşırtıcı olmasa gerek. 

Priştine yönetiminin topraklarındaki "paralel" 
yapılara son vermesi, Sırp azınlık üzerinde devlet 
hakimiyeti kurma yolunda haklı bir adım. Ancak 
bu girişimlerin, Batılı müttefikler ve Türkiye ile ko-
ordineli bir şekilde yürütülmesi gerekiyor, aksi 
halde Kosova’nın Sırbistan ile arasındaki bu asi-
metrik ilişkide tek taraflı hareket etmesi, istenme-
yen sonuçlar doğurabilir. 

[Dr. İdlir Lika, İbn Haldun Üniversitesi Siya‐
set Bilimi Öğretim Üyesidir.]

Kosova-Sırbistan geriliminde 
yeni bir halka: "Paralel"  

yapılar kapatıldı 
Priştine yönetiminin topraklarındaki "paralel" yapılara son vermesi, Sırp azınlık 
üzerinde devlet hakimiyeti kurma yolunda haklı bir adım. Ancak bu girişimlerin, 

Batılı müttefikler ve Türkiye ile koordineli bir şekilde yürütülmesi gerekiyor. 

AVRUPA Birliği'nin sınırlayıcı düzenlemeleri ve 
yüksek para cezaları teknoloji şirketlerinin sevmediği 
eylemlerken, bu girişimlere karşı duracak, şirketlerle iş 
birliğini yeni yatırımlarla büyütecek adres Trump ola-
rak gözüküyor. 

Niğde Ömer Halisdemir Üniversitesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Cenay Babaoğlu, geçmiş başkanlık döneminde 
Trump'a muhalif olan teknoloji devlerinin yeni dönem-
de Trump'la beraber hareket etmesinin nedenlerini AA 
Analiz için kaleme aldı. 

*** 
20 Ocak 2025 tarihinde gerçekleşen Amerika Birle-

şik Devletleri Başkanlık yemin töreni sonrası "yeni" Do-
nald Trump dönemi resmi olarak başladı. Trump 2.0 
olarak tanımlanan bu dönemde, önceki döneme kıyasla 
dikkat çeken bazı radikal değişiklikler gözlemleniyor. 
Yemin töreninde çekilen karede, e-ticaret, dijital yayın 
platformları ve bulut bilişim gibi sektörlerin öncüsü 
Amazon'un kurucusu Jeff Bezos, sosyal medya uygula-
maları Facebook, Instagram ve WhatsApp'ın sahibi 
Meta Şirketi'nin CEO'su Mark Zuckerberg, dünyanın en 
değerli şirketlerinden biri olan Apple'ın CEO'su Tim 
Cook ve Google CEO'su Sundar Pichai gibi teknoloji 
devleri yan yana yer aldı. Bu isimler özel davetliler ola-
rak kabine üyelerine ayrılan bölümde yer aldılar ve ye-
min törenine yüksek düzeyde maddi bağışlarda da bu-

lunarak Trump 2.0 dönemindeki konumlarını doğru-
dan gösterdiler. 

Oysa ABD Başkanı Donald Trump'ın ilk başkanlık 
döneminde bu şirketler ve yöneticiler, ona pek çok ko-
nuda karşı çıkarak ve eski ABD Başkanı Joe Biden'ın se-
çim kazanmasını destekleyen açıklamalar yaptılar. 
Washington Post gazetesinin de sahibi olan Jeff Bezos, 
gazete üzerinden yapılan Trump eleştirilerini sahiplen-
mişti. Seçimi kaybeden Trump'ın hesapları Facebook ve 
Twitter platformlarında pasif hale getirilerek bir nevi 
sansür uygulanmış, Google internet aramalarında san-
sür tartışmaları gündeme gelmişti. Ancak yeni dönem-
de tüm rüzgar tersine dönmüş gibi duruyor. Peki nasıl, 
neden ve nereye? 

DEĞİŞİMİN SEBEPLERİ 
Nasıl sorusunun cevabını arayanlar için doğru ad-

res Elon Musk olabilir. Musk da önceki dönemde 
Trump'ı eleştiren isimlerden biriydi ancak zamanla 
daha pragmatik bir ilişki kurmayı başardı. Bu süreçte, 
lobicilik yoluyla siyasi ilişkiler tercih eden piyasa aktör-
lerinin aksine doğrudan destek uygulamalarını tercih 
etti. Seçim döneminde Trump mitinglerine katıldı, para 
yardımları yaptı, X platformunu seçimlerde açıkça taraf 
olarak konumlandırdı ve seçimlerin kazanılmasının ar-
dından da Trump hükümetinde yer alacak isimlerden 
biri oldu. 

Musk, fayda-maliyet analizleriyle bir tercihte bulun-
du ve kazanan tarafta oldu. Bu kısa dönemde, Trump'ın 
açıklamalarıyla hareketlenen kripto varlık piyasaların-
daki yatırımlarıyla dahi önemli kazanımlar elde etti. 
Musk'ın eş başkanlığını üstleneceği ABD Hükümet Ve-
rimliliği Dairesi'nin (DOGE) adının, Musk'ın destekledi-
ği kripto varlıkla aynı olması bile dikkat çekici bir mesaj 
taşıyordu. Dolayısıyla Musk'ın tercihi diğer teknoloji 
şirketleri için de bir yol gösterici oldu. "Trump'la ilişki-
de olursanız, kazanırsınız!" mesajı net bir şekilde veril-
di. Bu mesajla, siyasetle ilişkisini daha dolaylı yürüten 
teknoloji şirketleri, yeni dönemde siyasetle ve hükü-
metle ilişkilerini nasıl yürüteceklerini çözmüş oldular. 
Süreç çok hızlı başladı ve Washington Post, Trump'a yö-
nelik eleştirel duruşunu terk ederek daha uyumlu bir 
tavır sergilemeye başladı. Facebook, benzeri Twitter'ın 
el değiştirmesi sonrası yaşanan politika değişikliğini 
benimsedi ve teyit mekanizmasını kaldırdı. Öte yandan 
SoftBank, OpenAI ve Oracle, Trump’la görüşerek ve ya-
pay zeka alanında 100 milyar dolarlık yatırım yapılaca-
ğını açıkladılar. Farklı şirketlerin yöneticileri de 
Trump'ın evine "nezaket" ziyaretlerinde bulundular. 

Bu adımlar, teknoloji şirketleri için yalnızca hedefe 
giden yolda bir başlangıç olarak görünüyor. Çünkü 
Trump, ilk geceden, Biden'ın yapay zeka düzenlemele-
rini iptal eden ve "Amerika'yı yapay zekanın dünya baş-

kenti yapmak" amacı taşıdığı belirtilen yeni başkanlık 
emrini imzaladı. Bu emir bile teknoloji şirketleri adına 
başlı başına büyük bir kazanım. Neden sorusunun ce-
vabı da burada gizli. Avrupa Birliği'nin sınırlayıcı dü-
zenlemeleri, yüksek para cezaları, ulusal ve uluslararası 
kuruluşları düzenleme girişimleri teknoloji şirketleri-
nin sevmediği eylemlerken, bu girişimlere karşı dura-
cak, teknoloji şirketlerinin kazanma hırsına destek ve-
recek, hatta şirketlerle iş birliğini yeni yatırımlarla bü-
yütecek adres Trump olarak gözüküyor. Dolayısıyla şir-
ketler pragmatik ve realist gerekçelerle artık Trump'la 
el ele yürümeye devam edecekler. 

TEKNOLOJİ ŞİRKETLERİNİN AMAÇLARI 
Peki bu süreç nereye gidecek? Aslında doğru 

soru "Nereye gitmeli?" olmalı. Ancak kısa vadede 
toplumun gerçek ihtiyaçlarına uygun bir yol haritası 
çizilmesi pek olası görünmüyor. Çünkü teknoloji şir-
ketleri pek çok defa kendi çıkarları söz konusu oldu-
ğunda ne kadar ileri gidebileceklerini göstermişler-
di. Sosyal medya platformlarından yapay zeka dü-
zenlemelerine, e-ticaret girişimlerinden dijital yayın-
cılığa her alanda sicilleri kirli. Etik ihlaller, verilerin 
usulsüz kullanımı, kartelleşme, insan haklarına yö-
nelik sınır tanımazlık gibi pek çok suçla itham edili-
yorlar.  [Prof. Dr. Cenay Babaoğlu, Niğde Ömer 
Halisdemir Üniversitesi/SETA]

Trump 2.0: Teknoloji devleriyle yeni dönem 
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Cesaret, herkesin konuştuğu ama çoğu zaman 
yanlış anladığı bir kavram. Kimileri cesareti ko
rkusuzluk zanneder, kimileri de delice atılmak… 
Oysa ki cesaret, korkunun varlığını kabul ederek 
yine de adım atabilmektir.  Çünkü gerçek cesaret, 
korkunun olmadığı yerde değil, onun tam ortasında 

kendini gösterir. Cesur olan insanlar korkmuyor 
zannedersin! Hayır! Onlar, korktuğu halde savaşa 
girenlerdir. Sanma ki cesaret, yüksek sesle konuş
mak, haykırmaktır. Cesaret, kimi zaman da sus
masını, zamanını beklemektir. Yeri geldiğinde bir 
hayali kovalamak, yeri geldiğinde ise yanlış bir 
yoldan dönmektir. 

Bazen aklıma gelir ve düşünürüm. Bu kadar laf 
anlamaz, duvar gibi söz geçmez insanlar için cesur 
olmaya, hayatını tehlikeye atmaya değer mi diye. 
Gerçekleri haykırmak adına hayatını riske atan, 
belki de ölümü göze alan, varlığını hiçe sayan insan
lar,  insanlarımız var. Şuan eli güçlü olan taraf 
kötülükten yana. Mesele tam olarak ta bu değil mi 
zaten. Yok edemedikleri, sindiremedikleri bu azınlık 

aslında çok güçlü. Ben bu azınlığı ayrı bir millet 
olarak görüyorum. Evet, onlar ayrı bir millettir! 
Belki de tarih kitaplarına hiç geçmeyecek, isimleri 
hiç bilinmeyecek bu insanlar. Zaten onların da ünlü 
olmak, adını yazdırmak gibi bir dertleri yok. Ar
alarında bağ olmasa da, dünyanın her yerine 
dağılmış, hak yolda yürümek için mücadele eden 
küçük bir millettir onlar. 

İşte bahsetmek istediğim tam da bu. Bu bilinmez, 
küçük milletin fertleri birbiri ile iletişimde olmalı. 
Birbirini desteklemeli ve güçlü olmalıdır. İçinde bu
lunduğumuz bu karanlık yüzyılı biraz olsun aydın
latmak için.  

Zıtlıkların sembolü olan, Japonların kullandığı 
"Tomoe" ya da dünya çapında en çok bilinen Yin

Yang (Taijitu) sembolü bana bir şey hatırlattı. İyi
kötü, güzelçirkin, kaossakinlik gibi... Ne kötü iyiyi 
yok edebilir. Ne de iyi kötüyü. Ne gece gündüzü ne 
de gündüz geceyi. Kimi zaman biri diğerinden fazla 
olsa da, biri diğerini yok edecekmiş gibi görünse de, 
ikisi de varlığını sürdürmeye devam edecek ve 
ediyor. Birbirlerini tamamen yok edemeyecekler! 

Dünyayı değiştirenler, cesurca adım atanlardır. 
Bunlar kimi zaman bir bilim insanı, kimi zaman bir 
sanatçı, kimi zaman da sıradan, sokağımızdan biri 
onlar. Fakat hepsinin ortak bir noktası var. Tüm acı, 
korku ve endişelerine rağmen adım atmayı ve iler
lemeyi seçmiş olanlardır. Peki ya sen? Sen ne için 
cesur olabilirsin?

AYSUN BEKDEMİR

CESURLAR AYRI  
BİR MİLLETTİR!

TESK Başkanı 
 Palandöken'den  
esnafa elektrikte  
"özel tarife" talebi 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, Kayıtlı Kadın İstihdamının Desteklenmesi Projesi başvurularının 
devam ettiğini belirterek, projeden 2 bin 100 kadın işveren ile 2 bin 100 kadın işçinin faydalanacağını hatırlattı. 

Bakan Uraloğlu, ulaşım 
sektöründeki son 

gelişmeleri Cenevre'de 
değerlendirecek 

Bakanlıktan yapılan 
yazılı açıklamaya göre 
Uraloğlu, Cenevre'de 10
11 Şubat'ta gerçekleştir
ilecek temasları 
kapsamında BM AEK İç 
Ulaşım Komitesi'nin 87. 
Oturumu'na katılacak. 

 
Türkiye ve Hollan

da'nın "Yüksek Düzeyli 
Politikalar Bölümü"ne ev 
sahipliği yapacağı komit
ede, ulaşım sektöründe 
sürdürülebilirlik, diji
talleşme ve küresel 
bağlantısallık konuları ele 
alınacak. 

 
Oturumlarda, ulaşımın 

geleceğini şekillendirecek 
politikalar, küresel tedarik 
zincirindeki dönüşümler 
ve dijital altyapı çalış
maları değerlendirilecek. 

 
Uraloğlu'nun ev 

sahipliğinde gerçekleştir
ilecek Bakanlar Yuvarlak 
Masa Toplantısı'nda, iç 
ulaşım bağlantılarının 
teşviki konuları masaya 
yatırılacak. "2030'a Giden 
Yolda İç Taşımacılıkta 
Başarılar ve Zorluklar" 
başlıklı oturumda, bölge
sel, ülkeler ve bölgeler 
arası ulaşımın bağlan
tısallığı ve sürdürülebilir
liği konuları ele alınacak. 

 
Uraloğlu, "Bakanlar 

Özel Toplantısı"na katıla
cak 

Bakan Uraloğlu, etkin
lik kapsamında BM AEK 
ve Dünya Ekonomik Fo
rumu tarafından düzen
lenecek "Ulaştırmanın 
Geleceği Bakanlar Özel 
Toplantısı"na da katıla
cak. 

 
Toplantıda, yerleşik 

yapay zeka yetenekleri 
kullanılarak iç taşı
macılığın gidişatını yansı
tan mevcut eğilimler ve 
itici güçlerin dönüşüm 
haritasının hazırlanması 
gibi yenilikçi yaklaşımlar 
tartışılacak. 

 
Etkinlikte düzen

lenecek "Stratejik Diyalog 
Değişimi" oturumunda da 
bakanlar, sektörün gele
ceği için stratejik vizyon 
belirleyecek, kamu ve özel 
sektör işbirliklerini 
geliştirmek için fırsatlar 
üzerine değerlendirmel
erde bulunacak. 

 
Uraloğlu'nun, toplan

tılar kapsamında ulaşım 
alanındaki küresel 
gelişmelere ve öngörülere 
ilişkin temaslar gerçek
leştirmesi de bek
leniyor.(AA)

Bakan Işıkhan, Kayıtlı Kadın  
İstihdamının Desteklenmesi Projesi 

başvurularının sürdüğünü bildirdi 

Demir yolu emniyet yönetim  
sistemine ilişkin esaslar belirlendi 

Elektrikli araç satışlarında Togg yıla lider başladı 

Işıkhan, sosyal medya hesabındaki yazılı 
açıklamasında, güçlü bir Türkiye için 
kayıtlı istihdamın daha da artırılması 
gerektiğini bildirdi. 

 
Bu hedef doğrultusunda kayıtlı kadın is

tihdamını desteklemeyi en önemli gün
dem maddelerinden biri olarak 
gördüklerini vurgulayan Işıkhan, "Kayıtlı 
Kadın İstihdamının Desteklenmesi Proje
si'nin (WomenUp II) başvuruları devam 
ediyor. 2 bin 100 kadın işveren ve 2 bin 
100 kadın işçi projeden faydalanacak." 
ifadelerini kullandı. 

 
Aylık destek miktarının 20 bin 745 lira 

olduğunu ifade eden Işıkhan, proje kap
samında verilecek toplam destek tutarının 
ise 10 milyon avro (372 milyon 812 bin 
lira) olduğunu kaydetti. 

 
Işıkhan'ın projeye ilişkin paylaştığı 

görselde de "İstanbul, Ankara, Aydın ve 
Samsun illerinde faaliyet gösteren kadın 
işverenlere istihdam edecekleri ilave 
kadın işçi için hibe desteği sağlıyoruz." 
ifadelerine yer verildi..(AA)

Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı 
tarafından hazırlanan "Demiryolu Em
niyet Yönetim Sisteminde Büyük 
Değişiklik Karar Kriterlerine İlişkin 
Tebliğ" Resmi Gazete'de yayımlanarak 
yürürlüğe girdi. 

 
Tebliğle, demir yolu altyapısında, 

araçlarında, işletmesinde, işletmeci
lerin organizasyonel yapılarında ve 
yönetsel uygulamalarında planlanan 
ve demir yolu emniyetini etkileyebile
cek değişikliklerden asgari karar 
kriterleri kapsamına giren değişiklik
ler, "büyük değişiklik" olarak tanım
landı. 

 
Demir yolu tren işletmecileri için 

yük taşımacılığından tehlikeli yük taşı
macılığına veya yolcu taşımacılığına 

geçilmesi ve konvansiyonel tren işleti
minden yüksek hızlı tren işletimine 
geçilmesi gibi gelişmeler, işletmesel 
büyük değişiklikler arasında sıralandı. 

 
Demir yolu aracında tip değişikliği 

veya modifikasyon yapılmasıyla mev
cut bakım planlarında muayene ve 
bakım periyot aralıklarının uzatılması 
da bu kapsamda değerlendirildi. 

 
Büyük değişikliklerin planlanması, 

uygulanması ve yönetilmesi için "Risk 
Değerlendirmesi İçin Ortak Emniyet 
Yöntemi ve Kılavuzu"nda belirlenen 
süreçler uygulanacak. 

 
Ulaştırma Hizmetleri Düzenleme 

Genel Müdürlüğü, tebliğ doğrul
tusunda yürütülecek her türlü uygun

luk değerlendirme faaliyetini denetle
mekle yetkili kılındı. 

 
Tebliğ, demir yolu altyapı ve tren 

işletmecileri ile bakımdan sorumlu ku
ruluşların faaliyetlerini kapsıyor..(AA)

AA muhabirinin Otomotiv Distribütör
leri ve Mobilite Derneği (ODMD) veri
lerinden derlediği bilgiye göre, Türkiye 
otomobil ve hafif ticari araç pazarı, ocakta 
geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 
13,9 daralarak 68 bin 654 adet olarak 
kaydedildi. Otomobil satışları ise ocakta 
geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 
12,6 azalarak 55 bin 944 oldu. 

Geçen ay otomobil ve hafif ticari araç 
pazarındaki daralmaya rağmen, elektrikli 
otomobil satışları artmaya devam etti. 

Buna göre "tam elektrikli" otomobil 
satış adedi yüzde 56,7 artışla 6 bin 225 
oldu. Tam elektrikli otomobillerin toplam 
satışlar içindeki payı geçen yılın aynı 
dönemine kıyasla yüzde 6,2'den 11,1'e 
yükseldi. 

 
T10X'ten en yakın rakibine 555 fark 
ODMD verilerine göre Togg, geçen yılın 

genelinde sürdürdüğü pazar lideri konu
munu yılın ilk ayında da devam ettirdi. 

Togg, ocak ayında yaptığı 1570 satışla 
en yakın rakibine 555 fark attı. Bu 
dönemde Togg'un elektrikli otomobil 
pazar payı yüzde 25 olurken, satılan her 4 
elektrikli otomobilden birinde Togg lo
gosu bulundu. 

 
En fazla satılan elektrikli markalar 
Elektrikli otomobil satışlarına marka 

bazlı bakıldığında, 2024 yılı kasım ayında 
Türkiye tanıtımını gerçekleştirmesinin 
ardından aralıkta 2 bin 527 araç satışı 
yapan BYD, bu yılın ocak ayında ise 
1015'lik satışla listede ikinci sırada yer 
aldı. 

Aynı dönemde üçüncü sırada 414'le 
MercedesBenz bulunurken, KG Mobility 
(Ssangyong) 408'le dördüncü ve 394'le 
BMW beşinci olarak sıralandı. 

Türkiye'de Model Y için sipariş alımını 
durduran Tesla, geçen ay araç satışı yap
mazken, şirketin yenileme çalışmaları ne
deniyle satış kanallarını şimdilik kapattığı 
ancak kısa zaman sonra yeniden açacağı 
öngörülüyor. 

Model bazlı ele alındığında ise söz 
konusu dönemde satış sıralamasında 
Togg T10X ilk sırada yer alırken, BYD 
ATTO 3'ün satışı 494, KG Mobility Tor
res'in 408, BYD Dolphin'in 302 ve MINI 
countryman'ın 263 oldu.(AA)

Palandöken, yaptığı yazılı açıklamada, elek
trik tarifelerindeki artışın enflasyonu doğru
dan yükselteceğini ve hem esnaf hem de konut 
sahipleri için faturaların ağır bir yük haline 
geldiğini vurguladı. 

Enerji verimliliği ve tasarrufun Türkiye 
açısından kritik bir mesele olduğuna işaret 
eden Palandöken, avizelerdeki lamba sayısının 
azaltılması gibi bireysel önlemlerin bir miktar 

fayda sağlayacağını ancak genel anlamda 
maliyetleri düşürmek için daha geniş çaplı 
adımların atılması gerektiğini belirtti. 

 
"YÜKSEK MALİYETLER 
KAÇINILMAZ HALE GELDİ" 
Akıllı binaların yaygınlaşmasıyla birlikte her 

şeyin elektrikle çalıştığını hatırlatan Pa
landöken, tasarruflu cihazlar kullanılsa bile 

yüksek faturaların kaçınılmaz hale geldiğini 
ifade etti.Bu kapsamda, esnaf ve sanatkarların 
elektrik tarifelerinin düşürülmesi için yeni bir 
düzenleme yapılması gerektiğini belirten Pa
landöken, şu değerlendirmede bulundu: 

 
"Bu konuda tekrar bir düzenleme yapılarak 

esnaf, sanatkar ve konutlardaki elektrik fiyat
larının düşürülmesi sağlanmalıdır. Bu adım 

enflasyonun körüklenmesini önlemek açısın
dan da önemlidir. Bildiğiniz üzere enerjimizin 
yüzde 75'ini dışarıdan temin ediyoruz. 
Ticarethaneler ile küçük esnaf dükkanlarında 
bu tasarrufu sağlamak daha zor. Bu nedenle, 
eski tarifelerin belirli bir süre uygulanması ve 
enflasyonun düşürülmesi önemlidir. Esnafa 
özel tarife uygulanması önem 
taşımaktadır."(AA)

Başlarken bu cümleyi kurmak öyle 
ağırıma gitti ki…  

Yerin altı doldu, taştı gencecik kadın
larla… 

Nereye kadar?  
Ateş düştüğü yeri yakıyor tamam da ner

eye kadar ocaklar ateşten kavrulmaya 
devam edecek?  

Biz kadınların yaşam hakkını elinden alan 
kadın cinayetleri, kadına yönelik şiddetin 
ulaştığı en uç noktanın yansımasıdır.  

Her kadın cinayeti kadınların kötü 
muameleye uğramama hakkına ve yaşam 
hakkına bir saldırı niteliği taşımaktadır. 

Son bir hafta içinde sadece basına yan
sıyan kısmı ile 14 kadın cinayeti haberi 
aldık… 

14 rakam değil; insan, anne, evlat, can.  
Bugün dünya üzerinde yaşayan kadın

ların yarısı eşlerinden şiddet görüyor.  
Çin'de, yılda 1 milyon kız çocuğu doğar 

doğmaz öldürülüyor. Dünyada bu yolla 
kaybedilen kadın sayısı 4050 milyonu bu
luyor.  

Uluslararası Göç Örgütü, her yıl 2 milyon 
kadının sınır ötesi kadın ticaretinde kul
lanıldığından bahsediyor.  

ABD'de, her 6 dakikada bir kadına 
tecavüz ediliyor.  

İngiltere'de, her 7 kadından biri birlikte 
olduğu erkek tarafından tecavüze uğruyor.  

Fransa'da, her ay 6 kadın aile içi şiddet 
nedeniyle hayatını kaybediyor. 

Tüm bunlar içimizde oluyor. 
Belki bugün ben, yarın sen, sonra diğeri…   
Nereye kadar?  
Bizler, Türkiye'de %98'i şiddet gören 

kadınlarız! 
 
Bizler, Diyarbakır'da, kendilerine ve ko

calarına bilgi verilmeden kısırlaştırılan 17 
kadınız! 

 
Bizler, türban taktığımız için, çalışmak 

istediğimiz için, gece sokağa çıktığımız için, 
saldırıya uğrayan kadınlarız! 

 
Peki sorarım size nereye kadar? Nereye 

bu gidiş?  
 
Diğer yandan; namus, töre cinayetleri, 

koca  dayakları, işkence medyada magazin
leştirilerek sunuluyor. Şiddete uğrayan 
kadının ne yaptığı, ne söylediği ya da nasıl 
giyindiği sorgulanıyor. Fiziksel, sözel ve cin
sel şiddete uğrayan kadınların bunu 
hakkedip hakketmediği tartışılıyor; kurban
lar suçlanıyor, suçlular "mağdur" ilan 
ediliyor. Şiddet, dinselgeleneksel ön
yargılarla, cinsiyet ayrımcı politikalarla ve 
yasalar eliyle meşrulaştırılıyor. 

Çoktan önünü alamayacağımız yerlere 
gitmeye başladı… 

Eğer cezalar caydırıcı olmaz ise bu 
canavarlarla hiç durmadan, mücadele etm
eye devam edeceğiz.  

KÜBRA NUR İŞCAN 

Bizler, Türkiye'de %98'i 
Şiddet Gören Kadınlarız!
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Ege Denizi’nde art arda meydana gelen depremler ve Santorini Adası’ndaki sismik hareketlilik tedirginlik yaratırken, 
AFAD’da kapsamlı bir değerlendirme toplantısı yapıldı. Uzmanların katılımıyla gerçekleştirilen toplantıda, olası bir 

büyük depremin, tsunami riskinin ve volkanik hareketliliğin Türkiye kıyıları üzerindeki etkileri ele alındı. İzmir, Aydın 
ve Muğla’da acil durum siren sistemleri kuruldu, vatandaşlara SMS ile uyarı gönderme mekanizması devreye alındı.
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İmamoğlu’ndan bilirkişiye suç duyurusu 

AFAD'dan 'Ege Denizi' toplantısı: Deprem 
fırtınasına Türkiye hangi önlemleri aldı?

Ege Denizi’nde günlerdir süren sis
mik hareketlilik ve Yunanistan’a bağlı 
Santorini Adası’nda yaşanan artan de
prem aktiviteleri, Türkiye’de de endiş
eye yol açtı. Afet ve Acil Durum 
Yönetimi Başkanlığı (AFAD), konuyla il
gili detaylı bir toplantı düzenleyerek 
alınan önlemleri ve sürecin olası etki
lerini kamuoyuyla paylaştı. 

 
AFAD'DAN GENİŞ KAPSAMLI  
DEĞERLENDİRME 
AFAD koordinasyonunda İçişleri 

Bakan Yardımcısı Münir Karaloğlu 
başkanlığında gerçekleştirilen toplan
tıya, Maden Tetkik ve Arama Genel 
Müdürlüğü (MTA), Meteoroloji Genel 
Müdürlüğü, Kandilli Rasathanesi ve De
prem Araştırma Enstitüsü yetkilileri ile 
uzman bilim insanları katıldı. Toplan
tıda, 28 Ocak 2025’ten bu yana Ege 
Denizi'nde artan sismik hareketlilik, 
olası bir büyük depremin, tsunami veya 
volkanik aktivitenin Türkiye kıyıları üz
erindeki etkileri değerlendirildi. Yetk
ililer, olası senaryolar üzerinde titizlikle 
çalıştıklarını ve gerekli tüm tedbirleri 
aldıklarını açıkladı. 

 
BÖLGEDEKİ DEPREM  
HAREKETLİLİĞİ 
AFAD tarafından yapılan açıklamaya 

göre, Santorini Adası çevresinde 
yaşanan depremler, özellikle deniz ta
banında bulunan Kolumbo volkanı 
çevresinde yoğunlaştı. Bölgede 7 Şubat 
2025 itibarıyla 3 büyüklüğünün üz
erindeki deprem sayısı 761’e ulaşırken, 
kaydedilen en büyük sarsıntının 5,2 
Mw büyüklüğünde olduğu belirtildi. 
Depremlerin 5 ila 25 kilometre derin
likte gerçekleştiği ve Türkiye kıyılarına 
en yakın depremin yaklaşık 140 kilo
metre mesafede olduğu bildirildi. 

Yetkililer, Santorini Adası’na yakın 
deniz tabanında yer alan Kolumbo 
volkanında patlama ihtimalinin düşük 

olduğunu, ancak böyle bir senaryonun 
tamamen göz ardı edilemeyeceğini 
ifade etti. Daha önce 20112012 yıl
larında benzer bir sismik hareketlilik 
yaşandığı, bu süreçte herhangi bir 
volkanik patlamanın meydana 
gelmediği hatırlatıldı. 

 
TÜRKİYE'Yİ BEKLEYEN  
OLASI RİSKLER 
Uzmanlar, olası bir volkanik patlama 

veya büyük depremin Türkiye'ye yöne
lik doğrudan bir tehdit oluşturma ihti
malinin düşük olduğunu, ancak tarihsel 
verilere göre olası risklerin tamamen 
göz ardı edilemeyeceğini belirtti. Olası 
senaryolar arasında şunlar yer alıyor: 

Tsunami Riski: Büyük çaplı bir sarsın
tının Ege kıyılarında yer yer tsunami 
etkisi yaratabileceği ifade edildi. 

Volkanik Kül Bulutları: Santorini 
Adası’nda yaşanabilecek volkanik 
hareketlilik durumunda havaya karışa

cak kül ve gaz bulutlarının rüzgarlarla 
Türkiye kıyılarına taşınabileceği değer
lendirildi. 

 
ALINAN ÖNLEMLER 
AFAD ve ilgili kurumlar, bölgede 

yaşanabilecek olası bir afet 
senaryosuna karşı çeşitli önlemleri 
hayata geçirdi: 

Tsunami Erken Uyarı Sistemi: İzmir, 
Aydın ve Muğla illerine acil durumlarda 
kullanılmak üzere mobil siren sistem
leri sevk edildi. 

Halkın Bilgilendirilmesi: Acil durum 
halinde vatandaşlara SMS yoluyla hızlı 
uyarı gönderilmesi için mevcut sistem
ler hazır hale getirildi. 

AFAD Personel Takviyesi: Ankara, An
talya, Bursa, Diyarbakır, Sivas ve Sam
sun AFAD müdürlüklerinden İzmir, 
Aydın ve Muğla illerine takviye per
sonel görevlendirildi. 

 

Bilimsel İşbirliği: AFAD, Kandilli 
Rasathanesi ve Meteoroloji Genel 
Müdürlüğü gibi kurumlarla birlikte Yu
nanistan’daki üniversiteler ve 
araştırma merkezleriyle bilgi paylaşımı 
yapmaya başladı. 

Vatandaşlara Uyarı: Sosyal medyada 
dolaşan asılsız haber ve dezenfor
masyon içeriklerine karşı resmi açıkla
malar takip edilmesi konusunda 
vatandaşlar uyarıldı. 

 
RESMİ BİLGİLENDİRME  
TOPLANTILARI BAŞLIYOR 
AFAD, MTA, Meteoroloji Genel 

Müdürlüğü, Kandilli Rasathanesi ve 
uzman akademisyenlerden oluşan 
bilim heyeti, 10 Şubat’tan itibaren 
Muğla, Aydın ve İzmir'de halka açık bil
gilendirme toplantıları düzenleyecek. 
Yetkililer, bölge sakinlerinin bu toplan
tılara katılarak resmi kaynaklardan 
bilgi almasını önerdi.

İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) 
Başkanı Ekrem İmamoğlu, hakkında 
yürütülen soruşturmalarda bilirkişi 
olarak görevlendirilen emekli muhase
beci S.B’nin usulsüz işlemleriyle ilgili 
suç duyurusunda bulundu. Beylikdüzü 
Belediye Başkanlığı dönemine ilişkin 
açılan ve siyasi yasak ile hapis cezası is
temiyle yargılandığı davada, bilirkişi 
raporlarını hazırlayan S.B’nin yetkisiz 
ve hukuka aykırı şekilde hareket ettiği 
öne sürüldü. 

 
BİLİRKİŞİYE GÖREVİ KÖTÜYE KUL

LANMA VE GERÇEĞE AYKIRI RAPOR 
DÜZENLEME SUÇLAMASI 
İmamoğlu’nun avukatları tarafından 

İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığı’na 
yapılan suç duyurusunda, S.B'nin 
"Görevi Kötüye Kullanma", "Gerçeğe 
Aykırı Bilirkişilik" ve "Adil Yargılamayı 
Etkilemeye Teşebbüs" suçlarını işlediği 
iddia edilerek hakkında kamu davası 
açılması talep edildi. Başvuruda, 
S.B’nin bilirkişilik yetkinliğine sahip ol
madığı ve raporlarının hukuka aykırı 
olduğu belirtildi. 

 

 
DENETİM YETKİNLİĞİ VE RESMİ 

SİCİL KAYDI BULUNMUYOR 
Başvuruda, bilirkişi S.B'nin herhangi 

bir meslek odasına kayıtlı olmadığı, 
Adalet Bakanlığı’nın belirlediği 
“Bağımsız Denetçi Resmi Sicili” lis
tesinde de adının yer almadığı vurgu
landı. Bilirkişilik Yönetmeliği’ne göre, 
uzmanlık alanı dışındaki bir konuda 
görevlendirildiğinde ilgili merciye 
bunu bildirme yükümlülüğü bulun
masına rağmen, S.B’nin bu yüküm
lülüğünü yerine getirmediği 
kaydedildi. 

Dilekçede, S.B'nin yetkisi olmamasına 
rağmen İmamoğlu’nu ihale süreç
lerinden sorumlu gösterdiği ve rapor
larında hukuki nitelemelerde 
bulunarak suç işlediği ifade edildi. 

 
İETT YETKİLİSİNDEN İKİNCİ SUÇ 

DUYURUSU 
İBB’nin yanı sıra, İETT Satın Alma 

Dairesi Başkanı Taşkın Ilıca da bilirkişi 
S.B hakkında ayrı bir suç duyurusunda 
bulundu. Ilıca’nın başvurusunda, bilirk
işinin Kamu İhale Kanunu'na aykırı 

hareket ettiği, mesleki yetkinliği bulun
madığı halde bilirkişilik yaptığı ve ra
porunda gerçeğe aykırı 
değerlendirmelerde bulunduğu öne 
sürüldü.İmamoğlu ve İBB yetkilileri, 
bilirkişi raporlarının taraflı ve hukuk 
dışı olduğunu savunarak, söz konusu 
kişinin hukuki süreçlerde adil yargıla
mayı etkilediğini iddia ediyor. 

 
İMAMOĞLU’NA YÖNELİK SORUŞ

TURMA VE BASIN TOPLANTISI 
Ekrem İmamoğlu, 27 Ocak’ta düzen

lediği “Turpun Büyüğü” başlıklı basın 

toplantısında, kendisine ve CHP’li 
belediyelere karşı açılan soruştur
malarda sürekli bilirkişi olarak atanan 
S.B’nin hukuka aykırı işlemlerini ka
muoyuna açıklamıştı. İmamoğlu’nun 
açıklamalarının ardından hakkında 
hızla soruşturma başlatılmış ve "terör 
savcısı" tarafından ifadeye çağrılmıştı. 

Öte yandan, Halk TV’de bilirkişi S.B 
ile yapılan telefon görüşmesinin yayım
lanmasının ardından, kanalın Genel 
Yayın Yönetmeni Suat Toktaş da tutuk
lanmıştı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, partisinin 81 ilde 
tamamlanan kongre süreçleriyle ilgili değerlendirmede bu
lundu. Erdoğan, kongrelerin birlik ve beraberlik ruhu içinde 
gerçekleştirildiğini vurgulayarak, “Makam kavgasına, koltuk ve 
ikbal kaygısına tevessül etmeden tüm kongrelerimizde 
dayanışmayı yücelttik, kardeşliğimizi pekiştirdik” ifadelerini 
kullandı. 

AK Parti, İstanbul’da yapılan son kongre ile il kongrelerini 
tamamladı ve 23 Şubat’ta gerçekleştirilmesi planlanan Büyük 
Kongre’ye hazırlıklarını hızlandırdı. 

Erdoğan'ın paylaşımı şöyle: 
"Kıymetli yol ve dava arkadaşlarım… 
İstanbul’la birlikte 81’inci il kongremizi gerçekleştirerek bu 

süreci nihayete erdirdik. 
Şimdi inşallah 23 Şubat’ta yapacağımız Büyük Kongremize 

hazırlanacağız. 
İl, ilçe ve belde kongrelerimize Kabine üyelerimiz, genel 

başkan yardımcılarımız, milletvekillerimiz, MKYK üyelerimiz 
iştirak ettiler. 

Biz de 29 il kongremize bizzat katılarak teşkilatlarımızla ku
caklaştık, milletimizle hasret giderdik, teşkilat olarak ahdimizi 
ve kavlimizi yeniledik. 
Şunu büyük bir memnuniyetle söylemek isterim: 
Kongrelerimiz AK Parti’ye yakışır bir şekilde gerçekleşmiş, 

hareketimiz bu zorlu maratondan hamdolsun güçlenerek çık
mıştır. 

Makam kavgasına, koltuk ve ikbal kaygısına tevessül 
etmeden tüm kongrelerimizde dayanışmayı yücelttik, 
kardeşliğimizi pekiştirdik. 

 
Kongre sürecimizin başından itibaren gece gündüz demeden 

koşturan her kademedeki tüm kardeşlerime şükranlarımı 
sunuyorum. 

 
Yüce Allah hepinizden razı olsun diyorum. 
Göreve yeni başlayan kardeşlerimize başarılar diliyor, 

bayrağı devreden kardeşlerime hizmetleri için teşekkür ediyo
rum. 

Ahirete irtihal etmiş dostlarımıza, büyüklerimize ve kardeş
lerimize Rabb’imden rahmet niyaz ediyorum. 

 
Durmak yok, yola devam…"

Erdoğan'dan il kongreleri  
açıklaması: Makam kavgasına, 

koltuk ve ikbal kaygısına 
tevessül etmedik

Türkiye’nin ortanca yaşı 35’i aşacak: Nüfus hızla yaşlanıyor
Türkiye’de ortanca yaşın giderek yük

seldiği ve önümüzdeki yıl 35’i aşacağı 
öngörülüyor. Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK) verilerine göre, 2015 yılında 31 
olan ortanca yaş, 2024 itibarıyla 34,4’e 
çıktı. Bu trendin devam etmesiyle bir
likte 2026 yılında ortanca yaşın 35’i 
geçmesi bekleniyor. 

 
ORTANCA YAŞ NEDİR VE NEDEN 

ÖNEMLİDİR? 
Hacettepe Üniversitesi Nüfus Etütleri 

Enstitüsü Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Mehmet Ali Eryurt, ortanca yaşın 
"ülkenin yaşını" belirleyen en önemli 
demografik göstergelerden biri 
olduğunu vurguladı. Ortanca yaş, nüfus
taki tüm bireyler küçükten büyüğe 
doğru sıralandığında ortada kalan 
kişinin yaşını ifade ediyor. 

Son 10 yılda her iki yılda bir ortanca 
yaşın yaklaşık bir yıl arttığını belirten 
Eryurt, bu yükselişin Türkiye’nin hızla 
yaşlanan bir nüfusa sahip olduğunun 
kanıtı olduğunu ifade etti. Özellikle 

kadınlarda ortanca yaşın 35’i aştığı, 
erkeklerde ise bu oranın 33,7 olduğu 
bildirildi. 

 
BÖLGESEL FARKLILIKLAR VE GELE

CEKTEKİ PROJEKSİYONLAR 
Türkiye genelinde ortanca yaş artış 

gösterirken, bazı illerde bu oran daha 
da yüksek. Sinop, Giresun ve Kasta
monu gibi şehirlerde ortanca yaş 43’e 
ulaşmış durumda. Yapılan projeksiyon
lara göre, 2050 yılına kadar Türkiye 
genelinde ortanca yaşın 45’e yük
selmesi bekleniyor. 

Bu değişim, doğum oranlarının 
düşmesi ve yaşam süresinin uzaması 
gibi faktörlerle doğrudan bağlantılı. 
Prof. Dr. Eryurt, doğurganlık oranının 
yüksek olduğu yıllarda dünyaya gelen 
bireylerin bugün iş gücüne dahil 
olduğunu ancak ilerleyen yıllarda bu 
etkinin azalacağını vurguladı. 

 
ÇALIŞMA ÇAĞINDAKİ NÜFUS AZAL

MAYA BAŞLAYACAK 

Ortanca yaşın artışı, çalışma çağındaki 
nüfusta da değişikliklere neden olacak. 
Şu an için bu grup genişlemeye devam 
etse de, yakın gelecekte nüfus momen
tumu etkisini kaybettikçe çalışma çağın
daki bireylerin oranında azalma 
başlayacak. 

Bu değişim, Türkiye’nin ekonomik 

yapısında da dönüşümlere yol açacak. 
Sağlık, sigorta ve bakım hizmetleri gibi 
yaşlı nüfusa yönelik sektörlerde talep 
artarken, gençlere yönelik sektörlerde 
bir gerileme görülebilecek. Aynı za
manda iş yerlerinde yaşlanan iş gücüne 
uygun düzenlemeler yapılması gereke
cek.

Kapalıçarşı'da  
milyarlarca liralık kara 

para ağı: 10 kişi  
tutuklandı 

Kapalıçarşı'daki 8 ana şirkete bağlı 93 paravan şirket 
aracılığıyla kara para aklandığı tespit edildi. İstanbul 
Cumhuriyet Başsavcılığı'nın yürüttüğü soruşturmada 12 ilde 
eş zamanlı baskın düzenlendi. Gözaltına alınan 40 kişiden 
10'u, "suç işlemek amacıyla kurulan örgüte üye olmak" ve 
"suçtan kaynaklanan mal varlığı değerlerini aklama" suçların
dan tutuklandı. 

8 ana şirket, değerli madenler ve döviz alım satımında aynı 
çatı altında faaliyet gösteriyordu. Suç örgütleri tarafından nite
likli dolandırıcılık ve sanal kumar işlemlerinden elde edilen 
suç gelirlerinin, 93 paravan şirket aracılığıyla bankacılık sis
temine entegre edildiği iddiası üzerine Başsavcılık harekete 
geçti. 

 
9 MİLYAR LİRALIK YASA DIŞI PARA 
İstanbul Mali Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğü ekipleri, 9 

milyar liralık yasa dışı paranın dolaşıma girdiğini ortaya 
çıkardı. 

 
20 KİŞİ HAKKINDA TUTUKLAMA TALEBİ 
Aralarında Kapalıçarşı Kat Malikleri Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı F.Ö.'nün de olduğu 40 şüpheliden 20'si hakkında 
savcılığın tutuklama talebine karşı 10'u tutuklandı, 30'u 
hakkında adli kontrol şartları uygulandı. 

 
'KAPALIÇARŞI DIŞINDAKİ FAALİYETLERİNDEN GÖZALTINA 

ALINDI' 
Kapalıçarşı Yönetim Kurulu Başkanı Fatih Kurtulmuş, soruş

turmanın içeriğini medyadan öğrendiklerini söylemiş, F.Ö.'nün 
ise Kapalıçarşı'daki görevinden dolayı gözaltına alınmadığını 
ileri sürmüştü. Kurtulmuş, "Kendisi aynı zamanda Kapalıçarşı 
dışında faaliyet gösteren holding bünyesindeki faaliyetleri ne
deniyle başkaca çalışanlarla birlikte gözaltına alınmıştır." şek
linde konuşmuştu.
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HARABAT ehliydi. Münzevi yaşardı. Kimsenin iç 
dünyasını merak etmezdi. Karışmazdı. İma ile bile 
olsa bir göndermede bulunmazdı.  

Kendine yetenlerdendi. Dış âlemden gelecek 
olana hayır demezdi ama özel bir talebi de olmazdı. 

Emir kipiyle kimseye bir şey söylemezdi. En fazla 
rica ederdi. Bu hususlar yine muhatabın yararına 
olacak mevzularla ilgili olurdu. 

… 
KENDİSİYLE barışık idi. 
“Evvela kişi kendisiyle sulh etmeli” derdi. Buna in

sanın fiziki yapısını örnek gösterirdi. Eğer organlar 
birbirine muhalefet ederek kavgaya tutuşsa vücut 
ülkesi kaosa sürüklenir ve anarşiye teslim olurdu 
ona göre. “Beynin, aklın, zihnin, kalbin birbirine 
hasım kesildiğini düşünün hele” diyerek konu üz
erinde tefekkür etmemizi isterdi. Anlattığına göre 
bu barış sağlanamadığında, sulh devam ettir
ilemediğinde, herkes hakkına razı olmadığında önce 
psikolojik çatışmalar ortaya çıkarmış. 

Psikolojik savaşın hüküm sürdüğü beden 
ülkesinde iniş çıkışlar çok olurmuş. Hava 
güneşliyken birdenbire mevsim kışa döner ortalık 
zemheri soğuğuna boğulurmuş. Dün sevgi ve 
hürmetle dolu olan biri ertesi gün düşmanlık süngü
lerini bilerken bulunabilirmiş.  

Aslında anlattığı bugünün psikoloji profesyonel
lerinin sıklıkla dile getirdiği duygu durum değişik
liklerinden farklı bir tablo değildi. Kişi kendisiyle 
barışamadığında, içerisinde sulhu sağlaya
madığında selamet üzere yaşaması mümkün 
değildi. Kendisiyle kavga eden kişi elbette sevdik
leriyle de niza ederdi. Kavga edecek bir mesele ra
hatlıkla bulabilirdi.  
İnsanın iç âlemindeki huzursuzluk muhakkak 

etrafına taşardı ona göre. Mümkünü yok bütünüyle 
içeride tutulamazdı. Ne yapar eder bir fırsatını bu
larak dışarıya sızar ve orayı da kargaşaya boğardı. 

… 
SOSYOLOJİK savaşlar ona göre psikolojik savaşın 

kaçınılmaz bir sonucuydu. 
Hapsedilemeyen veya ıslah edilemeyen duygu ve 

düşünceler eninde sonunda sosyolojik ortama sızar 
ve burayı da zehirlerdi.  Toplumsal problemler bu
radan neş’et ederdi. 

O bakımdan vücut ülkesinde çözümlenemeyen 
meselelerin psikolojimizi etkisi altına alacağını ve 
eğer burada da bir hâl yolu bulunamazsa sosyolojik 
sorunlara dönüşebilirdi. Burada kuralın bazen tersi 
de olabilirmiş. Önce psikolojik huzursuzluklar, 
stresler, kendi sevemeyişler veya aşırı sevmeler 
karşılık bulamadığında kaygı ve korkuları beslermiş. 
Neticesi de depresyon tabi… 

… 
KAVGADAN hoşlanmazdı.  
Suçlansa, hakaretlere maruz kalsa dahi meramını 

doğru seçilmiş kelimelerden oluşmuş analitik 
düşüncenin tercümanı olan cümlelerle ifade etmeyi 
yeğlerdi. Yine de söylediklerini muhatabına er
iştiremiyorsa bir süreliğini mevzuyu bohçalayıp ke
nara koymayı tercih ederdi. 

Kırgınlıklarla neticeleneceğini bildiğinden söz
lerin değil seslerin yükseldiği ortamlarda bulun
mayı tercih etmezdi. Böylesi durumlarda insanların 
sağırlaştığına inanırdı çünkü. O sebeple fark edilme
den uzaklaşır kendi tenhasında gönlünü eğlerdi. 

… 
ÇÖZÜMLEMESİ bu şekildeydi. 
O nedenle ne zaman kendisinden istifade etmek 

için eteğine varıp diz çöksek ilk söylediği söz ile 
‘Hitâmuhu Misk’ olarak ifade ettiği son cümlesi aynı 
olurdu:  

“Kana karışan şifalı sözleriniz olsun. Kana karışan 
sözler cana karışır çünkü…” 

… 
KANA karışan sözler söylemek kolay değil elbet. 
Emek ister, alttan almayı gerektirir, hâli okumayı 

icap ettirir. Karşı tarafın o sırada içinde bulunduğu 
alevli hâlin fark edilip söndürülmesi mevzubahistir. 
Ayrıca buna hem niyetli olunmalı hem de ehil. 

Bunlar bizde ne arasın… Kovalı çok oldu. Sevgi 
buharlaştı, sevda bağlarımız bakımsız kaldığından 
çoraklaştı. Gözelerimiz kaynamaz, pınarlarımız 
akmaz oldu. Bülbüller sesini kesti kulağımızdan. 

Aşkın öksüzü, muhabbetin yetimiyiz artık… 
Vefa mı dediniz? Onun da tozunu attırdık nicedir. 

Belki de bu sebeplerle kana karışan şifalı sözler 
ağzımıza yakışmaz oldu. Misafir olmayışı dudak
larımıza bundan…  

Kana karışan ve oradan cana ulaşan sözler zuhur 
etmeyince mevcut hâlimizden, susmak yerine “Kan 
donduran” sözleri söylemeyi tercih ettik. 

Çoraklaşmamız bundan… Hissizliğimiz bu se
bepten… Ürperti yoksunluğumuz yine öyle. 

Kibrimizi eğitip gönlümüzdeki tevazuya karşı 
boyun eğdiremediğimiz müddetçe yine kana 
karışan şifalı ve onarıcı sözler yerine dumura 
uğratan kan dondurucu sözlerin perişanlığının 
farkına varamayan sahipleri olarak orada burada 
sükse yaparak dolaşıp duracağız. 

Ne kadar acı bir can yakıcılıktır bu… 
Vücut ülkemizi kaostan, ruhumuzu psikolojik kar

gaşalardan ve ardından kendimizi çevremizle olan 
sosyolojik çatışmalardan kurtarmanın stratejilerini 
geliştirelim. 

Umut kesmek olmaz elbette. Kalbimizde iman 
olduğu müddetçe ümit vardır.  

O ümide tutunalım ve kalbimizi kana karışan şifalı 
sözleri söyleyecek kıvama getirelim.  

Yeterli mi, hayır. Başlangıç olabilir ancak. Bir kıvıl
cım... Adım atmadan yol alınmaz. Ümit et bekle tem
belliğiyle de olmuyor ne yazık ki. "Belki bir gün olur, 
belki bir gün" diyerek ömrümüzü heba etmedik mi 
zaten. Tekrarına lüzum yok. Kendimiz beklediğimiz 
hiçbir şeyi tam yapmadık. Yapsak da ilkelerine 
uyarak yapmadığımız için sonuç alamadık, kahrettik 
sonra.  Hayat enerjimiz kalmadı hayal kırıklıkların
dan. Yaşamayı unuttuk. Kanaat etmenin tanımını 
bile değiştirdik. Tüm bunları göz önünde bulun
durarak kana karışıp cana ulaşan sözleri söyleyelim 
artık.  

Ya Selam.

Kana Karışan  
Sözlerin Olsun

UĞUR CANBOLAT

İsrail basını: 183 Filistinli esirin  
salıverilme işlemlerine başlandı 

ABD Başkanı Donald Trump, 'artık gizli bilgilere erişimine gerek kalmadığı' ve 'hafızası iyi olmadığı' için eski Başkan 
Joe Biden'ın tüm güvenlik izinlerini iptal etti. Görevi 2021 yılında Biden'a devrettikten sonra kendisinin güvenlik 

izinlerinin Biden tarafından iptal edildiğini hatırlatan Trump, kendisinin de aynı şekilde davrandığını belirtti.

ABD'de  
yumurta krizi! 

ABD'de yaşanan kuş gribi salgını nedeniyle 
yumurtanın tedarik zincirinde yaşanan prob
lemler sonucu, New York ve çevresindeki mar
ketler, müşterilerin yumurta alımını kısıtlarken, 
bir düzine yumurtanın fiyatı bazı satış nokta
larında 10 doları buldu.  

 
CANLI KÜMES HAYVANI PAZARLARI 
 KAPATILDI 
New York'ta kuş gribini önlemek amacıyla 

bazı ilçelerdeki canlı kümes hayvanı pazarları 
geçici kapatıldı. Bazı marketler, yumurta reyon
larına bir müşterinin en fazla 3 karton yumurta 
alabileceğini belirten uyarı notları astı.  

 
RAFLAR BOŞ KALDI 
Tavuk ürünlerinin bulunduğu rafların çoğu

nun boş olduğu gözlenirken, bazı market yöne
timlerinin astığı uyarı notlarında, kuş gribi 
nedeniyle "sağlık standartlarına uygun yumurta 
bulmakta zorluk çektiklerini" belirten ifadeler 
kullanıldı.  

 
KUŞ GRİBİNDE YAYILMA TEHLİKESİ 
ABD'de bazı yumurta üreticileri ve çiftlik hay

vanları üretici birlikleri tarafından yapılan açık
lamalarda, yüksek derecede patojenik kuş 
gribinin (HPAI) yayılması nedeniyle her ay mily
onlarca tavuğun itlaf edildiğini ve bunun ülke 
çapındaki kümes hayvanı çiftliklerindeki üre
timi ciddi şekilde etkilediği bilgilerine yer ver
ildi.  

 
10 MİLYON YUMURTA TAVUĞU İTLAF 

EDİLDİ 
Ayrıca Amerikan medyasında çıkan haber

lerde, kuş gribinin yeniden ortaya çıkmasıyla 
ABD'de 2022'den bu yana 110 milyon yumurta 
tavuğunun itlaf edildiği, yumurtalı kahvaltı ve 
sandviç satan bazı zincir restoranların ve fast 
food firmalarının menü fiyatlarını artırdığı 
kaydedildi.  

 
ABD TARIM BAKANLIĞI UYARMIŞTI 
ABD Tarım Bakanlığı'nın Aralık 2024'te 

yayımladığı raporda, ülkede geniş çaplı kuş 
gribi salgını olduğu vurgulanırken ülkedeki yu
murta stoklarının azalmasının da bu salgından 
kaynaklandığı belirtilmişti.  

Öte yandan, ABD Çalışma Bakanlığı'nın veri
lerinde ülkede son 5 yıldır yumurta fiyatlarında 
yaklaşık yüzde 160 artış meydana geldiği gö
zlemlenmişti.(AA) 

Biden'a kötü haber!  
Trump hepsini iptal etti 

Dünyanın en güçlü askeri 
hava kuvveti açıklandı! 

Truth Social adlı sosyal medya platfor
mundan açıklama yapan ABD Başkanı 
Donald Trump, Biden'ın tüm güvenlik 
izinlerini iptal ettiğini duyurdu.  

 
“ARTIK GEREK YOK” DİYEREK 

DUYURDU 
Trump, açıklamasında, "Joe Biden'ın 

gizli bilgilere erişiminin devam etmesine 
artık gerek yok. Bu nedenle Joe Biden'ın 
güvenlik izinlerini derhal iptal ediyor ve 
günlük istihbarat brifinglerini durduruy
oruz." ifadesini kullandı.  

 

SAVCILIK RAPORUNA ATIF YAPTI 
Başkan Trump, Biden'la ilgili hazır

lanan bir savcılık raporuna atıf yaparak, 
"Biden zayıf hafızadan muzdaripti, onun 
iyi hali bile hassas bilgiler söz konusu 
olduğunda güvenilmez. Joe, kovuldun!" 
değerlendirmesinde bulundu. 

 
2021 YILINI HATIRLATTI 
Görevi 2021 yılında Biden'a devrettik

ten sonra kendisinin güvenlik izinlerinin 
Biden tarafından iptal edildiğini hatırla
tan Trump, kendisinin de aynı şekilde 
davrandığını belirtti.(AA) 

ABD, toplam 13.209 hava aracıyla 
dünyanın en büyük hava gücüne 
sahip ülke konumunda bulunuyor. 
Bu sayı, sabit kanatlı uçaklar, he
likopterler ve insansız hava 
araçlarını kapsıyor. ABD’nin hava 
kuvvetleri, hem teknolojik üstünlüğü 
hem de filosunun büyüklüğü 
sayesinde küresel ölçekte rakipsiz 
kalmaya devam ediyor. 

 
AÇIK ARA FARKLA İLK SIRAYI 

ALAN ABD'Yİ RUSYA TAKİP 
EDİYOR 
İkinci sırada yer alan Rusya, 4.255 

hava aracına sahip. ABD’ye kıyasla 
daha az bir filoya sahip olsa da, Rus 
hava kuvvetleri stratejik bombardı
man uçakları, gelişmiş savaş jetleri 
ve güçlü hava savunma sistemleriyle 
dikkat çekiyor.  

 
Üçüncü sırada bulunan Çin ise 

3.304 hava aracıyla askeri 

havacılıkta güçlü bir konumda bu
lunuyor. Son yıllarda yerli üretim 
savaş uçakları ve modern hava plat
formlarıyla filosunu büyüten Çin, 
bölgesel ve küresel askeri dengel
erde önemli bir rol oynuyor. 

 
Hindistan, 2.296 hava aracıyla list

ede dördüncü sırada yer alıyor. Özel
likle son yıllarda hava filosunu 
modernize eden Hindistan, çeşitli 
savaş uçakları ve helikopterler ile 
hava gücünü artırıyor. 

 
Beşinci sıradaki Güney Kore, 1.576 

hava aracıyla bölgedeki en güçlü 
hava kuvvetlerinden birine sahip. 

 
Japonya, 1.459 hava aracıyla al

tıncı sırada bulunuyor. Ülke, modern 
savaş jetleri ve hava savunma sis
temlerine yaptığı yatırımlarla dikkat 
çekiyor. 

 

Listenin yedinci sırasında yer alan 
Pakistan ise 1.434 hava aracıyla hava 
kuvvetlerini geliştirmeye devam 
ediyor. 

 
Mısır, 1.080 hava aracıyla sekizinci 

sırada yer alarak Orta Doğu’daki en 
büyük hava güçlerinden biri olarak 
öne çıkıyor. 

 
Türk Hava Kuvvetleri Dünyaadaa 

9'Uuncu Sıradaa 
 
TÜRKİYE LİSTENİN 

DOKUZUNCU SIRASINDA 
Türkiye, 1.069 hava aracıyla 

dokuzuncu sırada bulunuyor ve 
özellikle insansız hava araçları (İHA) 
alanındaki başarısıyla dikkat çekiyor. 

 
Listenin son sırasında ise 972 

hava aracıyla Fransa yer alıyor. 
                HABER MERKEZİ

Hamas'ın, üç İsrailli erkek esiri 
serbest bırakması karşılığında, İsrail 
hapishanelerinde bulunan 183 Fil
istinli mahkumun salıverilmesi bek
leniyor.Yediot Ahronot gazetesinin 
haberine göre, İsrail hapishane 
yönetimi, serbest bırakılacak Fil
istinlilere yönelik işlemleri başlattı 
ve mahkumlar otobüslere bindirildi. 

Söz konusu 183 Filistinli esirin 
18’inin müebbet, 54’ünün ağır hapis 
cezasına çarptırıldığı, 111’inin ise 7 
Ekim 2023'ten sonra Gazze 
Şeridi'nde gözaltına alındığı belir
tildi. 

 
İSRAİLLİ ESİRLER KIZILHAÇ’A 

TESLİM EDİLDİ 
Esir takasının beşinci turunda, İs

railli esirler Eli Sharabi, Or Levy ve 

Almanyaİsrail çifte vatandaşı Ohad 
Ben Ami, Gazze Şeridi’ndeki Deyr el
Belah kentinde Uluslararası Kızılhaç 
Komitesi ekiplerine teslim edildi. 

 
İSRAİL VE HAMAS ARASINDAKİ 

ATEŞKES VE ESİR TAKASI ANLAŞ
MASI 
İsrail ile Hamas 

arasında varılan 
ateşkes ve esir takası 
anlaşması, 19 Ocak 
Pazar günü Türkiye 
saatiyle 12.15’te 
yürürlüğe girmişti. 

Esir takasının ilk 
dört turunda, İsrail 
hapishanelerindeki 
583 Filistinli ile 
Gazze’de tutulan 13 

İsrailli ve 5 Taylandlı serbest 
bırakılmıştı. 

Üç aşamadan oluşan ateşkes an
laşmasına göre, 42 günlük ilk aşa
mada 1900’den fazla Filistinli ile 33 
İsraillinin serbest bırakılması 
öngörülüyor.(AA)
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KAHRAMANMARAŞ merkezli 
6 Şubat 2023'teki depremlere Ma-
latya'nın Doğanşehir ilçesinde ai-
lesiyle yakalanan, enkazdan çıka-
rıldıktan sonra bacağı ampute 
edilen Ebru Birişik, proteziyle ya-
şamına devam ediyor. 

Pazarcık merkezli 7,7 büyüklü-
ğündeki depremde Doğanşehir il-
çesine bağlı Kurucuova Mahalle-
si'nde yıkılan 3 katlı evlerinde eşi 
Yusuf Ersin'i kaybeden 22 yaşın-
daki Ebru Birişik, 9 aylık kızı Ba-
har Ada ile enkaz altında kaldı. 

Binanın kolonu altında kalan 
sağ bacağı ampute edilen, diğer 
bacağı da çeşitli tedavilerin ardın-
dan kurtarılan Birişik, geçirdiği 
birçok ameliyatın ardından kızı ve 
protez bacağıyla yaşama tekrar 
tutundu. 

Depremzede Ebru Birişik, AA 
muhabirine, kızıyla 16 saat enkaz 
altında kaldığını söyledi. 

Enkaz altındayken kızını koru-
mak için elinden geleni yaptığını 
aktaran Birişik, şöyle konuştu: 

"Enkazda kızımı ninnilerle ara 
ara uyutup uyandırıyordum. 16 
saat sonra akrabalarım ve jandar-
ma tarafından çıkarıldık. Hastane-
ye gittikten sonra ameliyat oldum 
ve 3 ay tedavi sürecim oldu. Do-
kuz ay yatalak kaldım ve 1 yıl fizik 
tedavi aldım. Gaziantep Büyükşe-
hir Belediyesi Buğday Tanesi Pro-
tez Ortez Yapım ve Uygulama 
Merkezi'ne gittim ve destek verdi-
ler. Bacağımdaki ödemden dolayı 
protez kullanamacayağım söylen-
di. Verilen destek ve tedaviyle 
protez aldım ve kullanıyorum. 
Tekrar ameliyat geçirdim ve pro-
tezi yeniden kullanacağım. Kızım-
la hayata kaldığımız yerden daha 
iyi devam edeceğiz." 

KIZININ İHTİYAÇLARINI KAR-
ŞILAYABİLMEK İÇİN AYAKTA 
KALDI 

Protez bacakla yaşamına de-
vam ettiğini anlatan Birişik, kızı-
nın ihtiyaçlarını karşılamak için 
sürekli kendisini geliştirdiğini ifa-
de etti. 

Birişik, konuşmasına şöyle de-
vam etti: 

"İlk başta depremin psikolojik 
sürecini atlatmak zor oldu. Kızım 
o süreçte ayağa kalktı yürüdü, ben 
de onunla yürümeye başladım ve 
bu beni hayata bağladı. Enkazın 
altından çıkabilme sebebim de kı-
zım. Çok acı çekiyorsunuz, dışarı 
çıkabilmek gibi umudunuz kalmı-
yor. 'Ben böyleysem ailem ne du-
rumdadır' diye düşündüm. Ama 
kızımın ağlaması ve verdiği nefes 
sayesinde hayata tutundum." 

"YENİ BİR HAYAT KURMAK 
İSTİYORUM" 

Ailesiyle yaşamına devam ede-
ceğini dile getiren Birişik, şunları 
kaydetti: 

"Protezden bir parçam gibi. Pro-
tezi çok seviyorum. Bana olan artı-
larından biri de kızımın ihtiyaçları-
nı karşılayabiliyorum. Büyüyor, dı-
şarı çıkmak istiyor, ben çalışmak 
istiyorum. Yeni bir hayat kurmak 
istiyorum. Hayat durmuyor ve de-
vam ediyor. Protezin bana büyük 
desteği var. Çok güzel ilerleyebile-
ceğimi düşünüyorum." AA

Depremde bacağını 
kaybeden anne, kızı 
sayesinde hayata 

tutundu 

Protezle ayağa kalkan Fenerbahçeli 
ÇOCUĞA ÖĞRETMENİNDEN  
İMZALI FORMA SÜRPRİZİ 

MADENLİ Ortaokulu 6. sınıf öğ-
rencisi Çoban'ın ailesiyle yaşadığı 
Arsuz ilçesi Çetillik Mahallesi'ndeki 
4 katlı apartman, Kahramanmaraş 
merkezli 6 Şubat 2023'teki dep-
remlerde yıkıldı. 

Baba Cevat'ın olmadığı evden 15 
yaşındaki oğlu Hıdır ilk anlarda çık-
mayı başardı, anne Nergiz ve 11 ya-
şındaki çocuğu Bülent Çoban ise 
enkaz altında kaldı. 

Ekiplerin çalışmasıyla anne kısa 
zamanda kurtarıldı, afetin 10. saa-
tinde yaralı ulaşılan Bülent ise Ada-
na Şehir Eğitim ve Araştırma Has-
tanesi'ne kaldırıldı. 

Beton blok altında kalan sol ba-

cağı tedavisi sırasında diz üstünden 
ampute edilen çocuk, geçen yıl ey-
lülde takılan protezle yeniden aya-
ğa kalktı. 

Çoban'ın Trendyol Süper Lig 
ekibi Fenerbahçe'yi çok sevdiğini 
duyan eski okulundan öğretmeni 
Önder Güzel, sürpriz yapmaya ka-
rar verdi. 

Güzel, İstanbul'daki arkadaşları 
aracılığıyla temin edip sarı-lacivert-
li futbolculara imzalattırdığı Fener-
bahçe formasını depremzede öğ-
rencisine ulaştırdı. 

Hediye karşısında moral bulan 
Çoban, severek giydiği formasıyla 
sokakta top oynamayı sürdürüyor. 

"TÜM FUTBOLCULARA TEŞEK-
KÜR EDERİM" 

Bülent Çoban, AA muhabirine, 
protezle normal yaşamına dönme-
ye çalıştığını söyledi. 

Fenerbahçe'yi çok sevdiğini dile 
getiren Çoban, "Doğduğumdan beri 
Fenerbahçeli'yim. Formada tüm 
kadronun imzası var. Mutlu oldum." 
dedi. 

Çoban, öğretmenine ve futbolcu-
lara teşekkür etti. 

Anne Nergiz Çoban da depremin 
ardından zor günler yaşadıklarını 
ifade ederek, "Bülent için her şeyi-
mizi feda ediyoruz. Onu böyle gör-
mek zorumuza gidiyor ama hayatta 

ve yanımızda olduğu için şükredi-
yoruz." şeklinde konuştu. 

Çetillik İlkokulu Öğretmeni Ön-
der Güzel ise küçük sürprizlerin 
deprem travmalarının azaltılmasın-
da önemli olduğunu vurgulayarak, 
şunları kaydetti: 

"Bülent'in Fenerbahçeli olduğu-
nun haberini almıştım. Onu sevin-
dirmek için de sağ olsun İstan-
bul'daki arkadaşlarımız ricamızı 
yerine getirdi. Fenerbahçeli futbol-
culardan idman sonrası imzalarını 
alıp formayı bize gönderdiler. Biz 
de çocuğumuza ulaştırmış olduk. 
Böylece onun dünyasına mutlulukla 
katkıda bulunmuş olduk." AA

Okullara yemek hazırlayan Gönül Mutfağı'nda 
kazanlar taziye için kaynayacak 

Oğlunu arayan anne, kurduğu 
platformla aynı kaderi  

yaşayan ailelerin sesi oluyor 
HATAY'IN İskenderun ilçesinde depre-

min ardından ulaşılamayan 24 yaşındaki 
oğlunu arayan Sema Güleç, kurduğu "6 Şu-
bat Deprem Kayıpları Platformu" aracılı-
ğıyla yakınlarını arayan diğer ailelere des-
tek veriyor. 

Mimar Mustafa Batuhan Güleç'in yaşa-
dığı Numune Mahallesi'ndeki 5 katlı Güler-
yüz Apartmanı, Kahramanmaraş merkezli 
6 Şubat 2023'teki 7,7 büyüklüğündeki dep-
remde yıkıldı. 

Depremden sonra Güleç'e telefonla ula-
şamayan Arsuz ilçesindeki ailesi, olay yeri-
ne gittiklerinde binanın enkaza döndüğü-
nü gördü. 

Ekiplerin 8 gün süren arama kurtarma 
ve enkaz kaldırma çalışmalarına rağmen 5. 
katta oturan 24 yaşındaki gence ulaşılama-
dı. Afetin ilk gününden beri umudunu yitir-
meyip oğlundan gelecek haberi bekleyen 
anne Sema Güleç, 24 Mart 2024'te "6 Şubat 
Deprem Kayıpları Platformu"nu kurdu. 

Güleç, platform aracılığıyla yaptığı ça-
lışmalar ve sosyal medya paylaşımlarıyla 
hem evladını arıyor hem de yakınlarını ara-

yan ailelerin sesi oluyor. 
"HER KAPI ÇALDIĞINDA BİR UMUT-

LA KOŞUYORUM" 
Sema Güleç, AA muhabirine, deprem-

den sonra zor günler geçirdiğini söyledi. 
Hastane, morg ve mezarlıklardaki 

kontroller ile DNA eşleştirmelerinde oğlu-
nun izine ulaşamadıklarını dile getiren Gü-
leç, şöyle konuştu: 

"Beynim diyor ki '2 sene oldu, çıkmadı-
ğına göre vefat etmiştir.' ama kalbim 'Acaba 
gelecek mi bir yerden?' diyor. Her kapı çal-
dığında bir umutla koşuyorum. Belirsizlik 
gerçekten çok zor. Vefat ettiyse gidecek bir 
mezarımız yok. 6 Şubat'ın yıl dönümü geli-
yor. Geçen sene enkaza çiçek bıraktım, yine 
öyle yapacağım ama belki seneye oraya ev 
yapılacak, gidemeyeceğim." 

Güleç, aynı kaderi yaşayan ailelerle ta-
nıştıktan sonra platform kurmaya karar 
verdiklerini belirterek, "Bizim için çok iyi 
oldu birleşmek. Psikolojik açıdan birbirimi-
ze terapi gibi geldi. Ailelerle hemen hemen 
her gün birkaç saat görüşüyoruz çünkü bir-
birimizi biz anlıyoruz." diye konuştu. AA

HATAY'IN İskenderun ilçesin-
de 6 Şubat 2023'teki depremlerin 
ardından gönüllülerin katılımıyla 
kurulan "Gönül Mutfağı"nda ka-
zanlar iki yıldır kaynıyor. 

Gönül Mutfağı kurucularından 
Ebru Baybara Demir, bugüne ka-
dar farklı illerden gelen 4 bin 
500'den fazla gönüllünün mutfak-
ta afetzedeler için çalıştığını belir-
terek, kazanların kaynamaya de-
vam ettiğini belirtti. 

Demir, depremin ikinci yıl dö-
nümünde taziye yemeği için 300'e 
yakın gönüllüyle hazırlıklarının 
sürdüğünü dile getirdi. 

Gönül Mutfağında 6 Şubat'ta 
anma töreni gerçekleştireceklerini 
belirten Demir, hazırlayacakları 
yaklaşık 30 bin kişilik taziye ye-
meğini mahallelerde ihtiyaç sahip-
lerine dağıtacaklarını kaydetti. 

ÖĞRENCİLER İÇİN DE KA-
ZANLAR KAYNIYOR 

İhtiyaç sahibi depremzedelerin 
yanı sıra mutfakta okullardaki öğ-
renciler için de çalışmalar yapıldı-
ğını aktaran Demir, geçen yıl ra-

mazanda sahurluk ve iftarlığın 
yanı sıra İskenderun'da ihtiyaç sa-
hibi okullara her gün 10 bin kişilik 
kahvaltılık gönderdiklerini aktar-
dı. 

Bu yıl okullardaki çalışmalarını 
biraz daha geliştirmek adına çalış-
ma yaptıklarını vurgulayan Demir, 
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı, 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakan-
lığı ve Milli Eğitim Bakanlığı des-
teğiyle "Gönül Mutfağı Geleceğin 
Sofralarını Kuruyor" projesini baş-
lattıklarını söyledi. 

Demir, 50 depremzedenin işe 
alındığını ve onlara yemek yapı-
mıyla ilgili eğitim verdiklerini dile 
getirdi. 

Proje kapsamında bu yıl okul-
larda kahvaltı yerine her gün öğle 
yemeği verdiklerini anlatan Demir 
"İlçe Milli Eğitim Müdürlüğünün 
desteğiyle belirlediğimiz 35 devlet 
okulunda sponsorların desteğiyle 
yemekhaneler kuruyoruz. Çocuk-
larımızın sağlıklı yemek yiyebil-
mesi için bir öğün yemeğini biz 
gönderiyoruz." diye konuştu. AA

Hatay'da depremde kaybettiği sol bacağına takılan protezle yürümeye başlayan 11 yaşın-
daki Fenerbahçe taraftarı Bülent Çoban, öğretmeninin İstanbul'daki arkadaşları aracılı-

ğıyla Fenerbahçe'li futbolculara imzalattırdığı forma hediyesiyle moral buldu. 
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KÜLTÜR Varlıkları ve Müzeler 
Genel Müdürü Birol İnceciköz, AA 
muhabirine, depremlerin ardından 
11 ildeki 5 bin 119 kültür varlığın-
da tespitlerde bulunduklarını söy-
ledi. 

Depremin etkisiyle bazı kültür 
varlıklarının hasar gördüğünü 
anımsatan İnceciköz, şöyle devam 
etti: 

"Depremden sonra Sayın Kültür 
ve Turizm Bakanımız Mehmet Nuri 
Ersoy'un tensipleriyle birkaç prog-
ramı devreye aldık. İlk devreye al-
dığımız program, kültür varlıkları-
na yönelik bir hibe yardım progra-
mıydı. Burada limitleri artırdık. 
Proje yardım limitlerini 5 katına, 
uygulama yardım limitlerini de 10 
katına kadar artırmış olduk. Eski 

eser (taşınmaz kültür varlığı) sahi-
bi vatandaşlarımızın eseri deprem 
hasarı almışsa konutlarda 5 milyon 
lira, turizm tesisinde 12,5 milyon 
liraya kadar hibe desteklerinde bu-
lunuyoruz. Bu programı ivedilikle 
başlattık. Tüm deprem bölgesinde-
ki vatandaşlarımızdan talepleri 
topladık, projelendirme süreçlerini 
tamamladık. Vatandaşlarımızın 
birçoğu vermiş olduğumuz hibe 
desteğiyle uygulama süreçlerine 
başlamış oldular." 

İnceciköz, depremden etkilenen 
11 ildeki 23 noktada eski eserlerin 
onarımını gerçekleştirdiklerini, Ga-
ziantep Kalesi, Kilis Müzesi, Şanlı-
urfa Kalesi, Diyarbakır Surları, Ha-

tay Müzesi ve Paşa Hamamı'nın da 
aralarında olduğu yapıların resto-
rasyon çalışmalarını tamamlayarak 
açılışa hazır hale getirildiğini an-
lattı. 
İNSANLARIN HAFIZALARIN-

DA YER EDİNEN MEKANLAR ÖN 
PLANDA 

Afet bölgesinde kentsel hafıza-
nın ortaya çıkartılmasını önemse-
diklerini vurgulayan İnceciköz, 
şöyle konuştu: 

"Yıkılmış bir kentin sadece me-
kansal olarak ayağa kalkmasından 
ziyade oradaki insanların bugüne 
kadar oluşturdukları bir kent kül-
türü var. Bu kültür, aslında mekan-
la özdeşleşmiştir, insanların hafıza-

larında yer etmiş-
tir. Örneğin Antak-
ya'da Kurtuluş 
Caddesi, Köprüba-
şı Meydanı gibi 
alanlar aslında in-
sanların bir dönem 
günü birlik ticare-
tini geçirdiği, gas-
tronomisini yaşa-
dığı, çıkıp dolaştı-
ğı, buluşma nokta-
sı olarak kullandığı 
hafıza mekanlar-
dır. Biz yıkılmış, 
büyük hasar almış 
kentlerde öncelik-
le bu noktalara 
odaklandık. Bu 
noktalardaki eski 
eser sahibi binala-

rımıza yardım hibe kapsamında 
öncelik tanıdık. Bakanlığımız uh-
desinde olan yapılarda hemen res-
torasyon çalışmalarına başladık. 
Deprem hasarından önce insanla-
rın anılarını yaşamış olduğu, o ken-
tin kültürünü yansıtan mekanları 
ayağa kaldırmak, o kentin kalbini 
yeniden çalıştırmak anlamını taşı-
yor." 

HATAY ARKEOLOJİ MÜZESİ 
2026'DA HİZMETE AÇILACAK 

İnceciköz, Hatay'da depremler-
de 622 yapının hasar gördüğünü 
belirterek, şunları kaydetti: 

"Hatay özelinde 1,2 milyar lira-
lık bütçeyi yardım hibe programı 
kapsamında, vatandaşlarımızın 
hem proje hem de uygulama yardı-
mında kullanabilmesi için kararlar 
alarak süreci başlattık. Bunun hari-
cinde Vakıflar Genel Müdürlüğü-
müzce birçok anıtsal eserde resto-
rasyon çalışmaları başladı. Kültür 
Varlıkları ve Müzeler Genel Müdür-
lüğümüzce de Bakanlığımıza tah-
sisli olan Hatay Müzesi, Hatay Kent 
Müzesi, eski belediye hizmet binası 
da olmak üzere birçok yapıda res-
torasyon uygulamalarını devam et-
tiriyoruz. Hatay Arkeoloji Müze-
si'ni 2026'nın sonunda hizmeti al-
maya hedefliyoruz. Yetiştirmek 
adına yoğun gayret sarf ediyoruz. 
İnşallah bu gayretlerimiz sonucun-
da müzemizi tekrar hizmete alarak 
tüm eserlerimizi yeni konseptiyle 
beraber Hataylılara armağan etme-
yi planlıyoruz." AA
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İŞ Sanat, çocukları ücretsiz atölyeler ile 
sanatla buluşturmaya devam ediyor. 

İş Sanat, çocukları birbirinden eğlenceli 
ve üretici içeriklere sahip ücretsiz atölyeler 
ile sanatla buluşturmaya devam ediyor. Şu-
bat ayı boyunca İstanbul'da Türkiye İş Ban-
kası Resim Heykel Müzesi'nde düzenlene-
cek heykel, maske, resim teknikleri, palet 
tasarım, üretici portre, natürmort atölyeleri 
ile çocuklar, üretici tasarımlar ortaya çıka-
racak, hayatın önemli detaylarının izini sü-
recek. Çocuklar, Ankara Ulus'taki Türkiye İş 
Bankası İktisadi Bağımsızlık Müzesi'nde ise 
Deniz Çayırlarında Yaşayan Çevreci Fok 
masalını dinleyecek, Müzenin ana holünün 
üstünde yer alan Hermes vitrayının yapım 
aşamalarını deneyimleyecek. İş Sanat'ın Şu-
bat ayındaki çocuk programları 
issanat.com.tr adresinde incelenebilecek. 

TÜRKİYE İŞ BANKASI RESİM HEY-
KEL MÜZESİ, BEYOĞLU-İSTANBUL 

KUZGUN ACAR'DAN İLHAMLA MAS-
KE ATÖLYESİ 

9 Şubat Pazar, 12.00 
Yaş Grubu: 10-13 yaş 
Bu atölyede çocuklar, Türk heykeltraş 

Kuzgun Acar, Demir Masklar serisinden 
yola çıkarak maskenin rolü ve karakteristik 
yanıyla tanışarak eserlerin farklı malzeme-
lerle nasıl inşa edileceğini inceleyecek. Ço-
cuklar, üretici düşünme tekniği ile parçalar-
dan yola çıkarak hayallerindeki maskeleri 
hazırlayacaklar. 

FIRÇADAN TUVALE: RESİM TEKNİK-
LERİ ATÖLYESİ 

15 Şubat Cumartesi, 13.00 
Yaş Grubu: 8-12 yaş 
Sanatla Keşif Atölyesi, çocukların farklı 

resim boyaları ve teknikleriyle tanışabilece-
ği bir keşif yolculuğu sunuyor. Çocuklar 
boya çeşitleri ile tanışacak, teknik deneme-
ler gerçekleştirecek ve kendi eserlerini üre-
tecek. Bu atölye, çocukların hem teknik 
hem de üretici becerilerini geliştirmelerine 
yardımcı olurken, aynı zamanda eğlenceli 
bir ortamda sanatın farklı tekniklerini uy-
gulamanın keyfini çıkarmalarını sağlaya-
cak. 

COŞKULU RENKLER: PALET TASA-
RIM ATÖLYESİ 

16 Şubat Pazar, 13.00 
Yaş Grubu: 7-10 yaş 
Bu atölyede çocuklar, ünlü bir sanatçı-

nın eserlerini dikkatlice inceleyecek ve ar-
dından sanatçının renk dünyasını kendi ha-
yal güçleriyle yeniden oluşturacak. Her ço-
cuk, bir sanatçının özgünlüğünde, tama-
men kendine ait bir boya paleti tasarlaya-
cak. 

YÜZLERDEKİ HİKÂYEYİ KEŞFET: 
ÜRETİCİ PORTRE ATÖLYESİ 

22 Şubat Cumartesi, 13.00 
Yaş Grubu: 6-9 yaş 
Bu atölye ile katılımcılar, her yüzün ken-

di hikâyesini anlattığı portre eserleri incele-
yecek ve benzersiz portreler oluşturacak. 
Bu atölyede, temel portre tekniklerinden 
yola çıkarak, renkler, dokular ve çizgilerle 
duygularını ve kişiliklerini yansıtan eserler 
oluşturacaklar. Katılımcılar, yüz hatlarını 
şekillendirirken sadece görsel bir temsil 
değil, aynı zamanda içsel dünyalarını da 
dışa vuracaklar. 

TABAĞIMDAKİ NATÜRMORT 
22 Şubat Cumartesi, 15.00 
Yaş Grubu: 6-9 yaş 
Tabağımdaki Natürmort atölyesinde, 

çocuklar günlük yaşamın bir parçası olan 
nesneleri sanatla buluşturacak. Osman 
Nuri Paşa'nın "Tabaklı ve Meyveli Natür-
mort" eserinde yer alan meyveler, çiçekler 
ve diğer detayları gözlemleyerek, bunlar-
dan aldıkları ilhamla yeni bir sanat eseri 
oluşturacaklar. Bu atölye, minik katılımcıla-
ra natürmort sanatının temellerini keşfe-
derken, ışık, gölge ve renklerin nasıl etkile-
şime girdiğini öğrenme fırsatı sunuyor. 

Türkiye İş Bankası İktisadi Bağımsızlık 
Müzesi, Ulus-Ankara 

MÜZEDE MASAL: DENİZ ÇAYIRLA-
RINDA YAŞAYAN ÇEVRECİ FOK 

Yaş Grubu: 4-6 yaş 
16 Şubat Pazar, 13.00 
İktisadi Bağımsızlık Müzesi'nin yeni 

sergisi İstikbalinizin Emniyeti Türkiye'nin 
Bankasıyla Bir Asır Sergisi'ni gezen çocuk-
lar çevre koruma hakkında bilgi sahibi olu-
yor ve çevreyi korumanın önemini öğreni-
yor. Deniz Çayırlarında Yaşayan Çevreci Fok 
masalını dinliyor. 

RENGÂRENK VİTRAYLAR EBEVEYN-
ÇOCUK 

Yaş Grubu: 4-6 yaş 
16 Şubat Pazar, 15.00 
Ebeveyn ve çocuklar müzenin tarihi 

alanında yer alan vitrayı yakından tanıyor, 
vitrayın yapım aşamaları deneyimliyor ve 
kendi vitray tasarımlarını birlikte oluşturu-
yorlar. HABER MERKEZİ

İş Sanat'tan  
çocuklar için ücretsiz 

sanat atölyeleri 

Kültür Varlıkları ve 
Müzeler Genel Mü-
dürlüğü tarafından 

Kahramanmaraş 
merkezli 6 Şubat 

2023'teki depremler-
den etkilenen 11 

ilde, afette hasar gö-
ren kültür varlıkları 

yeniden ayağa kaldı-
rılıyor. 

Depremden etkilenen 11 ilin "kültür  
hafızası" yeniden canlandırılıyor 

Diyarbakır'da depremde 
zarar gören tarihi  

yapıların restorasyonu 
sürüyor 

KAHRAMANMARAŞ merkezli 6 Şu-
bat 2023'teki depremlerden etkilenen Di-
yarbakır'da, hafif, orta ve ağır hasar gö-
ren, Kültür ve Turizm Bakanlığı Vakıflar 
Genel Müdürlüğünün mülkiyeti ve koru-
masındaki eserlerin restorasyon çalışma-
ları devam ediyor. 

Vakıflar Bölge Müdürü Hakan Demir, 
merkez Sur ilçesinde restorasyon çalış-
ması yürütülen Parlı Safa Camisi'nde in-
celemelerde bulundu. 

Burada gazetecilere açıklama yapan 
Demir, Vakıflar Genel Müdürlüğü olarak 
depremlerin ardından Diyarbakır, Mar-
din, Batman ve Bingöl'de 184 yapıda ha-
sar tespit çalışması yürüttüklerini söyle-
di. İncelemelerde Diyarbakır'daki 12 va-
kıf eserinde hafif, orta ve ağır hasar tespit 
ettiklerini, ardından alanında uzman aka-
demisyenlerden oluşturdukları Bilim Ku-
rulu nezaretinde restorasyon çalışmaları-
na başladıklarını belirten Demir, şöyle ko-
nuştu: "Restorasyon sürecindeyken dep-
remden etkilenen Ali Paşa ve Çermik 
Hanbaşı camilerimizi de güçlendirme sü-
recine dahil ettik ve restorasyon çalışma-
larımızı sürdürüyoruz. Ayrıca 2004 yılın-
da Ali Paşa Camisi'nden çalınan çinilerin 
de iadesini sağlayarak özgün yerlerine 
yerleştirdik. Bu da yaptığımız restorasyo-
nun ne kadar kapsamlı ve nitelikli oldu-
ğunu gösteriyor. Bizim için her taşın, tuğ-
lanın ve detayın ciddi önemi var, çünkü 
bu yapıları gelecek nesillere aktarmakla 
mükellefiz." AA

İNANÇ turizmi merkezlerinin ba-
şında gelen Şanlıurfa'da depremlerde 
hasar gören ve restorasyonunda sona 
yaklaşılan 600 yıllık Hasan Padişah Ca-
misi'nin Ramazan Bayramı'nda ibadete 
açılması hedefleniyor. 

Balıklıgöl yerleşkesinde bulunan 
cami, 15. yüzyılın ikinci yarısında Ak-
koyunlu hükümdarı Uzun Hasan tara-
fından 14. yüzyılda yapılan Toktemur 
Mescidi'ne bitişik olarak inşa edildi. 

Avlunun kuzeyinde tek şerefeli mi-
naresi bulunan cami, Kahramanmaraş 
merkezli 6 Şubat 2023'teki 7,7 ve 7,6 
büyüklüğündeki depremlerde hasar 
aldı. 

Kültür ve Turizm Bakanlığı Vakıflar 
Genel Müdürlüğü mülkiyetindeki ve 
korumasındaki camide Kasım 2023'te 
restorasyona başlandı. 

Halk arasında Hasan Paşa Camisi 
olarak da bilinen cami, çalışmalar ta-
mamlandıktan sonra yeniden ibadete 
açılacak. 

RESTORASYON 1,5 YILDIR DE-
VAM EDİYOR 

Şanlıurfa Vakıflar Bölge Müdürü 
Mehmet Ali Palalı, AA muhabirine, ca-
minin çok nitelikli bir yapı olduğunu 
söyledi. 

Vakıflar Genel Müdürlüğü olarak 

deprem sonrası her eserde olduğu gibi 
bu eserde de öncelikle ecdadın bıraktı-
ğı aslına uygun mirasın peşinde olduk-
larını belirten Palalı, "Bundan dolayı 
Toktemur Mescidi ve Hasan Padişah 
Camisi ile ilgili restorasyon çalışmala-
rına yaklaşık 1,5 yıl önce başladık. Ba-
lıklıgöl'ü ziyaret eden her Şanlıurfa-
lı'nın muhakkak önünden geçtiği bir 
eser. Bu eserin eski ihtişamına muhak-
kak kazandırılması gerekiyor." dedi. 

Palalı, "Vakıflar Genel Müdürlüğü 
olarak herhangi bir bütçe, ödenek kı-
sıntısı olmadan camimizi aslına uygun 
hale getirmeye çalışıyoruz. İnşallah bu 
camimizde büyük aksilik olmazsa bay-

ram namazını kılmayı planlıyoruz." 
diye konuştu. 

Restorasyon aşamalarının bilim ku-
rullarınca incelendiğine işaret eden 
Palalı, şunları kaydetti: 

"Restorasyon aşamasında 600 yıl 
önceki uygulamalar herhangi bir zarar 
görmeden bilim kurullarınca incelendi. 
Caminin havalandırması, nemin dışarı 
atılması ve güçlendirme olanakları tek-
rar incelenip çağdaş teknolojiyle bir 
araya getirilerek aslına uygun hale ge-
tirildi. Burada halkımızın herhangi bir 
endişesi olmasın, eski yapılan uygula-
maya hiçbir zarar verilmeden hepsi as-
lına uygun olarak tamamlandı." AA

Şanlıurfa'da depremde hasar  
gören Hasan Padişah Camisi,  

Ramazan Bayramı'nda ibadete açılacak 
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9 ŞUBAT 2025 PAZARYEREL

YÜKSEK RİSKLİ BİNADA DÖNÜŞÜMÜ BAŞLATTI 
TBB ve İBB Başkanı Ekrem 

İmamoğlu, İstanbul genelinde yapılan 
hızlı tarama çalışmaları ile E Sınıfı Yapı 
Grubunda (Çok Yüksek Riskli) olduğu 
tespit edilen binanın yıkımına Avcılar 
Belediye Başkanı Utku Caner Çaykara 
ile birlikte tanıklık etti. Yıkım öncesi 
konuşan İmamoğlu, boş arazilerin ve 
rantı yüksek yerlerin kentsel dönüşüm 
hikayesi olarak lanse edilmeye 
çalışıldığına dikkat çekerek, “Geçmişte 
boş alanlara, boş sahalara; yürütülen, 
yapılan imarlarla elde edilen rantların 
bu söylediğim mevzulara üçte biri har
cansaydı bizim tespitimize göre 120
130 milyar dolara yakın  bugün 
İstanbul'da riskli bina kalmazdı. Bakın 
son 20 yıldır bahsettiğim yerlerde 
rantla ilgili imarsız yere imar, birinin 
imarını arttırarak kamunun alanının 
lüks konuta dönüştürüp imarlı hale 
dönüştürülmesiyle çalışma yapılarak 
elde edilen rantın üçte biri. Bu ne za
mandan beri? Özellikle 2002’den bu 
yana olan kısman bahsediyorum” diye 
konuştu.Kentsel dönüşüm için yaptığı 
iş birliği çağrısını yineleyen İmamoğlu, 
“Bu bir marka yarışı ya da bir sistem 
yarışı değil. Bu yarıştan öte birlikte ve 
beraber tedbir alınarak insanların 
yaşamını bir an önce kurtarma yarışına 
dönüşmeli” dedi.  

KİPTAŞ’a kamu bankalarının kredi 
vermemesine de değinen İmamoğlu, 
“KİPTAŞ gelebilir ve burayı yaparken 
konut kredisi yapsa bizimle beraber  

destekleyici modellerle faizi birlikte 
indirsek KİPTAŞ'ın da finansal desteğin 
içine katsak fena mı olur? Bunlar ayıp
tır, yazıktır, günahtır. Milletin bu büyük 
sorununu çözmekte milletin iş birliği 
yapmasının dışında bir şey 
düşünülebilir mi? Ne gün konuşuy
oruz? 6 Şubat günü konuşuyoruz. On 
binlerce insanımızı kaybettiğimiz 
günün yıl dönümü. Çare arıyoruz, 
çözüm arıyoruz. Hala bunları konuş
mak ayıp değil mi?” ifadelerini kullandı 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) 

Deprem Risk Yönetimi ve Kentsel İy
ileştirme Dairesi Başkanlığı, kent 
genelinde yapılan hızlı tarama çalış
maları ile riskli yapı tespitleri, tahliye 
ve yıkım süreçlerine ilişkin çalışmaları 
ilçe Belediyeleri ile koordineli bir şek
ilde gerçekleştiriyor. Bu kapsamdaki 
Avcılar’da E Sınıfı Yapı Grubunda (Çok 
Yüksek Riskli) olduğu tespit edilen 
1981 yılı yapımı binanın yıkımı Türkiye 
Belediyeler Birliği (TBB) ve İBB 
Başkanı Ekrem İmamoğlu ve Avcılar 
Belediye Başkanı Utku Caner 
Çaykara’nın tanıklığında gerçekleşti. 
Deprem güvenliği olmayan 6 katlı bi
nanın yıkımına tanıklık eden İmamoğlu 
şunları söyledi:  

“DEPREMLE İLGİLİ ÇOK BÜYÜK 
ADIMLAR ATTIK” 

“Yaklaşık 25 bine yakın insanı, bu 
yapılan yıkımlarla şu anda güvence al
tına alınmalarının sağlandığı bir 
süreçten bahsediyoruz. Dolayısıyla de
premin İstanbul için ne kadar önemli 
bir sorun olduğu ve insanların hayatını  
tehdit ettiğinin de bir verisi. Bu manada 
2019 yılından bu yana  hiçbir konuda 
biz kendimizi mevzunun dışına iterek 
değil, mevzunun içine dalarak, yöntem
ler arayarak, finansman yöntemleri bul
maya çalışarak daha önce İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi'ni hiç günde
minde olmayan bir takım finansman 
desteklerini ortaya koyarak depremle 
ilgili insanlarımızın bu büyük sınavında 
çok güçlü adımlar attık. Bu manada ‘İs
tanbul Yenileniyor’ markası  önemli bir 
çalışmaya ve başarıya ulaştı. Bugün 
artık gördüğünüz gibi sokak aralarında 
yıkımlar yapan, sokak aralarında bir bi
nanın dönüşümüne önemli bir noktada 
katkı sunan, sadece İstanbul Büyükşe
hir Belediyesi'nin ilgili daire başkanlık
larıyla değil aynı zamanda   Şehircilik 
Grubumuz ki bu anlamda amiral gemisi 
KİPTAŞ’la etkin bir çalışmayı bunları 
sürdürüyoruz.” 

“SON 5 YIL 25 YILA BEDEL” 
“Son 20 yılı aşkın süreye bak

tığımızda İstanbul'umuzun sahil
lerinde, en değeri yüksek alanlarında, 
ana arterlerin kıyılarında bunlar 
kentsel dönüşüm hikayesi diye İstan
bul'a yutturulurken biz şu anda bu 
alanlarla değil tam tersine İstanbul'da 
son 5 yılda 25 yıla bedel kentsel 
dönüşümle ilgili daha fazla bina 
yıkımına, daha fazla kentsel dönüşüm 
sayısına ulaşmış bir yönetim ekibiyiz. 
Özellikle kamu arazilerini, dere yatak
larını, deprem toplanma alanlarını ya 
da bireysel parsellerin imar değişiklik
leriyle uğraşan değil, bu alanları da 
toplum lehine açan, dere yataklarını 
ıslah eden, çevresini Yaşam Vadileri 
şeklinde bütün İstanbullulara 
kazandıran bir dönemi İstanbullulara 
yaşatıyoruz.” 

“YÜZLERCE NOKTADA 
GÖRÜŞMELERİMİZ SÜRÜYOR” 

“Kentsel dönüşüm alanında en 
önemli konu kira desteği, mali destek. 
Bu alanda da öncü adımlar attık. 
Sadece vatandaşla müteahhittin karşı 
karşıya kaldığı bu süreçte lokomotif 
olmak, örnek modeller geliştirmekle il
gili de ifade ettiğim gibi KİPTAŞ'la rekor 
sayıda binanın yıkımını ve yapımını 
gerçekleştirdik ve gerçekleştirmeye 
devam ediyoruz. Şu anda yüzlerce nok
tada görüşmelerimiz sürüyor. Bu kap
samda hem çözüm olduğumuz, hem 
garantör olduğumuz bu uygulamaları, 
yaptığımız protokollerle sadece İstan
bul Büyükşehir Belediyesi gündeminde 
tutmuyoruz, aynı zamanda ilçe 
belediyelerimize de bu kabiliyeti taşı
yarak onların da etkin bir biçimde rol 
almasını sağlıyoruz.” 

1 MİLYON 800 KİŞİNİN YAŞADIĞI 
35 BİNADA TESPİT YAPTIK 

“Özellikle hızlı tarama ile ilgili çalış
malarımızda da yine ilçe belediyeleriyle 
iş birliği yaparak tam gaz devam ediy
oruz. Çünkü ne yazık ki bizi ürküten, 
korkutan derecede, yapı envanterinde 
sıkıntılarımız var. Kentsel dönüşüm 
çerçevesinde hızlı tarama yaptığımız 35 
bin binada toplamda 1 milyon 800 bin 
insanımızın yaşadığı yapılarda insan
larımızın hayatına dokunduk. Onlara 
yol gösterdik, yön verdik. Bir kısmının 
kendilerinin binalarına başlamalarına 
fırsat tanıdık. Bir kısmını bizler devreye 
girerek yapmaya çalıştık ve devam 
ediyoruz.” 

EKONOMİK KRİZ DÖNÜŞÜMÜN 
ÖNÜNÜ KESİYOR 

“Çok daha fazlasını, çok daha hızlı 
yapmak zorundayız. Hepimiz biliyoruz 
ki depremle ilgili sürecin zamanı yok. 
Bugünü yok, bir saat sonrası yok, yarını 
yok. Her an yaşayabileceğimiz bir afet
ten, bir felaketten bahsediyoruz. Tabii 
böyle bir organizasyonun kurula
bilmesi için çok çaba sarf ettiğimizin al
tını çizmek isterim. Özellikle son 
dönemde sadece bizim değil, sektörün 
ve insanlarımızın önünü kesen en 
önemli faktörlerin başında ülkemizdeki 
ekonomik kriz,   yüksek enflasyon, yük
sek maliyet, insanlarımızın gelirinin 
düşmesi ciddi oranda bu yenilenmeyle 
ilgili adım atmamızın önünü kesmekte.” 

“İNSANLARIN YAŞAMINI KUR
TARMA YARIŞINA DÖNÜŞMELİ” 

“Özellikle deprem konseyi diye tari
flediğimiz ya da bir konsey ya da bir or
ganizasyon ya da bir başkanlık şeklinde 
bir araya gelme yöntemimizin önemi 
tam da burada ortaya çıkıyor.  Yani 
bunu biz kuralım, bizi uzaktan denet
leyin demedik ki. Bu işin yine koordi
nasyonunun bakanlık olması 
gerektiğini İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi'nin ana partner olması 
gerektiğini, ilçe belediyelerinin de etkili 
bir biçimde katılmasının şart olduğunu; 
özellikle finans sektörünün, özellikle 
yapı sektörünün desteklenerek, eğitim 
verilerek bir sosyal proje gibi sokak ar
alarında insanlarımızın bu zor za
manda binaların dönüşümüne hız 

vermemiz gereken bir alan olduğunu 
defalarca ilettik. Yani bu bir marka 
yarışı ya da bir sistem yarışı değil. Bu 
yarıştan öte birlikte ve beraber tedbir 
alınarak insanların yaşamını bir an 
önce kurtarma yarışına dönüşmeli. Bir
likte hareket etmeliyiz.” 

AVCILAR UZUN YILLAR CİDDİYE 
ALINMADI 

“Avcılar, etkin olduğumuz ilçelerim
izin başında. Değerli başkanımızın ifade 
ettiği gibi 1999 depremi ve o günden 
bugüne planlamayla ilgili sorunlarının 
dahi büyükşehir belediyesinin o 
dönemlerinde ne yazık ki ciddiye alın
madığı, uzun yıllar sonra ilk kez 33,5 
sene önce ilk planlama sürecini burada 
gerçekleştirdikten sonra olağanüstü bir 
hareketliliği başlattık. Örneğin yine 
Yeşilkent't e imar planlarıyla ilgili 
sürecin oradaki hayatı nasıl değiştire
ceğini yakın zamanda göreceğiz. Yine 
özellikle burada parselleri birleştirerek, 
büyüterek elde edeceğimiz yüksek me
trekareli sahalarda insanların değişimi 
tetiklemesiyle ilgili sağladığımız avan
tajın ki onun da son aşamasına geldik. 
Burada yapılaşmayı nasıl tetikleye
ceğini, bu konuda adımlarımızı bu
radaki hayatı değiştirmeye yönelik 
nasıl adımlar attığımızın çok somut bir 
örneğidir. Yani boş geçirilen 151718 
yıl ile dolu dolu geçirilen 45 yılda hay
ata dokunan çok kritik aşamalarıyla 
Avcılar'dan bahsediyorum.” 

“İSTANBUL'DA 8 BİN LİRAYA EV 
BULMANIN İMKANSIZ OLDUĞUNU 
HERKES BİLİYOR” 

“Özellikle bu binalarda oturan insan
lara, maliklere verdiğimiz destekler, 
mesela 18 ay boyunca 10 bin lira kira 
desteği veriyoruz. Emekliyse 12 bin lira 
olacak şekilde. Eğer bu yüksek riskli bi
nalarda kiracılar 12 ay boyunca 10 bin 
lira, emekliyse 12 bin lira alarak maddi 
destekte bulunmadığınız zaman o in
sanları tahliye edemiyorsunuz. İşte biz 
burayı yıkıyoruz demiyoruz. Daha önce 
yoktu. İstanbul Büyükşehir Belediyesi, 
bakanlığın vermiş olduğu bir kısım kira 
desteğine ilave İstanbul'un özel duru
muna dönük böylesi elini taşın altına 
koyan bir çalışma yapıyor. Tabii İstan
bul Belediyesi olarak az önce ifade et
tiğim gibi bakanlığın 8 bin lira 
tutarındaki maddi desteğinin üzerine 
bunu vermenin bir başka anlamı var. İs
tanbul'da 8 bin liranın,  bir kira desteği 
anlamına gelemeyeceğini burada beni 
dinleyen sizler, beni dinleyen vatan
daşlarımız anlarlar. Yani İstanbul'da 8 
bin liraya ev bulmanın zaten imkansız 
olduğunu herkes biliyor. Dolayısıyla 
aslında biz İstanbul'a özel bu destekle 
onlar farkında olmadan el birliği yapıy
oruz. Onların elini sıkıyoruz. Elini uza
tıp tutuyoruz.” 

KAMU BANKALARI BİR LİRA, BİR 
KURUŞ KREDİ VERMİYOR 

“İstediğimiz de böyle bir model. Bu 
süreç te birlikte çalışsak fena mı olur? 
Bu süreçte kamu bankalarının KİP
TAŞ'ın projelerine konut kredisi verse 
fena mı olur? Bir lira, bir kuruş… 
Türkiye'nin en prestijli kuruluşudur 
KİPTAŞ. Şu anda konut sektöründe al
gısı en pozitif, en itibarlı, verdiği sözün 
önünde daha erken binaların teslim 
eden bu kadar prestijli bir çalışmayı 
yürüten KİPTAŞ'a konut kredisi ver
memek nedir Allah aşkına? Halkbank 
niye vermez? Ziraat Bankası niye ver
mez? Veya bunun gibi bankalar niye 
vermez? Bunun bir açıklamasını yap
sınlar. Bir yerde yakalarsanız, medya 
mensupları olarak bir sorun. Konut 
kredisine sizin de ihtiyacınız olabilir. 
KİPTAŞ gelebilir ve burayı yaparken 
konut kredisi yapsa bizimle beraber 
destekleyici modellerle faizi birlikte in
dirsek KİPTAŞ'ın da finansal desteğin 
içine katsak fena mı olur? Bunlar ayıp
tır, yazıktır, günahtır. Milletin bu büyük 
sorununu çözmekte milletin iş birliği 
yapmasının dışında bir şey 
düşünülebilir mi? Ne gün konuşuy

oruz? 6 Şubat günü konuşuyoruz. On 
binlerce insanımızı kaybettiğimiz 
günün yıl dönümü. Çare arıyoruz, 
çözüm arıyoruz. Hala bunları konuş
mak ayıp değil mi?” 

“MİLLETİN BU KÖTÜLÜKLERE 
TAHAMMÜLÜ YOK” 

“Son dönemde bakanlıklarla yapmış 
olduğumuz olumlu görüşmelerde atılan 
doğru adımlar, atılan iyi adımlar kötü 
mü oluyor? Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanlığıyla bir kısım adımlar attık. 
Çevre Şehircilik Bakanlığı bir kısım 
adımlar attık. Maliye Bakanı'yla bir 
kısım adımlar atmak için cansiperane 
çalışıyoruz… Milletimiz için, İstanbul 
için, halkımız için, Türkiye'ye örnek ol
ması adına, Türkiye Belediyeler Birliği 
üzerinden bütün şehirlerimiz için. Bu 
manada, bu kötülüğün milletimize bu 
kötülüğün yapılmamasını özellikle is
tiyoruz. Milletin bu kötülüklere taham
mülü yok. Milletin sesini ve çağrısını 
aslında biz duyuyoruz.” 

“GEÇMİŞTE BOŞ ALANLARI, BOŞ 
SAHALARI LÜKS KONUTA 
DÖNÜŞTÜRÜP …” 

“Sadece yapıların güçlendirilmesi 
meselesiyle de ilgili çalışmıyoruz. 
Altyapının güçlendirilmesinden İSKİ'
den İGDAŞ'a, raylı sistemlerden birçok 
kurum ve kuruluşumuzun da özellikle 
kentin güçlendirilmesiyle ilgili çok 
önemli çalışmalarımız vardır. Bu so
rumluluğumuzu yerine getirme 
konusunda gayretler gösteriyoruz. Ek
siğimiz olabilir. Her kurumun eksiği 
olabilir. Her yöneticinin eksiği olabilir. 
Ama mesele eksiklerimizi birlikte 
düşünerek, birlikte çalışarak. 
konuşarak yapabilmektir. Geçmişte boş 
alanlara, boş sahalara; yürütülen, 
yapılan imarlarla elde edilen rantların 
bu söylediğim mevzulara üçte biri har
cansaydı bizim tespitimize göre 120
130 milyar dolara yakın  bugün 
İstanbul'da riskli bina kalmazdı. Bakın 
son 20 yıldır bahsettiğim yerlerde 
rantla ilgili imarsız yere imar, birinin 
imarını arttırarak kamunun alanının 
lüks konuta dönüştürüp imarlı hale 
dönüştürülmesiyle çalışma yapılarak 
elde edilen rantın üçte biri. Bu ne za
mandan beri? Özellikle 2002’den bu 
yana olan kısımdan bahsediyorum.” 

“RANT ADIMI ATMADIK, ATTIR
MADIK” 

“Biz bu şehirde kimsenin cebine rant 
şeklinde girecek tek bir adım atmadık, 
attırmadık. Meseleyi kamusal alanda 
çözüme kavuşturmak, kamunun 
kazançlı çıkmasını sağlamak için imarla 
ilgili şeffaf süreçler yürüttük, yürütm
eye devam ediyoruz. Zaten birilerinin 
kızgınlıkları buradan. Biz toplumu 
düşünüyoruz, bazıları bir avuç insanı 
düşünüyor. Aramızdaki fark. Burada bu 
sonsuz mücadeleyi ve kararlı mücade
leyi devam ettiriyoruz, ettireceğiz. 
Tekrar ifade edeyim. Hukuksuzluğa 
karşı bir milim geri adım atmayız. Mü
cadelemizi en sert şekilde millet adına, 
milletten aldığımız güçle devam ederiz. 
Ancak milletimize hizmet için hangi 
kurum, hangi devletimizin birimi ner
eye çağırırsa oraya da koşa koşa 
gideriz. Bu bağlamda kararlı bir ekibiz.” 

“SEN FAZLA, BEN AZ DA DEMİYO
RUM. BİRLİKTE SORUMLULUK 
SAHİBİYİZ” 

“Tekrar 6 Şubat vesilesiyle11  
şehrimizde yaşadığımız büyük acıyı, o 
acıda kaybettiğimiz canlarımızı rahme
tle anıyorum. Yakınlarına, bütün mil
letimize tekrar başsağlığı diliyorum. 
Allah bize bir büyük acı daha yaşat
madan Türkiye'mizin bütün sorun
larını, depremle ilgili bütün sorunu 
hızlıca çözmemizin şart olduğunun al
tını çiziyorum. Hepimizi hepimizin bir
likte sorumluluğa sahip olduğunun da 
altını çiziyorum. Ben az, sen fazla 
demiyorum. Sen fazla, ben az da demiy
orum. Birlikte sorumluluk sahibiyiz. 
Bugün de böyle, yarın da böyle olacak.” 

BÜLTEN HABERİ
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Gündelik hayatta bize acı veren olaylar
dan, bize sıkıntı veren durumlardan 
metinler ve kitaplar sayesinde teselli bula
biliriz. Haksızlığa uğradığınızda, adaletsiz
likle karşılaştığınızda en başta Allah’a 
sığınırız. Sonrasında rahatlamak ve teselli 
bulmak için vesilelere sarılırız. Bu vesile 
her zaman Allah’ı anmaktır. İnsan sosyal ve 
etkilenen bir varlık olduğu için bazen bir 
arkadaşıyla dertleşmesi bazen de yarasına 
uygun bir kitap okuması kişiyi teselli eder. 
 

Parayla Teselli Olmaz 
İnsan bazen parasızlıktan dem vurur, 

şikayet eder. Evet insanın hayatını idame 
ettirebilmesi için yeterli miktarda paraya 
ihtiyacı vardır. İhtiyacı kadar… İhtiyacından 
fazlası mutlu olmasına vesile olamaz. Nice 
çok parası olan, zengin insanlar vardır ki 
mutluluğu elde edememişlerdir. Mutlu 

olmak insanın kalbinin, ruhunun ve helal 
dairesinde nefsinin tatmin olması ile olur. 
Para bir yere kadar gereklidir. İnsanın ken
dini gerçekleştirmesi için kültüre, sanata ve 
edebiyata ihtiyacı vardır. Yazarlara, şairlere 
ve fikir adamlarına baktığımızda bir tat
minlik ve dinginlik söz konusudur. Çünkü 
onların bir derdi vardır. Bu dert para 
değildir. Onların derdi estetiktir, sanattır, 
anlamaktır, anlatmaktır. Bu dertleri şiir
lerinde, metinlerinde ve eserlerinde dile 
getirebildiği kadar teselli bulurlar. Çok 
parası olup huzursuz olan nice insan profili 
vardır dünyada. İşte onlarda sanattan ve 
edebiyattan keyif almayı ve tatminliğe ulaş
mayı bilselerdi sahip oldukları varlıklarını 
ve benliklerini sanata ve edebiyata, soyut 
olana yönlendirselerdi bu tatminliği sağlay
acak, edebiyatla teselli bulacaklardı.  
 

Parayla değil… 
Ayakları Yere Basmayan Hayaller 
İnsanın dünya hayatı devam ederken 

zaman zaman düş kırıklığına uğrar. Bazen 
insan nefsi öyle hayaller kurar ki buna 
ulaşamayacağının farkına bile varmaz. Kur
duğu o hayalin sarhoşluğuyla bütün 
gücüyle çalışır ama bir sorun vardır. O hay

ale ulaşacak ya yeteneği yoktur ya da mad
deten yetersizdir. Kendini aşan bu hayali 
kurmasının bir sebebi tecrübesizliktir. 
Ayakları yere basmayan kişi hüsrana uğra
maya mahkumdur. Ayakları yere basmayan 
kişinin yanlış adım atma olasılığı yüksektir. 
İşte tam da burada edebiyat devreye girer. 
Özellikle Roman ya da hikayeler burada 
ilaç mesabesindedir. Çünkü kurmacadaki 
her kişi bir tecrübe demektir. İnsan kitap 
okuduğunda kendi yaşantısının belki de iki 
katı kişi ve karakterleri tanıyacaktır. Bu 
kurmaca kişilerinin metinde yaşadıkları 
olaylar gerçekleşmiş ya da gerçekleşmesi 
mümkün olan olaylar olacağı için her bir 
roman her bir hikaye okuyan için ayrı bir 
tecrübe olacaktır. Kendi yaşadıklarını 
metinlerde görmesi okuyan için bir teselli 
olacaktır. Hayal kırıklığına uğrama ihtimali 
azalacaktır.  

 
İnsan Anlatmak İster 
İnsan bazen yaşadıklarını anlatmak ister 

anlatamaz. Bunun sebebi bazen 
mahremiyet bazense kelimelerin kifayetsiz 
kalmasıdır. Bazen de insan derdini duyur
mak, duyurup teselli bulmak ve tatminliğe 
ulaşmak ister. işte tam da burada yazı devr

eye girer. İnsanın dertleşmesi için bir kâğıt 
bir kalem yeter aslında. Kimisi derdini 
kâğıda döker dertleşir. Bu dert kâğıtla 
arasında kalır, günlük olur. Kimisi de der
dinin duyulmasını ister. Bu da köşe yazısı, 
dergi yazısı, kitap yazısı olur. Her durumda 
da insan teselli bulur. Derdini anlatır teselli 
bulur, derdini paylaşır teselli bulur… 

 
Edebiyata ve Sanata Yönelmek 
İnsan bazen sahip olduklarıyla mutlu 

olamaz. Hep farklı şeyler olsun ister. Tesel
liyi farklı yerler de sorunlu duraklarda arar. 
Bu durum insana bazen vaktinin boşa 
geçmesini bazen de meşru olmayana 
gitmesine yol açar. Bunun için insan estetik 
olana yönelmesi zevki selim, kalbi selim, 
aklı selim sahibi olmalıdır. Bunlara sahip 
olursak ihtiyacımız bu yönde olacaktır. Bu 
ihtiyaçları gidermek içinse edebiyata ve 
sanata yönelecektir. Böylelikle elindekiyle 
mutlu olmayı öğrenecek asıl eksikliğin 
manevi şeyler olduğunun farkına varacak
tır. Bunun farkına varıp bu şekilde 
yönelince maddeten ve manen bir terakki 
meydana gelecektir. Bu vesileyle insan duy
duğu bir kelimeden, okuduğu bir edebi 
metinden keyf almasını öğrenmesi gerek

mektedir. Bunun öğrendiğinde zevk 
dünyasına katkıda bulunacaktır. Ve 
dolayısıyla edebiyatla teselli bulacaktır. 

 
İlkçağlarda Teselli Türü 
Teselliler aslında ilkçağ insanının sıkın

tılarını açacak, onları dünyevi dertlerden 
uzaklaştıracak edebi bir türdür. Seneca 
antik Roma döneminde tesellilerin en iyi 
temsilcisidir. Seneca’nın tesellilerinde üç 
kişiye özel teselli yazıldığı görülür. Romalı 
bir kadına, annesi Helvethia’ya, imparator 
Claudius’un azatlısı Polybius’a tesellilerdir. 
Yakınları ve yüreği yananlar bu tesellileri 
okuyup ferahladıkları ve avundukları 
söylenir. Bu alanda yazan bir başka yazarsa 
Felsefe’nin Tesellisi’ni yazan Alain’dir. Bu
rada da yine insanın dünyevi sıkıntılardan 
nasıl ferahlayacağı nasıl teselli bulacağıyla 
alakalı çözüm yolları ve teklifler sunulur. 
Burada da edebiyatın teselli ve tedavi etme 
gücü vardır. Bu teselli türünün amacı in
sanları sıkıntılarından uzaklaştırmak ve bu 
yolla insanları terapiye almaktır. 

EDEBİYAT İNSANI 
TESELLİ EDER

MEHMET DUMLUPINAR

İletişim kurma is
teği, genellikle 
etrafımızdaki insan
larla bağlantı kurma 
ve anlaşılma arayışın
dan kaynaklanır. İn
sanların çoğu bazen 
çevresindeki kişilerle 
iletişim kurma isteği yerine, anlaşılma ihtiyacı daha ağır basar.  
Ancak, bu temel arzunun zamanla azalması ve hatta yerini an
laşılmama hissine bırakması oldukça yaygın bir deneyimdir. 
Kimi zaman, sesini duyurmak ya da hislerini paylaşmak zorken, 
çevrenin bu duyguyu anlamaması da kişiyi daha da yalnı
zlaştırabilir. Kendini ifade etmek, bazen başkalarıyla kurulan 
anlamlı bir bağa ihtiyaç duyar, yoksa iletişim sadece sözcükler
den ibaret kalır. 
İnsanlar, özellikle hassas veya önemli konularda konuşmaları 

gerektiğinde, karşı tarafın kendilerini gerçekten anlayıp anla
mayacağından emin olamazlar. Geçmiş deneyimler, özellikle de 
olumsuz olanlar, bu korkuyu tetikleyebilir. Daha önce anlaşıl
madığını veya yanlış anlaşıldığını hisseden bir kişi, yeni 
iletişimlerde de aynı sonucu yaşamaktan çekinebilir. Bu da der
leşme isteğini azaltır. 

Karşı tarafın empati kurma yeteneği, iletişimde anlaşılma 
hissi için kritik bir öneme sahiptir. Empati, karşımızdaki kişinin 
duygularını ve düşüncelerini anlama ve paylaşma yeteneğidir. 
Empati eksikliği olan bir kişi, karşısındaki insanın ne hisset
tiğini tam olarak anlamayabilir veya umursamayabilir. Bu 
durum, konuşanın kendini yalnız ve anlaşılmamış hissetmesine 
neden olabilir. 

Bazı insanlar, iletişimde açık fikirli olmak yerine önyargılı bir 
tutum sergileyebilirler. Bu tutum, konuşanın kendini rahat his
setmesini engelleyebilir ve düşüncelerini özgürce ifade 
etmesinin önüne geçer. Yargılanma korkusu, kişinin kendini 
geri çekmesine ve iletişimden kaçınmasına neden olabilir. 

Günlük yaşamın getirdiği yorgunluk ve stres, iletişim kurma 
isteğini olumsuz etkileyebilir. Yorgun veya stresli bir kişi, ken
dini ifade etmek için gerekli enerjiyi bulamayabilir veya iletişim 
kurmaya karşı isteksiz hissedebilir. 

Her bireyin iletişim deneyimi farklıdır. Bazı insanlar, 
geçmişte yaşadıkları olumsuz iletişim deneyimleri nedeniyle 
konuşmaya karşı daha temkinli yaklaşabilirler. Bu deneyimler, 
kişinin kendine olan güvenini azaltabilir ve iletişim kurma is
teğini zayıflatabilir. 

Peki duygularını paylaşmaktan kaçmak bir çözüm mü? 
Duygularını paylaşmamak, bazen kendini koruma 

içgüdüsünden kaynaklanabilir. İnsanlar, duygularını paylaştık
larında ya da başkalarına içlerini açtıklarında bazen savun
masız hissedebilirler. Bu da korku ya da güven eksikliğinden 
doğabilir. Ancak, duygularını paylaşmamak, uzun vadede içsel 
birikimlere yol açabilir ve bu da kişinin kendini daha fazla yal
nız hissetmesine veya stres altında olmasına neden olabilir. 

Her ne kadar bazı insanlar duygusal açıdan kapalı olmayı ter
cih etse de, duyguları paylaşmak, başkalarıyla sağlıklı bağlar 
kurmanın önemli bir parçasıdır. Bu, her zaman tam açılmak ya 
da derin duygusal durumlarını göstermek zorunda olmadığın 
anlamına gelmez, ama küçük adımlar atmak, duygusal sağlığı 
destekleyebilir. 

Kendini güvende hissettiğin bir arkadaşınla yada profesyonel 
bir uzmanla küçük bir şeyler paylaşmak, zamanla daha büyük 
adımlar atmana yardımcı olabilir. Kendini ne kadar rahat 
hissediyorsan, o kadar açılman gerektiğini de unutma. Bu 
konuda senin için önemli olan şey, sınırlarını ve rahatlık alanını 
iyi bilmek. 

Ya birine açılmanın hiçbir işe yaramayacağını düşünüyorsan; 
Bu bakış açısı oldukça anlaşılabilir. Birçok insan, duygusal 

olarak birine açıldığında, karşı tarafın yalnızca dinlemekle kalıp 
bir çözüm sunmaması durumunda kendini daha kötü hissede
bilir. Bu da insanı, duygularını paylaşma konusunda isteksiz 
hale getirebilir. "Kimseye açılmazsam, daha fazla sorunla 
karşılaşmam" düşüncesi zamanla kendi içsel huzurunu koruma 
amacı güdüyor olabilir. 

Ancak, bazen başkalarına duygularını açmanın, sadece 
çözüm aramakla değil, rahatlama ve empati almakla da ilgisi 
vardır. Bazen biri seni anlamasa bile, sadece "burada" olduğunu 
bilmek, hislerini daha iyi anlamana yardımcı olabilir. Karşı 
tarafın katkısının ne olacağı bazen net olmasa da, içsel bir ra
hatlama ya da daha az yalnızlık hissi sağlayabilir. 

Yine de, duygularını paylaşma kararı senin tamamen kon
trolünde. Sadece, zamanla bu konuda esneklik göstermek ya da 
belki başkalarının, hatta profesyonel birinin bakış açısını dene
mek, kendini keşfetmenin bir yolu olabilir. Kendi sınırlarını aş
madan, birilerine açılmanın sana nasıl hissettirdiğini 
gözlemlemek iyi bir adım olabilir. 

Çözüm Olabilecek Birkaç Öneri 
•Açık ve dürüst iletişim kurmaya çalışın: Duygularınızı ve 

düşüncelerinizi açık bir şekilde ifade edin. 
•Karşı tarafı dikkatle dinleyin: Empati kurmaya çalışın ve an

lamaya odaklanın. 
•Yargılayıcı tutumdan kaçının: Açık fikirli olun ve farklı 

düşüncelere saygı gösterin. 
•İletişim engellerini aşmaya çalışın: Gerekirse iletişim beceri

lerinizi geliştirmeye yönelik adımlar atın. 
•Kendinize zaman tanıyın: Yorgun veya stresliyseniz, iletişim 

kurmak için kendinizi zorlamayın. 
•Gerekirse yardım alın: İletişim sorunlarınızla başa çıkmakta 

zorlanıyorsanız, bir uzmandan destek almayı düşünebilirsiniz. 
Unutmayın ki iletişim, karşılıklı bir süreçtir. Anlaşılma is

teğinizin azalması durumunda, yukarıdaki nedenleri gözden 
geçirerek ve çözüm önerilerini dikkate alarak daha sağlıklı ve 
tatmin edici iletişimler kurabilirsiniz.

ÇEVRENLE KONUŞMAK 
İSTEDİĞİNDE SENİ  
DURDURAN DUYGU;  
ANLAŞILMAMAK

KADRİYE KÖMÜR
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KAHRAMANMARAŞ merkezli 6 Şubat 
2023'te meydana gelen ve 11 ili etkileyen 
depremlerde Hatay'da bulunan hentbolcu 
Barış Buğday, "Allah milletimize bir daha 
böyle bir acı yaşatmasın." dedi. 

Hentbol Erkekler Süper Lig'de bu se-
zon DEPSAŞ Enerji As takımında oynayan 
depremzede Barış Buğday, 6 Şubat 2023'te 
Hatay'da maruz kaldığı depremde yaşadık-
larını, AA muhabirine değerlendirdi. 

O gece Türkiye'nin 11 ilinde "küçük bir 
kıyametin" yaşandığını belirten 22 yaşın-
daki hentbolcu, "Depremin olduğu zaman 
Hatay Büyükşehir Belediyespor'da oynu-
yordum. O gün akşam antrenmandan çık-
tıktan sonra eve gittik, her zamanki rutin 
işlerimi yaptıktan sonra gece uyurken 
maalesef birden depreme yakalandık. Ben 
normalde kulübün tesislerinde kalıyordum 
ama o gece kendi evime gitmiştim. O gece 
birden sanki 'kıyamet kopmuş' gibi bir şey 
oldu, maalesef biz de maruz kaldık." diye 
konuştu. 

Deprem başladığında Hatay'da bulun-
dukları binadan nasıl çıktıklarına ve kur-
tulma anlarına yönelik de Barış, "Merdiven 
tarafına birkaç moloz düşmüştü ama ağa-
beyimin ve benim yardımımla ailemizi de 
dışarı çıkarttık. Bizim kaldığımız bina tam 
olarak çökmedi ama ağır hasarlı olarak be-
lirlendi, daha sonra yıkıldı. O gece teyzem 
de bize gelmişti. Annem, babam, ağabeyim, 
ben ve teyzem beş kişiydik. Sokağa çıktık-
tan sonra tabiri caizse sokak mahşer yeri 
gibiydi. Herkes bir yerlere koşuyordu. Ben 
de annemle babamı en güvenli yere götür-
meye çalışıyordum." dedi. 

"CEMAL (KÜTAHYA) AĞABEYİ ÇOK 
SEVİYORDUM, ÇOK İYİ KALPLİ İYİ BİR 
İNSANDI" 

Depremde hayatını kaybeden A Milli 
Erkek Hentbol Takımı Kaptanı Cemal Kü-
tahya ile Süper Lig takımlarından Hatay 
Büyükşehir Belediyespor'da beraber top 
koşturduklarının hatırlatılması üzerine Ba-
rış, şöyle konuştu: 

"Öncelikle Allah gani gani rahmet eyle-
sin. Cemal (Kütahya) ağabeyi çok seviyor-
dum, çok iyi kalpli iyi bir insandı. Bana da 
çok iyiliği dokundu, takımdaki oyun açısın-
dan da manevi olarak da çok emeği geçti. 
Cemal abi ailesiyle birlikte başka bir sitede 
yaşıyordu. Deprem sonrası takım arkadaş-
larıma ulaştığımda direkt 'Cemal abiye' 
ulaştınız mı, yaşadığı siteye gittiniz mi?' 
diye sordum. Arkadaşlardan ses seda çık-
madı. Daha sonra yaşadığı sitenin çöktüğü-
nü öğrendik. Kendim de yaşadığı yere git-
tim ama maalesef oralar çok kötüydü. Hala 
üzüntüsünü derinden yaşıyoruz, Allah tek-
rar gani gani rahmet eylesin." 

Bütün milletin depremden sonra bü-
yük bir gayretle deprem bölgelerine yardı-
ma koştuğunu belirten Barış, "Arama kur-
tarma çalışmaları için ve depremzedelerin 
ihtiyaçları için herkes seferber olmuştu. 
Mobil araçlar, yemekler, arama kurtarma 
çalışmaları, buradan herkese teşekkür et-
mek istiyorum. Allah milletimize bir daha 
böyle bir acı yaşatmasın." ifadelerini kul-
landı. 

"HATAY'IN TEKRAR SÜPER LİG'E 
DÖNMESİNİ ÇOK İSTERİM" 

Hatay Büyükşehir Belediyespor'un 
depremin etkisiyle ligden çekilmesine yö-
nelik de Barış, "O sene Hatay Büyükşehir 
Belediyespor'da takım olarak çok iyiydik. 
Aile ortamı ve huzur vardı. Deprem olma-
dan önce ligin lideriydik. Hatay'ın tekrar 
Süper Lig'e dönmesini çok isterim. İnşallah 
da en iyi şekilde şehrin takımı olarak dö-
ner." şeklinde konuştu. 

Depremin yaralarının sarılmaya çalışıl-
dığını belirten Barış, "Devam eden ligden 
dolayı fazla gidemiyorum ama babam ha-
len orada. İnşallah en kısa sürede toparla-
nacağız." dedi. 

Erkekler Süper Lig takımlarından DEP-
SAŞ Enerji As'de güzel bir sezon geçirdiği-
nin hatırlatılması üzerine Barış, şunları 
söyledi: 

"Benim DEPSAŞ maceram Süper Lig'e 
çıktıktan sonra başladı. Şu an her şey güzel 
gidiyor, ligde üçüncü sıradayız. Bu hafta 
sonu Spor Toto ile çok önemli bir maçımız 
var. Maça iyi hazırlandık, Bosna Hersek'e 
hazırlık turnuvasına gittik, güzel geçti. Cu-
martesi günü çok önemli bir maçımız var, 
inşallah alacağız." 

A milli takım hayali ve hedeflerine yö-
nelik de değerlendirmede bulunan genç 
hentbolcu, "Benim de tabii ki mili takım 
hayalim var, herkes gibi milli takımda oy-
namayı ben de çok istiyorum. İnşallah bir 
gün Allah milli takım forması giymeyi na-
sip eder. Öncelikle Süper Lig'de şampiyon-
luk kupası kaldırmayı hedefliyorum. Son-
rasında da ülkemi hem kulüp olarak hem 
milli takım olarak Avrupa'da temsil etmeyi 
çok istiyorum." diye konuştu. AA

Depremzede hentbolcu 
Barış Buğday, Hatay'da 

maruz kaldığı  
depremi anlattı 

AMERİKAN Basketbol Ligi'nde 
(NBA) Batı Konferansı lideri Okla-
homa City Thunder, Phoenix Suns'ı 
140-109 yendi. 

NBA'de 11 maç yapıldı. Batı 
Konferansı'nda Thunder, konuk et-
tiği Suns'ı 31 sayı farkla geçerek üst 
üste 3. galibiyetini aldı. 

Thunder'da Shai Gilgeous-Ale-
xander 50 sayı atarak galibiyette 
önemli rol oynadı. 

Suns'ta Bradley Beal ise 25 sayı 
kaydetti. 

PORTER VE JOKİC'İN SAYILA-
RI NUGGETS'A GALİBİYETİ GE-
TİRDİ 

Denver Nuggets, konuk ettiği 
New Orleans Pelicans'ı 144-119 ye-
nerek üst üste 4. galibiyetini aldı. 

Nuggets'ta Michael Porter Jr. 39 

sayıyla oynarken, Nikola Jokic ise 
38 sayı üretti. 

Pelicans'ta Zion Williamson'ın 
28, Trey Murphy'nin 25 sayısı mağ-
lubiyeti engellemeye yetmedi. 

MİLLİ BASKETBOLCU ADEM 
BONA'DAN 11 SAYI 

Miami Heat deplasmanda Phila-
delphia 76ers'ı 108-101 mağlup 
etti. 

Heat'te Tyler Herro 30 sayı, 
Bam Adebayo ise 18 sayı ve 13 riba-
untla oynadı. 

Philadelphia 76ers'ta Tyrese 
Maxey, 31 sayı ile maçın en skorer 
oyuncusu olmasına rağmen mağlu-
biyeti engelleyemedi. 

76ers forması giyen milli bas-
ketbolcu Adem Bona ise 11 sayı, 5 
ribaunt, 1 top çalma kaydetti. AA

ZİRAAT Türkiye Kupası A 
Grubu ikinci hafta mücadele-
sinde deplasmanda İskende-
runspor ile 2-2 berabere kalan 
Trabzonspor'un dış saha maç-
ları adeta kabus oldu. 

Bordo-mavili takım, bu se-
zon Süper Lig, Avrupa kupaları 
ve Ziraat Türkiye Kupası'nda 
olmak üzere deplasmanda oy-
nadığı 14 karşılaşmada 1 gali-
biyet, 7 beraberlik, 6 mağlubi-
yet yaşadı. 

Trabzonspor, resmi maçlar-
da dış sahada tek galibiyetini 
teknik direktör Abdullah Avcı 
yönetiminde, UEFA Avrupa Ligi 2. 
eleme turunda Slovakya'nın Ru-
zomberok takımı karşısında 2-0'lık 
sonuçla aldı. 

LİGDE SON GALİBİYET 264 
GÜN ÖNCE 

Trabzonspor, ligde bu sezon 
deplasmanda oynadığı 10 karşılaş-
mada 5 beraberlik, 5 mağlubiyet 

alarak galibiyet elde edemedi. 
Dış saha maçlarında 5 puan top-

layabilen Trabzonspor, 25 puan 
kaybetti. 

Ligde rakip sahada son olarak 
geçen sezonun 37. haftasında RAMS 
Başakşehir'i 1-0 yenen bordo-mavi-
liler, 18 Mayıs 2024'ten itibaren 
deplasmanda galibiyet çıkaramadı. 

Karadeniz ekibi, 264 gün önce 

ligde son galibiyetini yaşa-
yarak 3 puana hasret kaldı. 

TÜRKİYE KUPASI'NDA 
DA DEPLASMANDA KAZA-
NAMADI 

Trabzonspor, Ziraat Tür-
kiye Kupası'nda deplasman-
da oynadığı tek karşılaşma-
da İskenderunspor ile bera-
bere kaldı. 

Karadeniz ekibi, Avrupa 
kupalarında ise dış sahadaki 
3 maçta 1 galibiyet, 1 bera-
berlik, 1 mağlubiyet aldı. 
ŞENOL GÜNEŞ İLE DEP-

LASMANDA GALİBİYET 
YOK 

Trabzonspor, teknik direktör Ab-
dullah Avcı ile yolların ayrılmasının 
ardından 5. kez göreve getirilen Şe-
nol Güneş yönetiminde deplasman-
da hiç kazanamadı. 

Bordo-mavililer, Şenol Güneş yö-
netiminde 9 dış saha maçında 4 be-
raberlik, 5 mağlubiyet aldı. AA

Neymar, Santos formasıyla 
sahalara geri döndü 

FUTBOL dünyasının en yetenekli 
isimleri arasında gösterilen 33 yaşındaki 
Brezilyalı oyuncu Neymar, sakatlıklarla 
geçirdiği bir yılı aşkın bir sürenin ardın-
dan ülkesinde futbola başladığı Santos 
formasıyla sahalara geri döndü. 

Suudi Arabistan ekibi Al Hilal'den 
ayrılarak 12 yıl sonra futbola başladığı 
Santos'a dönen 33 yaşındaki oyuncu, iç 
sahada Botafogo ile oynanan maçın ikin-
ci yarısında forma giydi. 

Karşılaşmanın ilk yarısını 38. dakika-
da Tiquinho Soares'in penaltı golüyle 1-
0 önde tamamlayan Santos, 67. dakikada 
Alexandre Jesus'un golüne engel olama-
dı ve maç 1-1 sona erdi. 

Neymar, İspanya'nın Barcelona ve 
Fransa'nın Paris Saint-Germain ekiple-
rinde oynadıktan sonra Ağustos 2023'te 
Suudi Arabistan ekibi Al Hilal'e transfer 
oldu. Astronomik bonservis ve maaş 
karşılığında Al Hilal'e imza atan Neymar, 
Ekim 2023'te milli takımda yaşadığı çap-
raz bağ ve menisküs sakatlığı nedeniyle 
bir yıl forma giyemedi. Brezilyalı futbol-
cu, hayal kırıklığıyla geçen Al Hilal kari-
yerinde 7 maça çıktı ve 1 gol, 3 asist 
üretti. AA

MESUT Çebi, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, "Asrın felaketi" olarak nitelen-
dirilen ve 11 ili etkileyen depremlerin, 
Türk halkının hafızasından çıkmayacak bir 
acı bıraktığını dile getirdi. 

"Allah milletimize bir daha böyle bir acı 
yaşatmasın." diyen Çebi, "2 yıl önce bugün 
11 ilde maalesef 53 bin 537 kişi hayatını 
kaybetti. Çok büyük kayıp. Bunların içinde 
hepimizin arkadaşı, eşi, dostu, tanıdığı kişi-
ler vardı. Her ailede bir travma bıraktı. Ki-
misinde can kaybı korkusu, kimisinde dep-
rem korkusu... 85 milyon vatandaşımızın 
etkilendiği, hafızalardan çıkmayacak bir acı 
yaşanmış oldu." ifadelerini kullandı. 

Depremde hayatını kaybeden Cemal 
Kütahya ile 2014-2015 sezonunda farklı 
takımlarda birbirlerine rakip olduklarını 
anlatan Çebi, şöyle devam etti: 

"Cemal kardeşimizle sporcu olarak 
farklı takımlarda rakip olduğumuz bir dö-
nem vardı. Kendisi Ankara Büyükşehir Be-
lediyespor'da oynarken ben de Beşiktaş'ta 
oynuyordum. Sonrasındaki karşılaşmaları-

mız benim Beşiktaş hentbol takımında yö-
netici olduğum zamanlara denk geldi. 6 Şu-
bat 2023 sabahı benim de yönetiminde bu-
lunduğum Beşiktaş kafilesiyle saat 9.00 
uçağıyla Hatay'a gidecektik, o gün Hatay 
Büyükşehir Belediyespor ile maçımız vardı. 
O maçı oynayabilseydik Cemal'i orada gör-
müş olacaktık. İşte o gece bu deprem ve al-
dığımız acı haberle sarsıldık." 

Mesut Çebi, depremin acılarını dindir-
meye çalıştıklarını belirterek, "Üzgünüz, Al-
lah bir daha böyle bir şey yaşatmasın. Hala 
acılarımız taze, kalanlara baş sağlığı diliyo-
ruz, acılarını unutturmaya çalışıyoruz. Fe-
derasyonun önceki yönetimi, geçen sezo-
nun ismini Cemal Kütahya sezonu olarak 
adlandırdı. Akabinde federasyonumuz ta-
rafından Cemal Kütahya adına hatıra or-
manı yapıldı. Bizler de aynı şekilde yardım-
larımızı sürdürüyoruz ama bunlar kamuo-
yu önünde söylenmez diye düşünüyorum. 
Bizim örf ve adetlerimize göre yardımların 
gizlisi makbuldür. İnşallah onun gibi Türk 
hentboluna uzun yıllar hizmet edecek yeni 
sporcular yetiştireceğiz, en büyük motivas-
yon kaynağımız gençlerin önünü açmak." 
diye konuştu. 

"ŞAMPİYONALARDA FİNAL KAZA-

NACAK OLUŞUMUN PEŞİNDEYİZ" 
Mesut Çebi, Türkiye Hentbol Federas-

yonunun 49. yıl önce kurulduğunu hatırla-
tarak, "Türk hentbolunun ilk adımları, yak-
laşık yarım asır önce Yaşar Sevim hocamız-
la atıldı. Akabinde gelen 10 federasyon baş-
kanımız da yönetim kurullarıyla beraber 
çok güzel hizmetlerde bulundu. Biz de üze-
rine koyarak gideceğiz. Bizden sonrakiler 
de aynı şekilde bizim yaptıklarımızın üzeri-
ne nice hizmetler koyarak gidecek inşal-
lah." şeklinde görüş belirtti. 

A Milli Kadın Hentbol Takımı'nın tari-
hinde ilk kez Avrupa Şampiyonası'na katıl-
dığını anımsatan Çebi, "Önümüzde A Milli 
Erkek Hentbol Takımı'nın İsviçre ile Avru-
pa Şampiyonası eleme maçı var. İnşallah 
ereklerle de Avrupa Şampiyonası'na katıl-
mak istiyoruz. A Milli Kadın Hentbol Takı-
mı'mızla Avusturya ile eleme maçı oynaya-
cağız. Galip gelmemiz durumunda tarihi-
mizde ilk defa dünya şampiyonasına gide-
ceğiz. Belki de Türk hentbolunun ilkleri 
bize denk gelecek, bize kısmet olacak." de-
ğerlendirmesinde bulundu. 

"Hentbolda Avrupa ve dünya şampiyo-
nalarında final kaybedildiği zaman üzüle-
cek hale gelmemiz lazım." diyen Çebi, söz-

lerini şöyle sürdürdü: 
"Avrupa ve dünya şampiyonalarında fi-

nal kazanacak oluşumun peşindeyiz, inşal-
lah o günleri de hep birlikte göreceğiz. Ön-
celikle hedefimiz erkek milli takımla Avru-
pa Şampiyonası'na, kadın milli takımla da 
dünya şampiyonasına gitmek. Ondan sonra 
milli takım yapılanmamız daha çok altyapı-
dan yetişecek oyuncular üzerine olacak. 
Odak noktamız tamamen sporcu ve antre-
nörleri yetiştirmek üzerine olacak. Çünkü 
bundan 8-10 sene sonra Avrupa, dünya 
şampiyonası ve olimpiyatları oynayacak 
çocuklar, bugün 10-15 yaş aralığındaki ço-
cuklar. Onlardan başlayarak uzun vadeli bir 
yatırım planlıyoruz." 

"SİSTEMSEL DEĞİŞİKLİKLERE GİDİ-
YORUZ" 

Türkiye Hentbol Federasyonu Başkanı 
Mesut Çebi, Erkekler Hentbol Süper Lig'de 
rekabeti arttırmak istediklerini anlatarak, 
"Türk hentbolunda biraz da bir takımın do-
minasyonu diğer kulüplerin yatırım moti-
vasyonunu azaltıyor. O yüzden hem sporcu 
hem finansal kaynağımızı daha eşit, reka-
beti artıracak şekilde paylaşıp o şekilde 
modellemek istiyoruz." ifadelerini kullandı. 

Futbolda öne çıkan kulüplerin hent-
bola girmesine yönelik çabalarının oldu-
ğunu aktaran Çebi, "Diğer futbol kulüp-
lerimizi de bu işin içine entegre edebil-
mek için bazı girişimlerimiz var ama o 
girişimlerden önce yapılması gereken 
bazı altyapı yatırımları var. Sistemsel de-
ğişikliklere gidiyoruz, kısa vadede bunla-
rı tamamlayacağız. Sonra futbol kulüple-
rinin de girmesiyle işin rengi değişecek-
tir. Hem üst düzey sporcu yetiştirecek 
kulüplere sahip çıkmamız hem de ço-
cuklara hentbolu sevdirecek kulüpleri-
mizin olması lazım. Her kulüp rekabetçi 
olmak zorunda değil. Hepsine destekle-
rimizle sahip çıkmaya çalışıyoruz." de-
ğerlendirmesinde bulundu. AA

Hentbol camiası, depremde hayatını  
kaybeden Cemal Kütahya'yı unutmuyor 

Trabzonspor'un deplasman  
kabusu bitmiyor 

NBA'de Thunder forması giyen Shai 
Gilgeous-Alexander'dan 50 sayı 

Türkiye Hentbol Fe-
derasyonu Başkanı 
Mesut Çebi, Kahra-

manmaraş merkezli 
6 Şubat 2023'te mey-

dana gelen deprem-
lerde Hatay'da haya-
tını kaybeden A Milli 
Erkek Hentbol Takı-

mı kaptanı Cemal Kü-
tahya'yı unutmaya-

caklarını söyledi. 
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Trabzon'da inşaat sektöründe çalışan 
makine mühendisi Mustafa Küçük, 
küreme ve solüsyon araçlarının yoldaki 
karın tamamını eritememesi ve yüksek 
maliyetle çalışması sorununu, daha 
tasarruflu ve işlevi yüksek sistemle çöze
bileceğini düşündü. 

Yaptığı çalışmalarda tuz ile suyun 
karıştırılarak belli ısı ve şiddette karı eri
tilebileceğini, suyun da geri donmaya
cağını gören Küçük, projesiyle ilgili 
destek alabilmek için KTÜ Teknoloji 
Transfer Ofisine başvurdu. 

KTÜ Makine Mühendisliği Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mehmet Emin 
Arıcı'ya düşüncesini aktaran Küçük, 
akademisyenlerle projesini geliştirme 
fırsatı yakaladı. 

TÜRKPATENT'ten projesinin tescilini 
alan Küçük, uluslararası alanda da 
patent başvurusunda bulundu. 

Küçük, AA muhabirine, öğrencilik yıl
larında Afyonkarahisar'da çok kar yağ
masından esinlenerek bu çalışmayı 
düşündüğünü söyledi. 

 
"Su donsa dahi buzdaki gibi kay

ganlaştırıcı madde olmuyor" 
Mevcuttaki kar küreme ve solüsyon 

makinelerinin çalışma sisteminin farklı 
olduğunu dile getiren Küçük, "Tabiri 
caizse kara düzen şeklinde gerçekleştir
iliyor. Küreme olsa bile süpürme gerek
tiriyor çünkü yoldaki kaygan maddeyi 
tamamen ortadan kaldıramıyor ve yavaş 
ilerleyiş var." diye konuştu. 

Yaptığı çalışma ile tuzlu su formülünü 
geliştirdiğini anlatan Küçük, şunları kay
detti: 

"Önce suyu ısıtıp tuzla karıştırıyoruz. 
Ondan sonra bunu aracın arkasındaki 
tankere yüklüyoruz. Tankerden suyu 
karla veya buzla kaplı alana 150 ile 170 
bar arasındaki basınçlarla püskürtüy
oruz. Bizim eritme başlığımızda 6 sıra 
püskürtme ağzı var. Yoldaki kar, buz du
rumuna göre püskürtme ağızlarını aktif 
veya çalışmaz duruma getirebiliyoruz. O 
şekilde temizlik ilerliyor. Sıcak sudan 
ziyade keserek gidiyor, anında eritiyor. 

Suya tuz kattığımız için donma noktasını 
sıfırın altında 18 derecelere kadar 
düşürüyoruz. Ondan sonra su donsa 
dahi buzdaki gibi kayganlaştırıcı madde 
olmuyor. Jelimsi bir kıvam oluyor. Teker 
onun üstünden geçtiği zaman yarıp 
geçiyor." 

Mevcut sisteme göre bu haliyle 
maliyetin de düşebileceğine işaret eden 
Küçük, belediyeler, kara yolları, havali
manları gibi geniş alanlarda kullanıla
bileceğini vurguladı. 

Küçük, proje için WIPO (Dünya Fikri 
Mülkiyet Örgütü) üzerinden uluslararası 
patent başvurusu gerçekleştirdiklerini, 
olumlu sonuç almaları halinde de maki
nenin ihracatının rahatlıkla yapılabile

ceğini dile getirdi. 
Türkiye'den çok daha şiddetli kar 

yağışı alan ülkelerin olduğunu belirten 
Küçük, "Bizim birinci amacımız 
Türkiye'de bunu yapabilmek. Yaptıktan 
sonra deneyebilmek, daha sonra yurt 
dışına satabilmek. Almanya, Rusya, 
Amerika Birleşik Devletleri gibi kar alan 
ülkelerin tamamına satmayı hedefliy
oruz." diye konuştu. 

KTÜ Makine Mühendisliği Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Arıcı da çalış
mayla kar temizleme araçlarına göre en
erjinin daha az kullanılıp verimin daha 
yüksek olduğu bir sistem geliştirildiğini 
söyledi. 

 

"Çok başlıklı püskürtme 
lülelerinden oluşan bir sistem" 

Geleneksel kar küremeden en önemli 
farkın basınçlı suyu püskürtmek 
olduğunu belirten Arıcı, "Bir küreme 
aracı değil. Çok başlıklı püskürtme 
lülelerinden oluşan bir sistem. Peki farkı 
nedir? Bu sistem mevcut yol temizleme, 
küremenin olduğu yerde kullanıla
bilirken büyük meydanlar ve havaalan
ları gibi hızlı ve anında sonuç alınması 
gereken yerler için de uygun." dedi. 

Patent alınmasıyla çalışmanın yasal 
sahibinin artık Teknoloji Transfer Ofisi 
olduğunu anlatan Arıcı, fikrin karla mü
cadele ekipmanları üreten girişimcilerin 
dikkatini çekebileceğini vurguladı.(AA)

Karadeniz Teknik Üniversitesi (KTÜ) akademisyenleri tarafından kar yağışı sonrası 
zeminin daha iyi ve kısa sürede temizlenebilmesi amacıyla geliştirilen "Kar Eritme 
Makinesi Projesi", Türk Patent ve Marka Kurumunca (TÜRKPATENT) tescillendi. 

Zemindeki buz ve karı basınçla 
eriten sistem için patent alındı 

Hidroelektrik santrallerinin depolama 
kapasitesinin artırılması hedefleniyor 

Hidroelektrik Santralları Sanayi İş İn
sanları Derneğinden (HESİAD) yapılan 
yazılı açıklamada, Türkiye'de birincil 
yenilenebilir enerji kaynağı olan 
hidroelektrik santrallerinin rolünü 
yakın ve orta vadede güçlendirmek 
üzere farklı çalışma gruplarının faaliyet 
yürüttüğü belirtildi. 

 
Bu kapsamda HESİAD'ın bu alanda 

çalışmak üzere oluşturduğu "Yeni 
Yatırımlar ve Pompaj Santraller" 
çalışma grubunun faaliyetlerini yoğun
laştırdığı ve Türkiye'nin bu alandaki 
potansiyelini ortaya koymak için 
Türkiye Elektrik Sanayi Birliği ve Elek
trik Üreticileri Derneği işbirliğiyle 
"Pompajlı HES Çalışma Grubu"nun hay
ata geçirildiği aktarıldı. 

Açıklamada görüşlerine yer verilen 
HESİAD Başkanı Elvan Tuğsuz Güven, 
hidroelektrik santrallerinin depolama 
kapasitesinin sadece barajlı santrallerin 
doğal kapasitesiyle sınırlı kalmayarak, 
pompaj depolamalı santrallerle de 
artırılması gerektiğini ifade etti. 

 
Güven, pompaj depolamalı santral

lerin enerji depolama alanında gelecek 

dönemde daha önemli rol üstleneceğini 
belirterek, bu konuda yapılan ulus
lararası akademik çalışmalara da atıfta 
bulundu. Avustralya Ulusal Üniversitesi 
Mühendislik Fakültesi'nden Prof. Dr. 
Andrew Blakers'ın araştırmasına deği
nen Güven, pompaj depolamalı santral
lerin bataryalarla birlikte kullanılması 
durumunda küresel enerji depolama 
ihtiyacının yüzde 90'ından fazlasını 
karşılayabileceğinin öngörüldüğünü be
lirtti. 

Dünyanın pek çok ülkesinde ye
nilenebilir enerji kaynaklarını destekle
mek ve enerji dengesini sağlamak için 
kullanılan pompaj depolamalı santral
lerin Türkiye'de de yaygınlaştırılması 
gerektiğine işaret eden Güven, bu uygu
lamanın saatlik depolama üniteleri gibi 
sistemlerle de entegre edilebileceğini 
aktardı. 

Güven, küresel ve ulusal emisyon 
hedeflerine ulaşmak adına temiz enerji 
üretiminin ve enerji depolamanın kritik 
rol oynadığını vurgulayarak, hidroelek
trik santrallerinin bu alandaki önemi
nin giderek artacağını kaydetti.(AA)

Yapay zeka uygulamasıyla  
fotoğraflardan üretilen 

gerçekçi videolar için uyarı 

Anadolu Üniversitesi Sosyal Medya ve Dijital 
Güvenlik Eğitim, Uygulama ve Araştırma 
Merkezi (SODİGEM) Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Serap 
Uğur, yaptığı yazılı açıklamada, "OmniHuman
1"le üretilen videoların etik yansımalarını ve 
sektörlere etkisini değerlendirdi. 

"OmniHuman1"in insan animasyonu 
alanında önemli yenilikler sunduğuna değinen 
Uğur, bu uygulamanın hareket verilerini eğitim 
sürecine dahil ederek, yüz ve vücut hareketlerini 
daha doğal ve gerçekçi bir şekilde can
landırdığını vurguladı. 

Uygulamanın getirdiği yeniliklerin yanı sıra 
riskler de taşıdığına değinen Uğur, şunları kay
detti: 

"OmniHuman1'in yüz ve vücut hareketlerini 
daha doğal gösterebiliyor ve bir kare fotoğraftan 
tam vücut görünümüne kadar farklı açılardan 
insan videoları ve animasyonları oluşturabiliyor. 
Üstelik bu model, yalnızca konuşma hareket
lerini değil şarkı söyleme ve insannesne etk
ileşimleri gibi detayları da işleyebiliyor. Bu da 
çeşitli senaryolarda daha gerçekçi ve yüksek 
kaliteli sonuçlar sunmasını sağlıyor. OmniHu
man1'in gerçekçi insan videoları üretme 
yeteneği, kötü niyetli kişiler tarafından yanıltıcı 
veya sahte içerik oluşturmak için kullanılabilir. 
Tek bir görüntü ve ses kaydı ile gerçekçi videolar 
oluşturma kapasitesi, kişilerin izni olmadan on
ların dijital temsillerinin yaratılmasına 
dolayısıyla gizlilik ihlallerine yol açmasına neden 
olabilir. Ayrıca bu tür teknolojilerin kullanımı, 
özellikle sahte videoların oluşturulması ve yayıl
ması konusunda etik tartışmalara yol açabilir." 

 
"Deep Fake tespit programlarının geliştir

ilmesi gerekiyor" 
Uğur, OmniHuman1'in insan animasyonu 

teknolojisinde önemli ilerlemeler sağlasa da bu 
tür yapay zeka modellerinin kullanımında etik 
ve güvenlik konularına dikkat edilmesinin büyük 
önem taşıdığını vurguladı. 

"Uygulama aracılığıyla da kişilerin yüzleri ve 
sesleri, yapay zeka ile izinsiz bir şekilde çoğaltıla
biliyor ve kötü niyetli amaçlarla kullanılma riski 
taşıyor." ifadelerini kullanan Uğur, şöyle devam 
etti: 

"OmniHuman1' adlı yapay zeka destekli 
uygulamayla tek kare fotoğrafla çok gerçekçi 
video üretebildiği için sosyal medya 
hesaplarında paylaşılan tek bir görsel bile kul
lanılarak sahte videolar üretilebilir ki bu da 
bireylerin mahremiyetini ihlali demektir. Ayrıca 
kişilerin kimliklerinin taklit edilmesi yoluyla 
dolandırıcılığa ve sahte haberlerin yayılmasına 
da yol açabilir. Bundan korunmak için ise birey
lerin verilerinin korunmasına yönelik Avrupa'
daki Genel Veri Koruma Tüzüğü (GDPR) gibi 
kapsamlı veri koruma yasaları gibi yasal düzen
lemeler, dijital kimlik doğrulama sistemlerinin 
geliştirilmesi gibi önlemler gerekiyor. Bununla 
birlikte etik ihlallerin önüne geçilmesi ve 
toplumun bilinçlendirilmesi için eğitimler 
düzenlenmesi, hükümetler ve platformların 
yapay zeka tarafından üretilmiş içeriklere bir 
'etiketleme' zorunluluğu getirmesi, Deep Fake 
tespit programlarının geliştirilmesi de uygulan
abilecek önlemler arasında yer alıyor." 

 
"Dezenformasyon riski artış gösterebilir" 
OmniHuman1 gibi yapay zeka tabanlı insan 

animasyonu sistemlerinin getirdiği yenilikler ve 
risklerden etkilenebilecek sektörler arasında 
medya ve haber sektörünün yer aldığına değinen 
Uğur, şunları bildirdi: 

"Model, yapay zeka haber sunucuları ile 7/24 
kesintisiz üstelik aynı anda farklı dillerde haber 
sunumundan, arşiv görsellerinin hareketlendiril
erek canlandırılmasına kadar geniş bir uygulama 
alanına sahip. Bununla birlikte World Economic 
Forum tarafından yayınlanan 2024 Küresel 
Riskler Raporu'nda da iki yıllık süreç için ilk 
sırada yer alan dezenformasyon riski bu modelle 
artış gösterebilir. Vefat eden oyuncuların yeniden 
filmlerde yer alabilmesini sağlayabilecek, iş 
süreçlerinde birçok farklı aşamada tasarruf 
sağlayacak gibi görünen model, aynı zamanda 
gerçek aktörler yerine modelle oluşturulan 
karakterlerin, dublörlerin hatta seslendirmen
lerin kullanımını da sağlayabilir. Ancak bu 
durum sektörde farklı iş kulvarlarında insan kay
nağının mesleki kaybına da yol açabilir." 

Uğur, modelin eğitim alanında tarihten fiziğe 
geniş bir yelpazede öğrenenin öğrenme 
ihtiyaçlarına göre oluşturulacak sanal öğretmen
lerin kullanımının da benzer kolaylıkları olduğu 
gibi riskleri de beraberinde getireceğinin altını 
çizdi.(AA)

Otomotiv sektörüne kataforez 
kaplama ve boya sağlayan firma 

enerjisini güneşten alıyor 
Küçük yaşlarda Karabük'ten İstan

bul'a gelen firma sahibi Şeref 
Karakaya, metal kaplama, boya işi 
yapan bir işletmede çalışmaya başladı. 

Karakaya, işvereninden gelen 
işletme kurma teklifini değer
lendirerek, sermaye oluşturmak için 
köydeki babasından 2 öküzünü sat
masını istedi. 

 
Babasının "Beni batırırsın" deme

sine rağmen öküzleri sattırıp sermaye 
yapan 62 yaşındaki Karakaya, işv
erenin de desteğiyle kataforez 
kaplama ve boya alanında "Karakaya 
86" adlı şirketini 70 metrekarelik 
dükkanda kurdu. 

 
Bir süre sonra kardeşleri Ali, Ra

mazan ve Hasan Karakaya'yı da yanına 
alarak aile şirketi olarak faaliyetlerini 
Kocaeli, Sakarya ve Aksaray'da kuru
lan 6 fabrikada sürdüren Karakaya, 
700 kişiye istihdam sağlıyor. 

Kocaeli, Sakarya ve Aksaray'daki 4 
fabrikasının çatısına kurulan paneller 
sayesinde enerji ihtiyacının yüzde 
45'ini güneşten sağlayan firma, böyle
likle hem elektrikten tasarruf ediyor 
hem de çevreye katkı sunuyor. 

 
"Tüketilen elektriğin tamamını 

güneşten sağlamayı hedefliyoruz" 
Şeref Karakaya, AA muhabirine, 

üreticilerin araç imalatında kullandık
ları bazı parçaların kataforez kaplama 
ve boyalarını yaptıklarını söyledi. 

Türkiye ve dünyadaki otomobil 
üreticileriyle çalıştıklarını belirten 
Karakaya, 700 personel istihdam ettik

lerini, Başiskele'deki fabrikanın üre
time başlamasıyla bu sayının 800'lere 
çıkacağını kaydetti. 

Karakaya, yenilenebilir enerji kay
naklarını araştırdıklarını ve ilk olarak 
rüzgar türbinlerinin uygunluğunu 
çalıştıklarını dile getirerek, şöyle 
konuştu: 

"Rüzgar türbini olmadı. Sonrasında 
güneş panellerine yöneldik ve kurdur
duk. Şimdi fabrikalarımızın çatılarında 
güneş panelleri var. Firmalarımızda 
türetilen elektriğin yüzde 45'ini 
güneşten üretiyoruz. Bu alanda geç 
kalmışız, keşke daha önce panelleri 
kurdursaymışız diye düşünüyorum. Öz 
sermayemizle bu yatırımları yaptık. 
Kirlenen panelleri temizleme sistemi 
üzerinde ARGE merkezimiz yapay 
zeka destekli robot üzerinde çalışıyor. 
Robotumuz belirli aşamaya geldi. Kir
lenen güneş panellerini de kendimiz 
temizleyerek verimliliği artıracağız. 
Ürün geliştirdiğimizde güneş paneli 
temizleme alanında da yol almayı 
düşünüyoruz." 

 
Güneş enerjisine yatırım yapmaya 

devam edeceklerini vurgulayan 
Karakaya, "Tükettiğimiz elektriğin 
tamamını karşılamak için bu alana 
yatırım yapmayı düşünüyoruz. 
Yatırımımız 2025 sonu ya da 2026'da 
hayata geçebilir çünkü tükettiğimiz en
erjinin tamamını güneşten sağlamak 
istiyoruz. Güneş paneli yatırımımız or
talama 3,5 yılda kendisini karşılaya
cak." ifadesini kullandı.(AA)
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